
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙ∆ΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Επικύρωση Πρακτικών σελ. 8151
2. Άδεια απουσίας των Βουλευτών κ.κ. Σ. Χατζηγάκη και Γ.

Κασαπίδη σελ. 8124
3. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το ∆ηµοτικό Σχολείο Κοσκινού Ρόδου ∆ωδεκανή-
σου. σελ. 8135

4. Αναφορά στα γεγονότα που σηµειώθηκαν ανοικτά της
Γάζας, σελ. 8129, 8130, 8131, 8133, 8148

5. Συλλυπητήρια αναφορά στα θύµατα των γεγονότων της
Γάζας, σελ. 8129, 8130, 8131

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 8105
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

8106-8118
3. Ανακοίνωση του δελτίου αναφορών και ερωτήσεων της

Τρίτης 1 Ιουνίου 2010, σελ. 8119
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων
α) Προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά

µε την παραχώρηση έκτασης ιδιοκτησίας «Ελληνικών Τουρι-
στικών Ακινήτων» στην Αρχαία Κόρινθο για την ανέγερση
νέου µουσείου κ.λπ», σελ. 8120

β) Προς την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης,
σχετικά µε την επαναλειτουργία του Σώµατος Μηχανών του
ΕΚΑΒ κ.λπ, σελ. 8121

γ) Προς τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε
την κοινή ελληνοτουρκική διακήρυξη περί επαναπροώθησης
λαθροµεταναστών κ.λπ, σελ.8122

δ) Προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την άµεση
καταβολή των δεδουλευµένων στους εργάτες και αγρότες
από την τοµατοβιοµηχανία ΕΛΙΤΑ-Α∆ΕΛΚΑΝ κ.λπ, σελ. 8124

ε) Προς την Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και
Ναυτιλίας, σχετικά µε την υψηλή τιµή της βενζίνης στο Νοµό
Μαγνησίας, την καταπολέµηση της κερδοσκοπίας κ.λπ, σελ.
8126

στ) Προς τον Υπουργό ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Αν-
θρωπίνων ∆ικαιωµάτων, σχετικά µε την ίδρυση Εφετείου Ανα-
τολικής Κρήτης στο Ηράκλειο Κρήτης κ.λπ, σελ. 8127

5. Συζήτηση επίκαιρης επερώτησης Βουλευτών του Λαϊκού
Ορθόδοξου Συναγερµού προς τον Υπουργό Εξωτερικών,
σχετικά µε τις εξελίξεις στην Ελληνική Εξωτερική Πολιτική,
σελ. 8132

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ

Κατάθεση Σχεδίου Νόµου:
Οι Υπουργοί Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλ-

λαγής, Οικονοµικών, Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλε-
κτρονικής ∆ιακυβέρνησης, Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας
και Ναυτιλίας και Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων, κατέ-
θεσαν σχέδιο νόµου: «Μέτρα για τη βελτίωση της ενεργει-
ακής απόδοσης κατά την τελική χρήση, ενεργειακές
υπηρεσίες και άλλες διατάξεις», σελ. 8124

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Για τα γεγονότα στη Γάζα:
ΓΚΙΟΚΑΣ Ι., σελ. 8130
∆ΡΙΤΣΑΣ Θ., σελ. 8130
∆ΡΟΥΤΣΑΣ ∆., σελ. 8129
ΕΥΘΥΜΙΟΥ Π., σελ. 8131
ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ Α., σελ. 8148
ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ Γ., σελ. 8133
ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ Κ., σελ. 8130
ΝΙΩΤΗΣ Γ., σελ. 8129, 8130
ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ Α., σελ. 8130

Β. Επί των επίκαιρων ερωτήσεων:
ΑΡΝΑΟΥΤΑΚΗΣ Σ., σελ. 8126, 8127
ΒΟΥΓΙΑΣ Σ., σελ. 8123, 8124
ΓΕΡΟΥΛΑΝΟΣ Π., σελ. 8120, 8121
ΚΑΤΣΙΦΑΡΑΣ Α., σελ. 8128, 8129
ΚΟΡΑΝΤΗΣ Ι., σελ. 8123
ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ Μ., σελ. 8128
ΛΕΒΕΝΤΗΣ Α., σελ. 8121
ΜΑΡΚΑΚΗΣ Π., σελ. 8127
ΝΑΝΟΣ Α., σελ. 8125
ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ Μ., σελ. 8121, 8122
ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ Φ., σελ. 8125
ΦΑΡΜΑΚΗ-ΓΚΕΚΗ Α., σελ. 8120

Γ. Επί της επίκαιρης επερώτησης:
ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ Κ., σελ. 8136
ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ Β., σελ. 8137, 8148
ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ Α., σελ. 8135
ΓΚΙΟΚΑΣ Ι., σελ. 8143
∆ΡΙΤΣΑΣ Θ., σελ. 8144
∆ΡΟΥΤΣΑΣ ∆., σελ. 8139, 8148
ΕΥΘΥΜΙΟΥ Π., σελ. 8144, 8145, 8151
ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ Α., σελ. 8147, 8148
ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ Γ., σελ. 8133
ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ Α., σελ. 8137, 8148
ΚΟΡΑΝΤΗΣ Ι., σελ. 8132, 8133, 8146
ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ Κ., σελ. 8142
ΠΛΕΥΡΗΣ Α., σελ. 8138
ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ Α., σελ. 8141, 8149, 8150,

8151
ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ Α., σελ. 8135, 8146
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Αθήνα, σήµερα στις 31 Μαΐου 2010, ηµέρα ∆ευτέρα και ώρα
18.08’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
του Α’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΥ ΝΙΩΤΗ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Ιωάννη Κοραντή,
Βουλευτή Επικρατείας, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Α’ Αντιπρόεδρος της Βουλής και Βουλευτής Β’ Πειραιώς
κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία πόντιοι
ιδιοκτήτες κατοικιών αυθαίρετης δόµησης ζητούν τη νοµιµοποί-
ηση των κατοικιών τους.

2) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Περιφερειακή Οµοσπονδία Ατόµων µε
Αναπηρία Θεσσαλίας ζητεί διευκρινήσεις για τη δυνατότητα
προσπελασιµότητας των ατόµων µε αναπηρία στα δηµόσια κτή-
ρια.

3) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Κρουσώνας Κρήτης
ζητεί να χαρακτηρισθεί ιστορικός ∆ήµος.

4) Ο Βουλευτής Καστοριάς κ. ΖΗΣΗΣ ΤΖΗΚΑΛΑΓΙΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ζητεί την αναγνώριση του ρόλου των Κυ-
νηγετικών Συλλόγων στην Ελληνική ύπαιθρο.

5) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Ηλεκτροτεχνιτών
Βοηθών και Συναφών Νοµού Ηρακλείου ζητεί την επίλυση συν-
ταξιοδοτικού προβλήµατος των µελών του.

6) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις διαδι-
κασίες που δυσχεραίνουν την προσέλευση τουριστών από τη
Ρωσία στη χώρα µας.

7) Ο Βουλευτής Γρεβενών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΑΝΤΑΒΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Γρεβενών ζητεί την αποζη-
µίωση των κερασοπαραγωγών της περιοχής Αµυγδαλιάς Γρεβε-
νών για τη ζηµιά που υπέστησαν από ακραία καιρικά φαινόµενα.

8) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία καταγγέλλει πως οι καθαρί-
στριες των σχολείων του Ηρακλείου είναι απλήρωτες εδώ και δύο
χρόνια.

9) Ο Βουλευτής Φθιώτιδος κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Συνταξιούχων ∆ΕΗ Φθιώτι-
δας “Η Αλληλεγγύη” ζητεί την πρόσληψη γιατρού στον ΟΑΠ/∆ΕΗ
Λαµίας.

10) Η Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΝΝΑ ΝΤΑΛΑΡΑ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία το Ελληνικό Νηπιαγωγείο - ∆ηµοτικό Σχο-
λείο Λονδίνου ζητεί την άµεση αναπροσαρµογή της οικονοµικής
του ενίσχυσης για την απρόσκοπτη και οµαλή λειτουργία του.

11) Η Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΝΝΑ ΝΤΑΛΑΡΑ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία η Ένωση Πληροφορικών Ελλάδας ζητεί να
συµπεριληφθούν πρόσθετα τεχνολογικά πανεπιστηµιακά τµή-
µατα στην προκήρυξη για την πλήρωση των θέσεων Τηλεπικοι-
νωνιών και Ταχυδροµείων.

12) Η Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΝΝΑ ΝΤΑΛΑΡΑ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία η Συντονιστική Επιτροπή ∆ιοριστέων Εκπαι-
δευτικών ΑΣΕΠ 2008 ζητεί διευκρινήσεις για το χρόνο
απορρόφησης των µελών της.

13) Οι Βουλευτές ∆ωδεκανήσου κ. ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΣΟΥΡΝΑΣ,
κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΖΩΪ∆ΗΣ, κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ, κ. ΤΣΑΜ-
ΠΙΚΑ (ΜΙΚΑ) ΙΑΤΡΙ∆Η κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο Έπαρ-
χος και ο ∆ήµαρχος Καρπάθου, καθώς και ο Πρόεδρος του
Κέντρου Υγείας Καρπάθου, ζητούν να ληφθούν µέτρα για την
απρόσκοπτη λειτουργία των αεροπορικών δροµολογίων Αθη-
νών - Καρπάθου.

14) Η Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΝΝΑ ΝΤΑΛΑΡΑ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία η κ. Χαριτίνη Λιναρδάτου ζητεί να διευκρινί-
ζεται η προσµέτρηση της προϋπηρεσίας των ωροµισθίων
εκπαιδευτικών.

15) Η Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΝΝΑ ΝΤΑΛΑΡΑ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Συµβασιούχων
Πυροσβεστών Πυρόσβεσης-∆ιάσωσης ζητεί πληροφορίες για το
εργασιακό µέλλον των συµβασιούχων πυροσβεστών.

16) Η Βουλευτής ∆ράµας κ. ΧΑΡΟΥΛΑ (ΧΑΡΑ) ΚΕΦΑΛΙ∆ΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύλλογος Ιαµατι-
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κών Πηγών και Λουτροπόλεων Ελλάδας ζητεί να χορηγείται το
Λουτρικό Επίδοµα από τα Ασφαλιστικά Ταµεία καθόλη τη διάρ-
κεια του χρόνου.

17) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας καταγγέλλει αποµακρύνσεις στελεχών
∆ΟΥ πριν γίνουν έλεγχοι και κρίσεις.

18) Η Βουλευτής ∆ράµας κ. ΧΑΡΟΥΛΑ (ΧΑΡΑ) ΚΕΦΑΛΙ∆ΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύλλογος Ιαµατι-
κών Πηγών και Λουτροπόλεων Ελλάδας ζητεί τη συµµετοχή του
στην Επιτροπή Προστασίας Ιαµατικών Φυσικών Πόρων.

19) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην κτηριακή εγ-
κατάλειψη του Πανεπιστηµιακού Νοσοκοµείου Πατρών Αχαΐας
και στην κακή ποιότητα των παρεχοµένων υπηρεσιών υγείας.

20) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Τεµένους Ηρακλείου
Κρήτης ζητεί τη διατήρηση της ιστορικής έδρας του νέου συνε-
νωµένου ∆ήµου Ηρακλείου, στο Τέµενος.

21) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις πιθανές νέες
περικοπές µισθών και συντάξεων.

22) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Ηλεκτροτεχνιτών
Βοηθών και Συναφών του Νοµού Ηρακλείου Κρήτης ζητεί την ικα-
νοποίηση συνταξιοδοτικού αιτήµατος του κλάδου του.

23) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο ζητείται η επίσπευση των δια-
δικασιών για την άµεση λειτουργία του νέου λιµένα των Πατρών
Αχαΐας.

24) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά, µε την οποία ο Σύνδεσµος Θεσσαλικών Επιχειρήσεων
και Βιοµηχανιών ζητεί την άµεση ενεργοποίηση του ΕΣΠΑ.

25) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο εµπάργκο που
έχουν κηρύξει οι εταιρείες στα υπερχεωµένα νοσοκοµεία για βα-
σικά υγειονοµικά υλικά.

26) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην επίσχεση ερ-
γασίας που κήρυξαν τα σωµατεία εργαζοµένων που εργάζονται
στο φράγµα Πείρου-Παραπείρου.

27) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Θεσσαλικών Επιχειρήσεων
και Βιοµηχανιών ζητεί τη λήψη µέτρων για την ενίσχυση των ελ-

ληνικών επιχειρήσεων, την άµεση τόνωση της αγοράς και την
αναθέρµανση της οικονοµίας.

28) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Ιδιο-
κτητών Κέντρων Ξένων Γλωσσών ζητεί ενηµέρωση για το αν
ισχύει η απαγόρευση της συστέγασης των κέντρων ξένων γλωσ-
σών µε άλλα εκπαιδευτήρια.

29) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Μάριος Σαράντης διατυπώ-
νει απόψεις του για τη δηµοσιονοµική κρίση.

30) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Μάκης Παρράς αναφέρεται
στις εκκρεµείς αιτήσεις επενδύσεων λόγω στασιµότητας της
Γραµµατείας Αξιολόγησης του Επενδυτικού ν. 3299/2004.

31) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία Φορείς της Αιγιαλείας Αχαΐας ζη-
τούν την δηµιουργία ενιαίου δήµου στην περιοχή της Αιγιαλείας.

32) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Ελληνικών Απο-
σταγµάτων Οινοπνευµατωδών Ποτών ζητεί να µην αυξηθεί ο
Ειδικός Φόρος Κατανάλωσης των αλκοολούχων ποτών.

33) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος ∆ύµης Αχαίας ζητεί να
ονοµαστεί ∆ήµος ∆ύµης, ο νέος ∆ήµος που θα προκύψει στην
περιοχή.

34) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Περιφερειακό Τµήµα Πατρών
του Πανελλήνιου Συλλόγου Συνταξιούχων ΟΤΕ διαµαρτύρεται
για τη µείωση των συντάξεων των µελών του κ.λπ..

35) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Πληροφορικών Ελλάδος
προτείνει να γίνουν τροποποιήσεις στην προκήρυξη 1/2010 της
ΕΕΤΤ.

36) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Κίνηση Πολιτών του Κέντρου
της Αθήνας ζητεί τη λήψη µέτρων για την πάταξη των παράνο-
µων δραστηριοτήτων στο κέντρο της Αθήνας.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 8017/24-03-2010, ερώτηση του Βουλευτή κ.
Νικολόπουλου Νικόλαου δόθηκε µε το υπ αριθµ. 49789/14-05-
2010 έγγραφο από την Υφυπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης η ακόλουθη απάντηση:

8106 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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8108 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



2. Στην µε αριθµό 8043/24-03-2010 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Μανωλάκου ∆ιαµάντως, Σκοπελίτη Σταύρου, Μαρίνου Γε-
ωργίου, Νικολαϊδου Βαρβάρας (Βέρας) δόθηκε µε το υπ’ αριθµ.

245/14-5-2010 έγγραφο από τον Υπουργό Οικονοµικών η ακό-
λουθη απάντηση:

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΛΒ’ - 31 MAΪOY 2010 8109



8110 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



3. Στην µε αριθµό 8440/07-4-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ. Βε-
λόπουλου Κυριάκου δόθηκε µε το υπ αριθµ. Φ10035/11276/693/14-

5-2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης η ακόλουθη απάντηση:
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8112 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



4. Στην µε αριθµό 8624/13-4-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Ταλιαδούρου Σπυρίδωνα δόθηκε µε το υπ αριθµ. 44905/14-5-

2010 έγγραφο από την Υφυπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης η ακόλουθη απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 8675/13-4-2010 ερώτηση της Βουλευτού κ.
Αγάτσα Αριάδνης δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 44881/14-5-2010 έγ-

γραφο από την Υφυπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης
η ακόλουθη απάντηση:

8114 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



6. Στην µε αριθµό 9032/20-4-2010 ερώτηση των Βουλευτών κυ-
ρίων Γεωργιάδη Σπυρίδωνα – Άδωνι και Πλεύρη Αθανάσιου δό-

θηκε µε το υπ’ αριθµ. 839/14-5-2010 έγγραφο από τον Υπουργό
Πολιτισµού και Τουρισµού η ακόλουθη απάντηση:
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8116 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



7. Στην µε αριθµό 9137/22-4-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κεφαλογιάννη Εµµανουήλ δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 275/14-5-2010

έγγραφο από τον Υπουργό ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Αν-
θρωπίνων ∆ικαιωµάτων η ακόλουθη απάντηση:
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8118 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε συνά-
δελφε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο
Σώµα το δελτίο αναφορών και ερωτήσεων της Τρίτης 1ης Ιουνίου
2010 το οποίο έχει ως εξής:

«Α. ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 5 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 5991/11-2-2010 ερώτηση του Βουλευτή του Πα-
νελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Βασιλείου Κεγκέρογλου
προς τον Υπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονι-
κής ∆ιακυβέρνησης, σχετικά µε την υλοποίηση του έργου «Πα-
ρακαµπτήριος ∆ρόµος Άνω Βιάννου».

2. Η µε αριθµό 8005/23-3-2010 ερώτηση του Βουλευτή της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Κωνσταντίνου Μουσουρούλη προς τον
Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά µε τη
χρηµατοδότηση των βρεφονηπιακών σταθµών του Νοµού Χίου,
στο πλαίσιο της δράσης «Εναρµόνιση οικογενειακής και επαγ-
γελµατικής ζωής» του ΕΣΠΑ 2007-2013.

3. Η µε αριθµό 7667/17-3-2010 ερώτηση του Βουλευτή του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Νικολάου Μωραΐτη προς
την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε τη
λειτουργία του ΕΚΑΒ Αγρινίου.

4. Η µε αριθµό 4469/14-1-2010 ερώτηση του Βουλευτή του
Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Σπυρίδωνος-Άδωνι Γεωρ-

γιάδη προς την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης,
σχετικά µε το εµβόλιο της νέας γρίπης και την παραποµπή φαρ-

µακευτικών εταιρειών στο ∆ιεθνές ∆ικαστήριο της Χάγης από τη
γαλλική κυβέρνηση.

5. Η µε αριθµό 2106/77/7-12-2009 Ερώτηση και Αίτηση Κατά-
θεσης Εγγράφων του Ζ Αντιπροέδρου της Βουλής και Βουλευτή
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αθανασίου Λε-
βέντη προς την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης,
σχετικά τη γιγάντωση των ιδιωτικών θεραπευτηρίων, λόγω υπο-
βάθµισης των δηµόσιων νοσοκοµείων.

Β. ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ∆εύτερου Κύκλου (Άρθρο 130
παράγραφος 5 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 8949/19-4-2010 ερώτηση του Βουλευτή
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Εµµανουήλ Στρα-
τάκη προς την Υπουργό Παιδείας, ∆ια Βίου Μάθησης και Θρη-
σκευµάτων, σχετικά µε την ίδρυση Ινστιτούτου ∆ιαστηµικής και
Επίγειας Αστροφυσικής στο Ηράκλειο Κρήτης.

2. Η µε αριθµό 8123/26-03-2010 ερώτηση του Βουλευτή της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Σπυρίδωνος Γαληνού προς την Υπουργό
Παιδείας, ∆ια Βίου Μάθησης & Θρησκευµάτων, σχετικά µε την
οικονοµική ενίσχυση οµάδας µαθητών της Λέσβου που συµµετέ-
χει στον πρώτο µαθητικό διαγωνισµό του Ευρωπαϊκού Οργανι-
σµού ∆ιαστήµατος.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Πρώτη είναι η µε αριθµό 818/21.5.2010 επίκαιρη ερώτηση της

Βουλευτού του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Αικατε-
ρίνης Φαρµάκη-Γκέκη προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρι-
σµού, σχετικά µε την παραχώρηση έκτασης ιδιοκτησίας «Ελληνι-
κών Τουριστικών Ακινήτων» στην Αρχαία Κόρινθο για την
ανέγερση νέου µουσείου κ.λπ..

Αναλυτικά η επίκαιρη ερώτηση της κ. Φαρµάκη-Γκέκη έχει ως
εξής:

«Μετά τον εντοπισµό και την κατάσχεση δύο ανεκτίµητων αρ-
χαϊκών Κούρων στα χέρια αρχαιοκαπήλων στην Κορινθία, επα-
νέρχεται πιο έντονο το αίτηµα της τοπικής εφορίας αρχαιοτήτων
και των κατοίκων της Κορινθίας για τη δηµιουργία ενός µουσείου
αντάξιου της πλούσιας αρχαιολογικής σηµασίας και ιστορικής
παράδοσης του νοµού µας. Για τον σκοπό αυτό έχει προταθεί η
παραχώρηση στο Υπουργείο σας και στην ΛΖ’ Εφορεία Προ-
ϊστορικών και Κλασικών Αρχαιοτήτων (ΕΠΚΑ) που εδρεύει στο
νοµό µας, µιας έκτασης ιδιοκτησίας των «Ελληνικών Τουριστικών
Ακινήτων» (πρώην ΕΟΤ), στην οποία βρίσκεται το Τουριστικό Πε-
ρίπτερο του «Ξενία» στην Αρχαία Κόρινθο.

Η συγκεκριµένη έκταση συγκεντρώνει πολλά πλεονεκτήµατα
για το ενδεχόµενο ανέγερσης νέου µουσείου, διότι βρίσκεται σε
µικρή απόσταση από τον Κεντρικό Αρχαιολογικό Χώρο και έχει
οπτική επαφή µε αυτόν, δεν απαιτούνται περαιτέρω απαλλο-
τριώσεις και δεν χρειάζονται περαιτέρω ανασκαφές.

Κατόπιν των ανωτέρω, ερωτάται ο αρµόδιος Υπουργός:
1. Ποια είναι η άποψη του Υπουργείου σας για το συγκεκρι-

µένο αίτηµα των τοπικών φορέων της Κορινθίας και της ΛΖ’ Εφο-
ρείας;

2. Ποια είναι η πορεία της παραχώρησης της ως άνω έκτασης
από τα ΕΤΑ στο Υπουργείο σας και στη ΛΖ’ ΕΠΚΑ µέχρι σήµερα
και γιατί αυτή δεν έχει ολοκληρωθεί ακόµα, αν και οι σχετικές
διαδικασίες έχουν ξεκινήσει εδώ και τουλάχιστον δύο χρόνια;»

Ο Υπουργός Πολιτισµού και Τουρισµού κ. Παύλος Γερουλά-
νος έχει το λόγο.

ΠΑΥΛΟΣ ΓΕΡΟΥΛΑΝΟΣ (Υπουργός Πολιτισµού και Τουρι-
σµού): Κύριε Πρόεδρε, κυρία συνάδελφε, ήταν όντως µια πολύ
σηµαντική επιτυχία της Ελληνικής Αστυνοµίας και του Υπουρ-
γείου Πολιτισµού αυτή η επιχείρηση που έγινε για να σωθούν οι
δυο κούροι. Θυµίζω ότι είχα την ευτυχία να είµαι εδώ στη Βουλή,
όταν µάθαµε τα νέα και να το ανακοινώσουµε τότε.

Σηµειώνω ότι τα ευρήµατα αυτά είναι τόσο µεγάλης αξίας που
ένας τέτοιος κούρος στη γλυπτοθήκη του Μονάχου έχει την εξέ-
χουσα θέση από όλα τα εκθέµατά της. Και αυτοί οι Κούροι είναι
δίδυµοι, πράγµα πάρα πολύ σπάνιο και όντως δίνουν µια νέα ση-
µασία στα ευρήµατα που υπάρχουν στην Κόρινθο.

Να πούµε, ότι το Μουσείο της Κορίνθου, ως έχει σήµερα είναι
το όγδοο σε επισκεψιµότητα µουσείο στην Ελλάδα. Παρ’ ότι είναι
κτισµένο το 1932, έχουν γίνει µεγάλες προσπάθειες να κρατηθεί
σ’ ένα επίπεδο εκσυγχρονισµού, ώστε να µπορεί να ανταπεξέρ-
χεται στις ανάγκες των επισκεπτών που έρχονται στο µουσείο.

Συγκεκριµένα, µέσα από τα περιφερειακά προγράµµατα Πε-
λοποννήσου αυτό το οποίο έγινε είναι ότι διαµορφώθηκε η νέα εί-
σοδος στη βόρεια πλευρά µε βαθµίδα πρόσβασης, έγινε
στέγαστρο µε πρόσβαση των ΑµΕΑ, έγινε ένα καινούριο πωλη-
τήριο και βεστιάριο για τους επισκέπτες και ανακατασκευάστη-
καν οι χώροι υγιεινής. Πρόσφατα έχουν γίνει σηµαντικές
παρεµβάσεις στο υπάρχον µουσείο, έτσι ώστε να είναι καλύτερη
η πρόσβαση σ’ αυτό. Επίσης, υλοποιήθηκαν οι επανεκθέσεις δύο
αιθουσών, οι οποίες είναι πάρα πολύ µεγάλης σηµασίας για τα
εκθέµατα τα οποία έχει το µουσείο, της αίθουσας του Ασκληπι-
είου και της αίθουσας που φιλοξενεί την προϊστορική συλλογή.
Επίσης, πρόσφατα εγκρίθηκε από το Συµβούλιο Μουσείων η επα-
νέκθεση της κλασσικής αίθουσας.

Όλα αυτά δείχνουν πόσο τουλάχιστον το Υπουργείο έχει δώσει
σηµασία σ’ αυτό το µουσείο, παρ’ότι στο Νοµό Κορίνθου λει-

τουργούν και άλλα δύο µουσεία της Ισθµίας και της Σικυώνας,
τα οποία, όπως καταλαβαίνετε, δείχνουν τη σηµασία που δίνουµε
στη γεωγραφική περιοχή.

Τώρα µιλάµε για µουσεία, τα οποία είναι εξαιρετικά δύσκολο
κανείς να συντηρήσει, που θέλουν προσωπικό, για να µπορέσουν
να ανοίξουν, ειδικά τώρα που λειτουργούν µε το θερινό ωράριο
λειτουργίας. Και αυτό το οποίο παρατηρούµε είναι ότι ειδικά στην
Κόρινθο έχει δοθεί πολύ µεγάλη σηµασία ήδη. Παρ’όλα αυτά, δεν
υπάρχει καµµία αµφιβολία ότι η σπουδαιότητα των εκθεµάτων,
τα οποία έχει το µουσείο και η επισκεψιµότητά τους, µας δίνουν
ευκαιρία να σκεφθούµε πολύ σοβαρά και µία µετεγκατάσταση,
αν αυτό είναι εφικτό.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει η Βουλευ-
τής Κορινθίας κ. Αικατερίνη Φαρµάκη-Γκέκη.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΦΑΡΜΑΚΗ-ΓΚΕΚΗ: Κύριε Υπουργέ, πράγµατι
πριν από λίγες µέρες, δύο σπάνια δείγµατα αρχαϊκής γλυπτικής
σώθηκαν τελευταία στιγµή από τα χέρια των αρχαιοκάπηλων.
Αυτό δείχνει τη µεγάλη σηµασία που δίνει η ελληνική αστυνοµία
και το Υπουργείο Πολιτισµού, σε σχέση µε τα αρχαιολογικά ευ-
ρήµατα, στην ευρύτερη περιοχή της Αρχαίας Κορίνθου και γενι-
κότερα της Κορινθίας.

Από την άλλη µεριά, όµως, αυτά τα δείγµατα της αρχαϊκής γλυ-
πτικής, οι δύο κούροι, που ήρθαν να προστεθούν στα πολλά
ακόµα σηµαντικά ευρήµατα που υπάρχουν στο Νοµό Κορινθίας
και από την κατασκευή του Προαστιακού, αλλά και από τη δια-
πλάτυνση της εθνικής οδού Κορίνθου-Πατρών, κάνει να έρχεται
πιο επίκαιρο παρά ποτέ, το αίτηµα της τοπικής κοινωνίας, αλλά
και της ΛΖ’ Εφορίας Αρχαιοτήτων για την κατασκευή ενός νέου
µουσείου µε τις κατάλληλες αίθουσες, τον κατάλληλο χώρο, όχι
µόνο για την έκθεση και για την ανάδειξη των αρχαιολογικών
αυτών ευρηµάτων, αλλά και αίθουσες συµπληρωµατικές, ώστε
να µπορεί να γίνει η συντήρηση και η αποθήκευση κάποιων αρ-
χαιολογικών ευρηµάτων.

Το µουσείο αυτό που υπάρχει στην Αρχαία Κόρινθο, όπως εί-
πατε και σεις, είναι κατασκευασµένο το 1931. Παρ’ότι, βεβαίως,
έγιναν σοβαρές προσπάθειες από το Υπουργείο Πολιτισµού για
την ανακαίνισή του -και έχει γίνει η ανακαίνιση και η επανέκθεση
της αρχαϊκής αίθουσας- εντούτοις, όµως σήµερα νοµίζω ότι από
την ώρα που θέλουµε να συνδέσουµε τον τουρισµό µε τον πολι-
τισµό µας, είναι δρόµος που δεν έχει άλλη κατεύθυνση. Και η κα-
τεύθυνση είναι δίπλα στην αρχαία αγορά της Αρχαίας Κορίνθου.

Η έκταση του εγκαταλελειµµένου «Ξενία» είναι δεκαπέντε
στρέµµατα. ∆εν χρειάζονται απαλλοτριώσεις άλλες, δεν χρει-
άζεται ανασκαφή σε αυτήν την περιοχή, γιατί προέρχεται από τα
µπαζώµατα της ανασκαφής της Αµερικανικής Σχολής, άρα νο-
µίζω ότι µε την ευκαιρία και της ενοποίησης του Υπουργείου θα
πρέπει τουλάχιστον να µπορέσουµε να πραγµατοποιήσουµε
αυτήν την απαίτηση, να έλθει η ιδιοκτησία της έκτασης αυτής
στην ΛΖ’ Εφορία και στο Υπουργείο Πολιτισµού.

Πιστεύω ότι η πρώτη κίνηση αυτή µπορεί να γίνει και βρίσκει
σύµφωνο και το Νοµαρχιακό Συµβούλιο και το ∆ηµοτικό Συµ-
βούλιο και τη ΛΖ’ Εφορία και πιστεύω ότι µπορούµε να προωθή-
σουµε τουλάχιστον τη µελέτη του µουσείου. Ξέρω ότι δεν µπορεί
να πάει στο ∆’ ΚΠΣ, στο ΕΣΠΑ η κατασκευή του µουσείου, εφό-
σον δεν έχουµε τη µελέτη. Εάν είχαµε την µελέτη, θα µπορού-
σαµε να το εντάξουµε. Ξέρω ότι δεν υπάρχει τοµεακό πρόγραµµα
πολιτισµού, δεν ξέρω όµως -και θέλω να το εξετάσετε- εάν από
πόρους του Υπουργείου µπορεί να γίνει µελέτη για να δώσουµε
την ευκαιρία, αφού προχωρήσει η παραχώρηση, έτσι ώστε να
µπορέσουµε να είµαστε έτοιµοι να το εντάξουµε. Θεωρώ και πι-
στεύω ότι έχετε τη διάθεση –και το βλέπω- να βοηθήσετε όλα τα
µουσεία και ξέρω ότι αυτά λειτουργούν και ότι επίκειται και η ανα-
βάθµιση της Αίθουσας των άλλων αρχαιοτήτων. Πλην όµως, πι-
στεύω ότι αυτά θα είναι µερεµέτια και διορθώσεις και πιστεύω ότι
η πραγµατική θέση ενός µουσείου αντάξιου µίας τεράστιας πο-
λιτιστικής κληρονοµιάς, που υπάρχει στην ευρύτερη περιοχή της
Κορινθίας είναι ώριµη παρά ποτέ.

Θα ήθελα επίσης να εξετάσετε και την περίπτωση -επειδή είναι
ανταποδοτικό έργο- µήπως µπορεί να γίνει µε κάποια σύµπραξη
δηµόσιου και ιδιωτικού τοµέα. Νοµίζω ότι θα ήταν πάρα πολύ λο-
γική και αυτή η κατεύθυνση.
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Σας ευχαριστώ πάρα πολύ για την απάντησή σας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Υπουργός Πολιτισµού

και Τουρισµού έχει το λόγο.
ΠΑΥΛΟΣ ΓΕΡΟΥΛΑΝΟΣ (Υπουργός Πολιτισµού και Τουρι-

σµού): Όπως νοµίζω, πολύ σωστά επισηµάνατε, υπάρχει µία ευ-
τυχής συγκυρία. Πρώτον, είναι ευτυχές ότι συνενώσαµε το
Υπουργείο Πολιτισµού µε το Υπουργείο Τουρισµού και άρα, όλοι
οι φορείς για τους οποίους συζητάµε βρίσκονται κάτω από µία
σκεπή.

Επίσης, πολύ θετική είναι η Εφορία της Κορίνθου, πολύ θετικό
είναι το Υπουργείο από κάθε πλευρά και είναι θετική η ΕΤΑ.
Όπως γνωρίζετε, το «Ξενία» χτίστηκε σε µία περιοχή που είναι
αρχαιολογικός χώρος και είναι πολύ αµφισβητήσιµο αν θα χτιζό-
ταν µέσα σε αυτόν το χώρο. Επίσης, ήταν σχεδόν αδύνατον για
οποιονδήποτε ιδιώτη να χρησιµοποιήσει αυτό το κτήριο για οτι-
δήποτε άλλο, εξ ου και παραµένει σήµερα εγκαταλελειµµένο.

Η πρόθεση, λοιπόν, είναι πάρα πολύ θετική από όλες τις µε-
ριές. ∆εν είναι όµως αµελητέο το γεγονός ότι δεν υπάρχουν
επαρκή χρήµατα για να γίνει µία τέτοια δουλειά τώρα και δεν
είναι αµελητέο ότι για να µετατραπεί ένας χώρος, όπως ένα
«Ξενία», σε µουσειακό χώρο προδιαγραφών, έτσι όπως θα
έπρεπε να είναι για να εγκατασταθεί µέσα µία συλλογή του πλού-
του της Κορίνθου, θέλει µία πάρα πολύ σοβαρή δουλειά, θέλει
δηλαδή µία επιστηµονικά τεκµηριωµένη µελέτη γι’ αυτό το
πράγµα. Πρέπει δηλαδή να δούµε εάν οι δυνατότητες του κτη-
ρίου είναι αυτές που πρέπει να είναι. Χρειάζεται µία αυτοψία από
τις συναρµόδιες υπηρεσίες του Υπουργείου, για να δούµε αν
µπορούσε µία τέτοια συλλογή να πάει εκεί. Επίσης, πρέπει µετά
να βρεθούν τα χρήµατα, να γίνει µία σοβαρή µουσειολογική µε-
λέτη προς αυτήν την κατεύθυνση και εφόσον όλα αυτά τα πράγ-
µατα γίνουν σωστά, να έχουµε την παραχώρηση της ΕΤΑ.

Σας θυµίζω απλώς ότι η ΕΤΑ και τον Φεβρουάριο του 2004 είχε
ταχθεί θετικά προς αυτήν την κατεύθυνση, αλλά, εάν θυµάµαι
καλά, το 2005 είχε ζητηθεί και από την Εφορία να στεγαστούν οι
υπηρεσίες της Εφορίας εκεί πέρα. ∆ηλαδή, είναι προφανές ότι
υπάρχουν πολλοί που θα ήθελαν αυτό το κτήριο για διάφορους
λόγους και το θέµα είναι πόσο γρήγορα µπορεί να ετοιµαστεί η
δουλειά για να πάει εκεί είτε το µουσείο είτε οτιδήποτε άλλο.

Γι’ αυτό σας λέω ότι αυτό το οποίο θα προσπαθήσουµε εµείς
είναι να κάνουµε όλες τις απαραίτητες ενέργειες, για να δούµε αν
το κτήριο αυτό µπορεί να γίνει κατ’αρχάς µουσείο και από κει και
πέρα, µε βάση αυτή τη µελέτη να δροµολογήσουµε οποιαδήποτε
άλλη απόφαση της ΕΤΑ, εφόσον µπορούµε να εξασφαλίσουµε
τα χρήµατα και να γίνει µετατροπή.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε τον κύριο

Υπουργό.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η δεύτερη µε αριθµό 842/25-5-

2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας κ. Γεωργίου Μαυρίκου προς τον Υπουργό
Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά µε την ανάγκη αναστήλωσης
του κάστρου στη Σκύρο κ.λπ. δεν συζητείται λόγω κωλύµατος
του Βουλευτή και διαγράφεται.

Θα συζητηθεί η τέταρτη µε αριθµό 837/25-5-2010 επίκαιρη
ερώτηση του Ζ’ Αντιπροέδρου της Βουλής και Βουλευτή του Συ-
νασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αθανασίου Λεβέντη προς
την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την
επαναλειτουργία του Σώµατος Μηχανών του ΕΚΑΒ κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κυρίου συναδέλφου έχει ως εξής:
«Το Σώµα Μηχανών του ΕΚΑΒ δραστηριοποιήθηκε πιλοτικά

από το 1996 µέχρι το 2002 οπότε και λειτουργούσε κανονικά µε
τρεις γιατρούς. Ειδικά το 2004, τη χρονιά των Ολυµπιακών Αγώ-
νων, στο Σώµα υπήρχαν δεκαέξι γιατροί και δεκατέσσερα, δύ-
ναµη που διατηρήθηκε ως το 2006 µε θεαµατικά αποτελέσµατα,
αφού οι µηχανές έχουν τη δυνατότητα για πιο άµεση και γρήγορη
πρόσβαση από τα ασθενοφόρα.

Έκτοτε ξεκίνησε η σταδιακή φθορά, η οποία κατέληξε στο ση-
µείο να παραµένουν σήµερα ακινητοποιηµένες δεκαοκτώ υπερ-
σύγχρονες µοτοσικλέτες στο γκαράζ του ΕΚΑΒ της Αθήνας.
Εκτός δε από την Αθήνα υπάρχουν και δεκαπέντε µοτοσικλέτες
σε όλη την Ελλάδα, οι οποίες λειτουργούν χωρίς γιατρό και µόνο

µε το διασώστη, παρ’ ότι σε κάθε µοτοσικλέτα πρέπει να επιβαί-
νει ένας ιατρός εκπαιδευµένος στην επείγουσα ιατρική και ένας
διασώστης απόφοιτος του ΙΕΚ-ΕΚΑΒ.

Το ΕΚΑΒ δεν µπορεί να προσλάβει µόνιµους γιατρούς, ενώ
υπάρχουν προκηρυγµένες θέσεις, αφού δεν διαθέτει συµβούλιο
κρίσης. Οι δε ετήσιες συµβάσεις των γιατρών έχουν λήξει και ου-
δέποτε έγινε νοµοθετική ρύθµιση για την παράτασή τους. Τη
στιγµή που όλες οι υπηρεσίες αποκτούν µηχανές για να έχουν
πιο άµεσα αποτελέσµατα στην παροχή υπηρεσιών τους, το ΕΚΑΒ
τις έχει κλεισµένες στην αποθήκη.

Ερωτάται η κυρία Υπουργός:
1. Τι µέτρα προτίθεται να πάρει άµεσα για να επαναλειτουρ-

γήσει το Σώµα Μηχανών του ΕΚΑΒ, ώστε να µη χάνονται άσκοπα
ζωές που θα µπορούσαν να έχουν σωθεί;

2. Θα υπάρξει κάποια νοµοθετική ρύθµιση για τη δυνατότητα
άµεσης στελέχωσης του Σώµατος Μηχανών του ΕΚΑΒ;».

Στην επίκαιρη ερώτηση του κυρίου συναδέλφου θα απαντήσει
η Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Ξενογιαννα-
κοπούλου.

Κυρία Υπουργέ έχετε το λόγο.
ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και

Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Αγαπητέ κύριε Αντιπρόεδρε, το θέµα που θίγετε µε την επί-

καιρη ερώτησή σας είναι ιδιαίτερα επίκαιρο γιατί πραγµατικά,
αυτό το Σώµα Μηχανών του ΕΚΑΒ, άρχισε να λειτουργεί από το
1998 και µετά, όπως κι εσείς πολύ σωστά αναφέρετε στο ιστο-
ρικό της επίκαιρης ερώτησης. Πραγµατικά, βοήθησε πάρα πολύ,
γιατί έχει την ευελιξία, την ταχύτητα και την αποτελεσµατικότητα,
ιδιαίτερα στο λεκανοπέδιο της Αττικής να παρέχει άµεσα βοή-
θεια, δυστυχώς όµως, όπως σωστά αναφέρετε, από το 2006 και
µετά σταδιακά έπεσε σε φθορά και τέλος σε πλήρη αχρησία.
Αυτή δυστυχώς ήταν η επιλογή της προηγούµενης πολιτικής ηγε-
σίας.

Θέλω, λοιπόν, να σας διαβεβαιώσω ότι από την πρώτη στιγµή
που εγκαταστάθηκε η νέα διοίκηση του ΕΚΑΒ µε τον Πρόεδρο κ.
Γιάννη Ροτζιώκο έχουµε συζητήσει και έχουµε βάλει ως στόχο να
ενεργοποιήσουµε ξανά αυτό το Σώµα. Όπως είπατε πολύ σωστά,
οι µηχανές υπάρχουν και είναι σύγχρονες, αλλά βέβαια χρειάζε-
ται να ενισχύσουµε και την παρουσία του αντίστοιχου πληρώµα-
τος γιατρών και διασωστών.

Θέλω, λοιπόν, να σας ενηµερώσω ότι ήδη αναµένουµε τριάντα
πέντε µόνιµους γιατρούς επιµελητές Β’ µε τις προκηρύξεις των
γιατρών, που αυτή τη στιγµή βρίσκονται σε εξέλιξη, όπως επίσης
υπάρχει προκήρυξη του ΑΣΕΠ που βγήκε στις 29 ∆εκεµβρίου για
είκοσι εννέα θέσεις πληρωµάτων ασθενοφόρων. Είχα σήµερα συ-
ζήτηση και µε τον κ. Βέη, τον Πρόεδρο του ΑΣΕΠ και µε διαβε-
βαίωσε ότι µέσα στον επόµενο µήνα, δηλαδή µέχρι τις αρχές
Ιουλίου, θα έχουµε πλέον και αυτές τις θέσεις που ευρύτερα
αφορούν, όπως ξέρετε, τρεις χιλιάδες εκατόν τρεις θέσεις νο-
σηλευτών και λοιπού προσωπικού. Εκεί είναι ενταγµένες και
αυτές οι θέσεις.

Πέραν όµως αυτού, µε σχέδιο νόµου που ετοιµάζουµε να φέ-
ρουµε εντός του Ιουνίου στη Βουλή και που θα θίγει ευρύτερα
θέµατα για τη στήριξη του Εθνικού Συστήµατος Υγείας, µελετάµε
να έχουµε και µία ειδική ρύθµιση που να διευκολύνει, να µπορεί
και το ΕΚΑΒ να αξιοποιεί πιο γρήγορες διαδικασίες για την κά-
λυψη αναγκών του, όπου εκεί βέβαια θα επιταχυνθεί και θα διευ-
κολυνθεί και η ενεργοποίηση του µηχανικού αυτού τµήµατος του
ΕΚΑΒ.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Και εµείς σας ευχαρι-

στούµε.
Το λόγο έχει ο Ζ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. Αθανάσιος Λε-

βέντης.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Ζ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Ευ-

χαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία Υπουργέ, και εσείς αναγνωρίζετε και όλοι µας τις πολύ-

τιµες υπηρεσίες, τις οποίες προσφέρουν οι µονάδες του ΕΚΑΒ.
∆ιότι, το ΕΚΑΒ προσφέρει επείγουσες υπηρεσίες, υπηρεσίες σε
ανθρώπους που τις έχουν επιτακτική, άµεση ανάγκη, γιατί χά-
νονται ζωές ή σώζονται ζωές ακόµη και µέσα σε λεπτά ή δευτε-
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ρόλεπτα, όταν υπάρχει απόφραξη των πνευµόνων σε περίπτωση
µεγάλης αιµορραγίας, όταν υπάρχει κατακρήµνιση της πιέσεως.
Αυτό µπορεί να γίνει από κάποιον, ο οποίος, όµως και να ξέρει.

Το µεγάλο πρόβληµα, που το ζούµε κάθε ηµέρα, είναι ότι θα
δείτε κυριολεκτικά να ουρλιάζουν τα ασθενοφόρα και να µην µπο-
ρούν να περάσουν από τους δρόµους. Οι µηχανές όµως, αυτές
είναι σωτήριες, γιατί κινούνται ευέλικτα και πολύ πιο εύκολα.

Και εγώ απορώ, πώς βραχυκυκλωθήκαµε όλο αυτό το διά-
στηµα, από τη µία µε ευθύνες της προηγούµενης κυβέρνησης,
που δεν τα ρύθµισε, από την άλλη και δική σας, γιατί καθυστε-
ρήσατε να διορίσετε τη διοίκηση του ΕΚΑΒ. Από εκεί και πέρα,
υπάρχει και νοµοθετική ρύθµιση, η οποία, τέλος πάντων, είναι µία
τροχοπέδη, για να µη µπορούν να προχωρήσουν γρήγορα τα
πράγµατα.

Νοµίζω, κι έτσι όπως τα είπατε, ότι έχουµε µπει σ’ έναν καλό
δρόµο. Κυρία Υπουργέ,όµως, θα σας επαναλάβω αυτό που
έχουµε πει και σε άλλες ερωτήσεις: Οι καλές προθέσεις είναι δε-
δοµένες, τις θεωρούµε δεδοµένες. Το πρόβληµα είναι πόσο γρή-
γορα προχωρούµε. Και εδώ, σε αυτές τις περιπτώσεις, δεν
επιτρέπονται καθυστερήσεις. Σκεφθείτε, από τον Οκτώβριο µέχρι
τώρα, έχουν περάσει οκτώ µήνες.

Εποµένως, δεν επιτρέπεται η σηµερινή Κυβέρνηση να µην έχει
λύσει αυτό το πρόβληµα. Θα έπρεπε να το έχει λύσει. Είναι και
διασώστες που χρειάζονται και γιατροί που χρειάζονται. Βέβαια,
δεν ξέρω πώς θα τους καλύψετε. Εάν τους καλύψετε µε αυτόν
τον τρόπο, µε τους επικουρικούς γιατρούς, όπως έχει γίνει και
σε άλλες περιπτώσεις -και στο ΕΚΑΒ, αλλά και σε άλλες περι-
πτώσεις- µπαίνουµε πάλι σε αυτόν τον φαύλο κύκλο: ∆ιορίζεται
για έναν χρόνο, πρέπει να ανανεωθεί, λήγει, δεν ανανεώνεται,
φεύγει. Και αυτοί οι άνθρωποι αποκτούν πολύτιµες εµπειρίες, τις
οποίες χρειαζόµαστε και δεν επιτρέπεται να ψάχνουµε ξανά από
την αρχή.

Αυτά είναι προβλήµατα, τα οποία θα έπρεπε να τα λύσουµε,
να τα έχουµε λύσει από χρόνια ή τουλάχιστον να τα λύσουµε
τώρα, ριζικά και τελεσίδικα, για να µην έχουµε πάλι την ίδια ανα-
κύκλωση και τα ίδια προβλήµατα.

Θέλω να πιστεύω, λοιπόν, ότι εδώ θα µπορέσουµε να κινη-
θούµε γρήγορα και το Υπουργείο θα κάνει ό,τι είναι δυνατόν, του-
λάχιστον σε αυτόν τον τοµέα, που δεν νοµίζω ότι χρειάζονται και
πολλά πράγµατα. Υπάρχει ο εξοπλισµός, υπάρχουν οι µηχανές,
διασώστες ως ένα ποσοστό υπάρχουν. Εάν θέλετε και σήµερα
µερικές φορές, επειγόντως, παρεµβαίνουν οι διασώστες µόνοι,
χωρίς γιατρό. Και αυτό δεν είναι σωστό, όπως όλοι µας ξέρουµε
και καταλαβαίνουµε.

Χρειάζεται επιπλέον, να προµηθευτούµε και διασώστες, αλλά
και γιατρούς που να είναι, όµως µόνιµοι. Από αυτή την άποψη,
πρέπει να λυθεί και το πρόβληµα του ΕΚΑΒ, πώς θα µπορεί να
προσλαµβάνει αυτούς τους γιατρούς, γιατί υπάρχει µία εκκρε-
µότητα.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Και εµείς σας ευχαρι-

στούµε.
Το λόγο έχει η Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης

κ. Μαριλίζα Ξενογιαννακοπούλου.
ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και

Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ο κύριος Αντιπρόεδρος συνήθως είναι δίκαιος. Θα έλεγα ότι

δεν ήταν δίκαιος στη δική του παρέµβαση. Με ποια έννοια; Νο-
µίζω ότι σε αυτό το θέµα δεν µπορεί να επιµερίσετε ισότιµα ευ-
θύνες. Οι κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ είναι αυτές, οι οποίες στήρι-
ξαν την ανάπτυξη του ΕΚΑΒ, όχι µόνο στο κέντρο, αλλά και στην
περιφέρεια. Και όπως και εσείς είπατε, από το 1996 µέχρι και το
2004, που έγιναν οι Ολυµπιακοί Αγώνες, αυτό το Σώµα αναπτύχ-
θηκε.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Ζ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): ∆εν
το είχατε λύσει σε µόνιµη βάση.

ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης): ∆εν µπορεί, λοιπόν, από την άλλη,
όταν έχουµε µία συγκεκριµένη επιλογή της προηγούµενης Κυ-
βέρνησης –και δεν κάνω µικροκοµµατική, αλλά η ίδια η ερώτησή
σας τα αναφέρει, από το 2006 µέχρι το 2009 το κατάργησαν πλή-

ρως- να έρχεστε και να λέτε ότι είναι ισότιµες οι ευθύνες.
Εδώ υπήρχε µία επιλογή. Εµείς δεν αισθανόµαστε ότι έχουµε

καθυστερήσει καθόλου, µε την έννοια ότι η διοίκηση του ΕΚΑΒ,
από την πρώτη στιγµή που ανέλαβε εδώ και τρεις µήνες, προ-
σπαθεί να ενεργοποιήσει αυτό το Σώµα. Αλλά οι προσλήψεις
όπως ξέρετε, είναι µία διαδικασία σε εξέλιξη.

∆ηλαδή, οι τριάντα πέντε γιατροί θα έρθουν, έχουν ήδη βγει
οι προκηρύξεις.

Και όπως σας είπα, µίλησα µε τον κ. Βέη, η προκήρυξη έγινε 29
∆εκεµβρίου, γιατί 28 ∆εκεµβρίου πήρε αριθµό ΦΕΚ ο νόµος του
ΑΣΕΠ. ∆εν µπορούσαµε πριν να βγάλουµε την προκήρυξη. Την
βγάλαµε ακριβώς το επόµενο εικοσιτετράωρο που πήρε αριθµό
ΦΕΚ ο νόµος από το Υπουργείο Εσωτερικών.

Ξέρετε, την καλόπιστη κριτική τη δεχόµαστε. Αλλά να είµαστε
και δίκαιοι, εκεί που νιώθουµε ότι έχουµε προσπαθήσει. Από κει
και πέρα, για τους διασώστες και τα πληρώµατα, µιλήσαµε σή-
µερα µε τον κ. Βέη – γιατί µας νοιάζει και για τους νοσηλευτές,
όπως καταλάβατε – και µας υποσχέθηκε -και το ανακοινώνω και
στο Σώµα σήµερα- ότι για τους τρεις χιλιάδες νοσηλευτές Π.Ε.,
γύρω στους χίλιους πεντακόσιους -αν θυµάµαι τον αριθµό- εντός
του Ιουνίου θα κληθούν να εκδηλώσουν ενδιαφέρον για να προσ-
ληφθούν. Για τους υπόλοιπους θα είναι αρχές Ιουλίου. Άρα, εκεί
συγκαταλέγεται και το ΕΚΑΒ και ήταν και µια ευκαιρία να σας
ενηµερώσω.

Τώρα, όσον αφορά το επιπλέον προσωπικό, όπως σωστά θέ-
σατε, εκεί θέλει νοµοθετική ρύθµιση και θα έρθει µέσα σ’ ένα συ-
νολικό νοµοσχέδιο, δεν µπορεί να έρθει αποσπασµατικά. Φοβά-
µαι όµως ότι είναι µια δυνατότητα, την οποία πρέπει και αυτή µε
µέτρο να αξιοποιήσουµε, όπως είπατε κι εσείς σωστά. ∆ηλαδή,
αφενός να στηρίξουµε τη µόνιµη στελέχωση του ΕΚΑΒ, από την
άλλη να δώσουµε στο ΕΚΑΒ τη δυνατότητα, όταν υπάρχει
ανάγκη, να µπορεί να πηγαίνει και σε τέτοιες λύσεις, όπως επι-
κουρικό προσωπικό ή κάποιες προσωρινές σχέσεις εργασίας,
που πάντα σε κάθε περίπτωση θα είναι ισότιµες µε του υπόλοιπου
Εθνικού Συστήµατος Υγείας.

Άρα, κύριε Αντιπρόεδρε, να σας καθησυχάσω ότι µέσα σ’ ένα
µήνα πιστεύω ότι θα έχουµε τη δυνατότητα να µπορούµε στα-
διακά να ενεργοποιήσουµε αυτή την υπηρεσία.

Ευχαριστώ πολύ.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Ζ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):

Εµείς θα επανέλθουµε, κυρία Υπουργέ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, εισερχόµαστε τώρα στην τρίτη µε αριθµό 839/25-5-2010
επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συνα-
γερµού κ. Ιωάννη Κοραντή προς τον Υπουργό Προστασίας του
Πολίτη, σχετικά µε την κοινή ελληνοτουρκική διακήρυξη περί
επαναπροώθησης λαθροµεταναστών κ.λπ..

ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: ∆εν υπάρχουν λαθραίοι άνθρωποι,
µετανάστες είναι.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Λαθροµετανάστευση
υπάρχει.

Η επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή Επικρατείας κ. Ιωάννη Κο-
ραντή έχει ως εξής:

«Στις 14 Μαΐου υπογράψατε µε τον Τούρκο Υπουργό Εσωτε-
ρικών κ. Μπεσίρ Αταλάυ «Κοινή διακήρυξη επί θεµάτων παράνο-
µης µετανάστευσης, ασύλου, οργανωµένου εγκλήµατος, διακί-
νησης ναρκωτικών και προστασίας του πολίτη». Στο πλαίσιο αυτό
η Τουρκία θα ορίσει ένα λιµάνι στην Σµύρνη ή κοντά σε αυτήν, ως
συνοριακό σταθµό για την επαναπροώθηση µη νοµίµως εισερ-
χοµένων στην ελληνική επικράτεια µεταναστών, συµφώνησε δε να
δέχεται ετησίως χίλια αιτήµατα επανεισδοχής. Από απλή σύγ-
κριση µε το σχετικό Ελληνοτουρκικό Πρωτόκολλο της 8/11/2001
προκύπτει ότι η ανωτέρω ποµπώδης κοινή διακήρυξη ουδέν προ-
σθέτει στο θέµα της επανεισδοχής λαθροµεταναστών, ενώ αντί-
θετα δηµιουργεί νέα ερωτηµατικά και προβλήµατα.

Ερωτάται ο κύριος Υπουργός
Προς τι η ανωτέρω διακήρυξη, εκτός από την ανάγκη να εµ-

φανισθεί ως επιτυχής η εδώ επίσκεψη Ερντογάν;»
Το λόγο έχει, για να απαντήσει στην επίκαιρη ερώτηση του κ.

Κοραντή, ο Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη κ. Σπυρίδων
Βούγιας.
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ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΒΟΥΓΙΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη):
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε συνάδελφε, είναι µια χρήσιµη ερώτηση, που µου δίνει
την ευκαιρία να ενηµερώσω το Σώµα για τις λεπτοµέρειες του
ιδιαίτερου µνηµονίου συνεργασίας ανάµεσα στο Υπουργείο Προ-
στασίας του Πολίτη και το οµόλογο Υπουργείο της γείτονος
χώρας, της Τουρκίας.

Θα έλεγα, κατ’ αρχάς, βέβαια, πως η επίσκεψη Ερντογάν δεν
χρειάζεται τη δική µου ετυµηγορία, για να αποτιµηθεί ως πάρα
πολύ σηµαντικό πολιτικό γεγονός. Γιατί η επίσκεψη του Τούρκου
Πρωθυπουργού δεν ήταν µια επικοινωνιακή, µια εθιµοτυπική συ-
νάντηση. Ήρθε ακολουθούµενος από εκατοντάδες επιχειρηµα-
τιών, πάνω από διακόσιους, που έκαναν, πιστεύω, πολύ σηµαντι-
κές οικονοµικές συµφωνίες µε οµόλογούς τους εδώ στην Ελλάδα
και περίπου ολόκληρο το Υπουργικό του Συµβούλιο.

Και δεν υπογράφτηκε µόνο αυτό το µνηµόνιο συνεργασίας του
δικού µας Υπουργείου, στο οποίο θα αναφερθώ σήµερα, αλλά εί-
κοσι τρία, αν θυµάµαι καλά, µνηµόνια συνεργασίας, όπου….

ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΡΑΝΤΗΣ: Είκοσι ένα.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΒΟΥΓΙΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη):

… είκοσι ένα µνηµόνια συνεργασίας, τα οποία ακόµα και αν θεω-
ρήσουµε ότι το καθένα απ’ αυτά ασχολείται µε θέµατα της λεγό-
µενης χαµηλής πολιτικής, όλα µαζί διαµορφώνουν ένα σώµα
πολιτικής, που δηµιουργεί προϋποθέσεις καλύτερης σχέσης φι-
λίας, ειρήνης και συνεργασίας ανάµεσα στους δύο λαούς, µόνι-
µης και σταθερής, που είναι το ζητούµενο.

Τώρα, ο οµόλογος Υπουργός της γείτονος µε τον Μιχάλη Χρυ-
σοχοΐδη, τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, συνυπέγραψαν
ένα κείµενο, ένα µνηµόνιο συνεργασίας πολύ λιτό, αυστηρό και
καθόλου ποµπώδες. Το έχετε στα χέρια σας.

Αυτό το κείµενο στην ουσία περιλαµβάνει τη Συµφωνία για πε-
ραιτέρω ενίσχυση της συνεργασίας Ελλάδος και Τουρκίας σε θέ-
µατα αντιµετώπισης της µη νόµιµης µετανάστευσης, του
οργανωµένου εγκλήµατος, της διακίνησης των ναρκωτικών και
της πολιτικής προστασίας. Η Τουρκία, από την πλευρά της, συµ-
φώνησε να λάβει όλα τα αναγκαία µέτρα, για να εξασφαλιστεί η
αποτελεσµατική εφαρµογή των διατάξεων του Πρωτοκόλλου
Επανεισδοχής µεταξύ Ελλάδας και Τουρκίας για την αντιµετώ-
πιση της µη νόµιµης µετανάστευσης.

Ειδικότερα, η Τουρκία συµφώνησε να λάβει όλα τα αναγκαία
µέτρα, για να εξασφαλιστεί η αποτελεσµατική εφαρµογή των δια-
τάξεων του Πρωτοκόλλου Επανεισδοχής µεταξύ Ελλάδας και
Τουρκίας για την αντιµετώπιση της µη νόµιµης µετανάστευσης.
Σύµφωνα µε το άρθρο 12 του Πρωτοκόλλου, η Τουρκία θα ορίσει
ένα λιµάνι, τη Σµύρνη ή κοντά σε αυτήν, µε στόχο να λειτουργή-
σει σε χρονικό διάστηµα τριών µηνών ως συνοριακός σταθµός, ο
οποίος θα χρησιµοποιείται για την επαναπροώθηση µη νοµίµως
εισερχοµένων µεταναστών.

Επιπλέον, στο πλαίσιο της κοινής αυτής δήλωσης η τουρκική
πλευρά συµφώνησε να δέχεται ετησίως χίλια αιτήµατα επανεισ-
δοχής, ενώ πλέον θα ενισχυθεί και η συνεργασία των δύο χωρών
στον τοµέα του ασύλου και της διαχείρισης των µεταναστευτι-
κών ροών µε την ανταλλαγή καλών πρακτικών και εµπειριών.

Θα ήθελα, λοιπόν, να απαντήσω επί της ουσίας πώς όχι µόνο
δεν πρόκειται για µια επανάληψη του προηγούµενου πρωτοκόλ-
λου, αλλά στην ουσία γίνονται δύο ακόµη σηµαντικά βήµατα.
Πρώτον, η διασφάλιση, τουλάχιστον, χιλίων αιτήσεων εισόδου το
χρόνο. Πρέπει εδώ να σας πω στατιστικά ότι από το 2001 έως το
2010 η γειτονική χώρα είχε αποδεχθεί συνολικά, στη δεκαετία,
µόλις δύο χιλιάδες τριακόσια αιτήµατα επανεισδοχής, ενώ τώρα
έχουµε µια αισθητή πρόοδο, αφού υποχρεώνεται κάθε χρόνο να
αποδέχεται τουλάχιστον χίλια απ’ αυτά.

∆εύτερον, προστίθεται ενεργοποιούµενο ένα ακόµη σηµείο
επανεισδοχής στις θαλάσσιες περιοχές ροής µεταναστών στη
χώρα µας, γιατί λειτουργεί και ισχύει ήδη το σηµείο εισόδου στον
Έβρο του συνοριακού φυλακίου των Κήπων. Εποµένως, πιστεύω
ότι είναι µια πολύ ουσιαστική συµφωνία, ένα µνηµόνιο που κάνει
πολλά βήµατα µπροστά και φυσικά θα συνεχίσει να ενεργοποιεί-
ται και να λειτουργεί προς όφελος και των δύο λαών.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο ερωτών

Βουλευτής Επικρατείας του ΛΑΟΣ κ. Ιωάννης Κοραντής.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΡΑΝΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υφυπουργέ, σας ευχαριστώ για την απάντησή σας. Πρέ-

πει όµως να σας πω ότι η κοινή διακήρυξη πάσχει από πολλές
πλευρές. Πάσχει, πρώτα απ’ όλα, ως προς τον τύπο. Σε αντίθεση
µε το Πρωτόκολλο για την εφαρµογή του άρθρου 8 της Συµφω-
νίας της 8ης Νοεµβρίου 2001, που είχαν υπογράψει οι τότε
Υπουργοί Εξωτερικών Παπανδρέου και Τζέµ και είχε δηµοσιευθεί
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως, εδώ έχουµε να κάνουµε µε
µια πολιτική διακήρυξη. Συνεπώς, και τυπικά είναι ένα εντελώς
διαφορετικό πράγµα, είναι διαφορετικό το νοµικό καθεστώς της.

∆εύτερον, ως προς την ουσία, η κοινή διακήρυξη επιµένω,
κύριε Υφυπουργέ, ότι αποτελεί ένα βήµα προς τα πίσω, µια οµο-
λογία αποτυχίας –γι’ αυτό, άλλωστε, και έγινε, αλλιώς δεν θα
χρειαζόταν να είχε γίνει, εάν είχε υλοποιηθεί πράγµατι το πρω-
τόκολλο του Νοεµβρίου 2001- που αντί να φροντίσει να διορθώ-
σει τα κακώς κείµενα, έκανε βήµατα οπισθοχώρησης. Υποκύψατε
ουσιαστικά, κύριε Υπουργέ, στους εκβιασµούς της Άγκυρας, η
οποία δεν δεχόταν τη χρησιµοποίηση τριών συνοριακών σταθ-
µών για την επαναπροώθηση λαθροµεταναστών.

Επίσης, προστέθηκε στο κείµενο που είναι στα αγγλικά –και
λυπάµαι που στη Βουλή κατατίθεται ένα κείµενο το οποίο είναι
µόνο στην αγγλική γλώσσα, ενώ θα έπρεπε να είναι και στα ελ-
ληνικά και στα τουρκικά- και αναφέρεται ότι η Τουρκία θα ενερ-
γοποιήσει ένα λιµάνι στη Νοµαρχία της Σµύρνης ή πλησίον
αυτής, προκειµένου να καταστεί διεθνές σηµείου εισόδου-εξό-
δου. Μα, όλα τα λιµάνια, που είναι στη Σµύρνη, κύριε Υπουργέ
είτε η Σµύρνη είτε το Τσεσµέ είτε το Κουσάντασι είτε το Αϊβαλί,
είναι, ως γνωστόν, σηµεία εισόδου και εξόδου για ξένους τουρί-
στες. Συνεπώς, υπάρχουν ήδη σχετικές εγκαταστάσεις. Προς τι,
λοιπόν, διατυπώνεται αυτή η φράση; Εάν ελέγετο µέσα ότι πέρα
από τους ήδη δύο ενεργοποιηµένους σταθµούς, θα ενεργοποι-
ηθεί και η Σµύρνη, τότε θα γινόταν κατανοητή η πρόοδος. Αυτήν
τη στιγµή, εάν ήµουν Τούρκος θα σας έλεγα ότι «εµείς δεσµευό-
µαστε για τη Σµύρνη και τα άλλα θα καταπέσουν εις την αφάνεια
σιγά-σιγά». Αυτό είναι το ένα.

∆εύτερον, είπατε ότι η Τουρκία δεσµεύτηκε να δέχεται, του-
λάχιστον, χίλιους επαναπροωθούµενους το χρόνο. Αυτό το λέει
το δελτίο Τύπου του Υπουργείου σας, κύριε Υπουργέ. Θέλετε να
ωραιοποιήσετε µια κατάσταση; ∆εν έχω καµµία αντίρρηση, όµως
δεν το λέει η Συµφωνία. Καταθέτω για τα Πρακτικά το δελτίο
Τύπου.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ιωάννης Κοραντής καταθέτει
για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Η Συµφωνία µιλά για χίλιους. Εσείς βλέπετε, τουλάχιστον, χί-
λιους. Εγώ µπορώ να σας διαβεβαιώσω ότι οι Τούρκοι δεν θα πά-
ρουν ούτε τον χιλιοστό πρώτο.

Υπάρχει και ένα άλλο θέµα. Ο κ. Χρυσοχοΐδης υπέγραψε µία
διακήρυξη για την κατάργηση της υποχρέωσης θεώρησης για
κατόχους τουρκικών ειδικών διαβατηρίων.

Ξέρετε, είναι αυτά τα οποία δίδονται αφειδώς σε δηµοσίους
υπαλλήλους, σε κρατικούς λειτουργούς, δικαστικούς, δηλαδή
όλους τους γνωστούς εκπροσώπους του τουρκικού βαθέος κρά-
τους. Αλλά δεν γνωρίζετε, κύριε Υπουργέ, ποιοι είναι αυτοί οι άν-
θρωποι; ∆εν γνωρίζετε ότι µεταξύ αυτών είναι δεκάδες χιλιάδες
από τους αρνησιπάτρηδες πρώην Έλληνες υπηκόους, µουσουλ-
µάνους στο θρήσκευµα, οι οποίοι στερήθηκαν την ελληνική ιθα-
γένεια βάσει του καταργηθέντος άρθρου 19 του Κώδικα Ελληνι-
κής Ιθαγενείας; Τι πάτε να κάνετε αυτή τη στιγµή; Οι αρχές έχουν
έτοιµο σχέδιο για την επαναχορήγηση ελληνικής ιθαγένειας σε
όσους την έχασαν και άρχισε ήδη να εξετάζεται µία πληθώρα αι-
τήσεων που έχουν υποβληθεί από τους ενδιαφεροµένους.

Κύριε Υπουργέ, αυτά τα θέµατα πολύ φοβάµαι ότι συνδέονται
και πρέπει να σας πω ότι εµείς στον Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό
ανησυχούµε. Καταγγέλλουµε αυτές τις µεθοδεύσεις και θα πρέ-
πει να ξέρετε ότι ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός θα είναι στα-
θερά και δυναµικά απέναντί σας στα θέµατα αυτής της κατηγο-
ρίας.

Σας ευχαριστώ.

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΛΒ’ - 31 MAΪOY 2010 8123



(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Υφυπουργός Προ-

στασίας του Πολίτη κ. Σπύρος Βούγιας έχει το λόγο για να δευ-
τερολογήσει.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΒΟΥΓΙΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη):
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε συνάδελφε, δεν µπορώ να καταλάβω πώς µπορείτε να
επιµένετε πως δύο θετικά βήµατα προόδου συνιστούν µία συνο-
λική οπισθοδρόµηση. Το ένα είναι, όπως είπατε και εσείς, ότι
προστέθηκε πλέον του σηµείου εισδοχής και επανεισδοχής των
Κήπων και ένα θαλάσσιο σηµείο κοντά στη Σµύρνη.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΡΑΝΤΗΣ: ∆εν είναι σαφές, κύριε Υπουργέ. Αυτό
που σας είπα…

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΒΟΥΓΙΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη):
Σας αποσαφηνίζω, µε αφορµή την ερώτησή σας λοιπόν και δε-
σµεύοµαι υπεύθυνα εκ µέρους του Υπουργείου πως προστίθεται
ενεργοποιούµενο ένα δεύτερο σηµείο πέραν της εισόδου από
τον Έβρο, από το σηµείο των Κήπων. Καθηµερινά γίνεται µία
πολύ µεγάλη προσπάθεια επανεισδοχής στην Τουρκία παράνοµα
εισερχοµένων µεταναστών από τους Κήπους. Αυτό το σηµείο
υπάρχει, λειτουργεί και θα εξακολουθεί να λειτουργεί. Πολλές
φορές αναγκαζόµαστε να µεταφέρουµε παράνοµα εισερχόµε-
νους µετανάστες που βρίσκονται και συλλαµβάνονται στα νησιά,
στην περιοχή της Λέσβου, της Χίου, της Σάµου. Χρειαζόταν να
µεταφερθούν βόρεια και αυτή ήταν µία πολύ µεγάλη προσπά-
θεια, διότι δεν υπήρχε θαλάσσιο σηµείο επαφής και επικοινωνίας.
∆εν µπορώ να καταλάβω πώς θεωρείτε αρνητικό το γεγονός πως
άνοιξε απέναντι από τα νησιά, µία ακόµη πύλη επανεισδοχής.

Με την ευκαιρία να πω ένα πολύ ενδιαφέρον στατιστικό στοι-
χείο. Φέτος, από το θαλάσσιο µέτωπο µέχρι στιγµής, σε σχέση µε
τα περυσινά στοιχεία, το πρώτο πεντάµηνο, έχει µειωθεί κατά
40% περίπου η ροή των παράνοµα εισερχοµένων µεταναστών.
Το πρόβληµα εξακολουθεί και υπάρχει στα βόρεια χερσαία σύ-
νορά µας, κυρίως µε την Τουρκία, στον Έβρο και σε δώδεκα χι-
λιόµετρα ενός τµήµατος το οποίο στην ουσία µπορεί κάποιος να
περάσει πιο εύκολα. Γι’ αυτό το λόγο ο Υπουργός Προστασίας
του Πολίτη ζήτησε η επόµενη συνάντηση µε τον Τούρκο οµόλογό
του να γίνει εκεί επί τόπου ώστε να συζητηθούν µε αµοιβαίο όφε-
λος οι δυνατότητες µιας φραγής, για τη µείωση της εισόδου τόσο
µεγάλου αριθµού παράνοµα εισερχοµένων µεταναστών από εκεί.

Βεβαίως, το ζήτηµα δεν είναι ελληνοτουρκικό. Έχουµε πει και
µε άλλες αφορµές εδώ στη Βουλή πως το ζήτηµα της εισόδου
υψηλών µεταναστευτικών ροών από τη γείτονά µας αποτελεί ένα
µεγάλο, παγκόσµιο και ευρωπαϊκό πρόβληµα. Καθώς η Ιταλία
µπόρεσε και βρήκε ανταπόκριση µε τη Λιβύη και η Ισπανία µε τις
βορειοαφρικανικές χώρες του Μαρόκου, της Αλγερίας και της
Μαυριτανίας, η Ελλάδα έγινε η βασική πύλη εισόδου παράνοµα
εισερχοµένων µεταναστών από την πλευρά της Τουρκίας, µε την
οποία, όπως γνωρίζετε, υπάρχουν πάρα πολλά προβλήµατα συ-
νεννόησης και πολιτικής επικοινωνίας.

Γι’ αυτό ακριβώς το λόγο η επίσκεψη εδώ του κ. Ερντογάν µε
τους οµόλογους Υπουργούς, η δυνατότητα του δικού µας
Υπουργού να κάτσει στο ίδιο τραπέζι µε το επιτελείο των συνερ-
γατών για να συζητήσουν τέτοια θέµατα, µας δίνει την ελπίδα να
αισιοδοξούµε πως η Τουρκία θα αναγκαστεί να προσαρµοστεί
και να υπακούσει στις υποχρεώσεις της. Γιατί όπως είπα και πριν
τα τελευταία δέκα χρόνια κάναµε πάνω από ογδόντα χιλιάδες αι-
τήσεις, διαπιστωµένα εισερχόµενων από την Τουρκία παράνοµα
εισερχοµένων µεταναστών και η γειτονική χώρα µε διάφορες
προφάσεις και αιτιολογίες δεν τις αποδέχθηκε και δέχθηκε µόνο
δύο χιλιάδες τριακόσιες.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Εάν, λοιπόν, διακόσιες τριάντα ήταν οι αιτήσεις που αποδέχ-

θηκε η γειτονική χώρα ως ετήσιος µέσος όρος µίας δεκαετίας
ακόµα και ο αριθµός χίλια για τον οποίο δεσµεύθηκε, είναι µία αι-
σθητή πρόοδος στον τοµέα αυτό.

Τέλος, επιδιώκουµε και θα καταφέρουµε να επιτύχουµε µία µε-
γάλη συµφωνία επανεισδοχής µεταξύ Ευρωπαϊκής Ένωσης-
Τουρκίας.

Αυτή θα µας δώσει τη δυνατότητα να πιέσουµε τη γειτονική
χώρα να ενεργοποιήσει και το τρίτο σηµείο επανεισδοχής. Τα
τρία σηµεία είναι: Οι Κήποι, η Σµύρνη, που ενεργοποιήθηκε τώρα
και το Αεροδρόµιο Ατατούρκ της Κωνσταντινούπολης.

Πιστεύω και αισιοδοξώ πως σύντοµα και µε τη βοήθεια της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης θα πιέσουµε και θα αναγκάσουµε τη γειτονική
χώρα να αποδεχθεί και να ενεργοποιήσει και το τρίτο σηµείο ει-
σόδου επανεισδοχής των παράνοµα εισερχοµένων µεταναστών.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε, κύριε

Υπουργέ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

προς το Σώµα το εξής:
Οι Υπουργοί Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλα-

γής, Οικονοµικών, Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής
∆ιακυβέρνησης, Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας
και Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων κατέθεσαν σχέδιο νόµου:
«Μέτρα για τη βελτίωση της ενεργειακής απόδοσης κατά την τε-
λική χρήση, ενεργειακές υπηρεσίες και άλλες διατάξεις».

Παραπέµπεται στην αρµόδια ∆ιαρκή Επιτροπή.
Επίσης, ο συνάδελφος Βουλευτής κ. Σωτήρης Χατζηγάκης µε

επιστολή του προς τον Πρόεδρο της Βουλής κ. Φίλιππο Πετσάλ-
νικο ζητεί άδεια ολιγοήµερης απουσίας στο εξωτερικό στις 3 και
4 Ιουνίου.

Η Βουλή εγκρίνει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Η Βουλή ενέκρινε τη ζη-

τηθείσα άδεια.
Επιπροσθέτως ο συνάδελφος Βουλευτής κ. Γεώργιος Κασαπί-

δης µε επιστολή του προς τον Πρόεδρο της Βουλής κ. Φίλιππο
Πετσάλνικο ζητεί άδεια µονοήµερης απουσίας στο εξωτερικό την
1η Ιουνίου.

Η Βουλή εγκρίνει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Η Βουλή ενέκρινε τη ζη-

τηθείσα άδεια.
Επίκαιρες ερωτήσεις δευτέρου κύκλου:
Η πρώτη µε αριθµό 834/ 25.5.2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-

λευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Συµεών Κε-
δίκογλου προς την Υπουργό Περιβάλλοντος Ενέργειας και
Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε τη λήψη µέτρων για την εφαρ-
µογή και τήρηση των νέων όρων και ενεργειών για τον Ασωπό
κ.λπ. διαγράφεται λόγω κωλύµατος της Υπουργού.

Ακολουθεί η δεύτερη µε αριθµό 843/25.5.2010 επίκαιρη ερώ-
τηση του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ.
Απόστολου Νάνου προς τους Υπουργούς Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων και Οικονοµικών, σχετικά µε την άµεση καταβολή
των δεδουλευµένων στους εργάτες και αγρότες από την τοµα-
τοβιοµηχανία ΕΛΙΤΑ-Α∆ΕΛΚΑΝ κ.λπ..

Αναλυτικά το περιεχόµενο της επίκαιρης ερώτησης του κ. Από-
στολου Νάνου έχει ως εξής:

«Αγανακτισµένοι και σε απόγνωση για την εγκατάλειψή τους
από όλες τις µέχρι σήµερα κυβερνήσεις είναι οι πρώην εργαζό-
µενοι της ΕΛΙΤΑ-Α∆ΕΛΚΑΝ στον Αλµυρό.

Η συγκεκριµένη εταιρεία συσκευασίας βιοµηχανικής τοµάτας,
αφού «φέσωσε» τράπεζες –ΙΚΑ –αγρότες που παρέδωσαν την
παραγωγή τους, µπήκε σε καθεστώς εκκαθάρισης λόγω πλει-
στηριασµού (Απόφαση Αγροτικής Τράπεζας). Έγινε η πρώτη εκ-
καθάριση το 1997 από Α∆ΕΛΚΑΝ στην ΕΛΙΤΑ, οι εργαζόµενοι δεν
πήραν τίποτε των οφειλοµένων χρηµάτων, αλλά η ΕΛΙΤΑ δεν αν-
ταποκρίθηκε στις δεσµεύσεις της µε αποτέλεσµα η Αγροτική
Τράπεζα να συνεχίσει τις εκκαθαρίσεις µέσω πλειστηριασµών.
Με την πτώχευση της ΕΛΙΤΑ οι εργαζόµενοι πήραν ένα µέρος των
οφειλοµένων.

Το 2008 οι εγκαταστάσεις της εταιρείας πουλήθηκαν σε εται-
ρεία αντί του ποσού των 3.521.643,43 ευρώ. Οι εργαζόµενοι µά-
ταια περιµένουν την εξόφληση των δεδουλευµένων από το νέο
πλειστηριασµό µέχρι σήµερα, το ίδιο και οι αγρότες.

Ύστερα από τα παραπάνω ερωτώνται οι κύριοι Υπουργοί:
Ύστερα από δεκατρία χρόνια εκκαθάρισης, πόσο ακόµη θα πε-

ριµένουν να εξοφληθούν εργάτες-αγρότες που «φεσώθηκαν»; Τι
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θα κάνει η Κυβέρνηση για να σταµατήσει ο παραπάνω εµπαιγµός
εργαζοµένων, αγροτών;

Ο νέος επιχειρηµατίας εξόφλησε το τίµηµα αγοράς;».
Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Νάνου θα απαντήσει ο επί των

οικονοµικών Υφυπουργός κ. Φίλιππος Σαχινίδης ο οποίος έχει το
λόγο.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Ευχαρι-
στώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε συνάδελφε, αντιλαµβάνοµαι και συµµερίζοµαι το ενδια-
φέρον σας για τους εργαζόµενους που έχασαν τη δουλειά τους
και για τους αγρότες που στερήθηκαν τη δυνατότητα διάθεσης
της παραγωγής τους εξαιτίας του κλεισίµατος της Εταιρείας
«Α∆ΕΛΚΑΝ». Όµως, µε αφορµή την ερώτησή σας αλλά και δη-
µοσιεύµατα του τοπικού Τύπου που πιθανώς να δηµιουργούν
εσφαλµένες εντυπώσεις στους ενδιαφερόµενους, θα πρέπει να
επαναλάβουµε λιγάκι και να υπενθυµίσουµε τα πραγµατικά περι-
στατικά της υπόθεσης, διότι από τον τρόπο που είναι διατυπω-
µένη και η ερώτησή σας δηµιουργείται µία σύγχυση ως προς το
ποιος δικαιούται τι και από ποιον.

Η Ανώνυµη Εταιρεία «Α∆ΕΛΚΑΝ» από τις 14.4.1997 τέθηκε υπό
το καθεστώς της ειδικής εκκαθάρισης µε απόφαση του Εφετείου
Λάρισας µετά από σχετική κοινή αίτηση των Τραπεζών Αγροτική
και Εθνική που εκπροσωπούσαν ως πιστώτριες ποσοστό πάνω
από το 51% των κατά της επιχείρησης απαιτήσεων. Με την ίδια
απόφαση ως ειδική εκκαθαρίστρια ορίστηκε η Αγροτική Τράπεζα,
η οποία όρισε και τους εντολοδόχους εκκαθαριστές για τη διε-
νέργεια των πράξεων της ειδικής εκκαθάρισης. Σύµφωνα µε τις
νοµοθετικές διατάξεις που διέπουν την ειδική εκκαθάριση, διε-
νεργήθηκαν στη συνέχεια δυο δηµόσιοι πλειοδοτικοί διαγωνι-
σµοί, οι οποίοι κηρύχθηκαν άκαρποι, επειδή κρίθηκαν ασύµφορες
οι υποβληθείσες σχετικές προσφορές. Στον τρίτο πλειοδοτικό
διαγωνισµό που έγινε στις 6 Απριλίου του ’98 υποβλήθηκε µόνο
µία προσφορά από την Εταιρεία «ΕΛΙΤΑ», ιδίων συµφερόντων, µε
παράλληλη και εν πολλοίς ταυτόσηµη δραστηριότητα, που λει-
τουργούσε στον ίδιο χώρο.

Στην «ΕΛΙΤΑ» µεταβιβάστηκε τελικά το ενεργητικό της υπό εκ-
καθάρισης επιχείρησης µε τίµηµα που µετά από βελτιώσεις και
έγκριση των πιστωτριών τραπεζών διαµορφώθηκε στο ποσό του
1,2 δισεκατοµµυρίου δραχµών καταβλητέου τµηµατικά. Η µετα-
βίβαση εξαρτήθηκε από διαλυτική αίρεση. Το ίδιο έτος συντάχ-
θηκε πίνακας κατάταξης, στο πλαίσιο του οποίου κατατάχθηκαν
προνοµιακά οι αναγγελθέντες πρώην εργαζόµενοι. Ας σηµειωθεί
ότι τον εν λόγω πίνακα δεν προσέβαλε η ΑΤΕ αλλά, µεταξύ
άλλων, πρώην εργαζόµενοι µε άσκηση ανακοπών.

Επειδή η αγοράστρια εταιρεία δεν εκπλήρωσε τους όρους του
συµβολαίου µεταβίβασης, η ΑΤΕ ως ειδική εκκαθαρίστρια προ-
χώρησε το 2000 σε πράξη πλήρωσης της διαλυτικής αίρεσης και
όλα τα περιουσιακά στοιχεία επανήλθαν στην υπό εκκαθάριση
εταιρεία. Το 2002 η «ΕΛΙΤΑ» κηρύχθηκε σε πτώχευση. Όλο αυτό
το χρονικό διάστηµα δεν υπήρξε καµµία άλλη σοβαρή εκδήλωση
ενδιαφέροντος για αγορά του ενεργητικού της «Α∆ΕΛΚΑΝ». Η
Αγροτική Τράπεζα ως εκκαθαρίστρια προχώρησε στο µεταξύ,
σύµφωνα µε το νόµο, στην υποβολή επανειληµµένων αιτήσεων
ενώπιον των αρµόδιων δικαστηρίων, από τα οποία εκδόθηκαν αν-
τίστοιχες δικαστικές αποφάσεις που επέτρεψαν την τµηµατική
πώληση του ενεργητικού της επιχείρησης. ∆ιενεργήθηκαν επα-
νειληµµένοι δηµόσιοι πλειστηριασµοί χωρίς αποτέλεσµα λόγω µη
ύπαρξης πλειοδοτών.

Με την έκδοση νέων αποφάσεων του Εφετείου επιτράπηκε τε-
λικά η πώληση µε ελεύθερη διαπραγµάτευση ύστερα από δηµό-
σια πρόσκληση. Μέχρι το 2006 οι απόπειρες πώλησης του
ενεργητικού δεν είχαν αποτέλεσµα, διότι δεν υπήρξε καµµία προ-
σφορά. Εκδήλωση ενδιαφέροντος υπήρξε τελικά σε νέα πρό-
σκληση στις 3 Οκτωβρίου του 2006 µε την υποβολή σχετικής
προσφοράς. Το ύψος της πλειοδοσίας ανήλθε σε 1.200.000 ευρώ
και µετά από τη διαδικασία της βελτίωσης και αποδοχή από τις
Τράπεζες Αγροτική και Εθνική, οριστικοποιήθηκε στο ποσό των
1.300.000 ευρώ µε προκαταβολή 250.000 ευρώ και το υπόλοιπο
1.050.000 ευρώ καταβλητέο σε δώδεκα µήνες από την υπογραφή
του συµβολαίου µεταβίβασης. Η µεταβίβαση έγινε προς την πλει-
οδότρια εταιρεία µε την επωνυµία «ΒΟΛΟΣ ENTERPRISES

Ε.Π.Ε.» στις 14 Ιανουαρίου του 2008. Μετά δε από σχετικό αί-
τηµα της αγοράστριας και σύµφωνη γνώµη των τραπεζών -και
απαντώ εδώ πέρα στο δεύτερο ερώτηµά σας- υπήρξε νέος δια-
κανονισµός αποπληρωµής του υπόλοιπου τιµήµατος σε τέσσε-
ρις εξαµηνιαίες έντοκες δόσεις µε έναρξη καταβολής τις
13.7.2009. Η αγοράστρια οφείλει ακόµα το υπόλοιπο του τιµή-
µατος ανερχόµενο περίπου στο ποσό των 755.000 ευρώ πλέον
τόκων.

Θα επανέλθω στη δευτερολογία µου, κύριε Πρόεδρε.
Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε Υφυ-

πουργέ.
Ο Βουλευτής Μαγνησίας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελ-

λάδας κ. Απόστολος Νάνος έχει το λόγο.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, µέχρι τώρα, τουλάχιστον στην πρωτολογία

σας, δεν είπατε τίποτα το καινούργιο από αυτά τα οποία γράφη-
καν στις τοπικές εφηµερίδες σαν απάντηση των εκκαθαριστών
από την Αγροτική Τράπεζα. ∆εν απαντήθηκαν επί της ουσίας τα
ερωτήµατα τα οποία βάζουµε µε την ερώτησή µας.

Επανέρχοµαι, λοιπόν, και λέω ότι η περίπτωση της «Α∆ΕΛΚΑΝ»
είναι µία χαρακτηριστική βιοµηχανία από αυτές οι οποίες και τη
δεκαετία του ’80 και τη δεκαετία του ’90 αλλά και τώρα ακόµα,
σύγχρονες στην Ελλάδα, έχουν φεσώσει διαχρονικά το δηµόσιο,
τα ασφαλιστικά ταµεία και σήµερα ερχόµαστε να παίρνουν µέτρα
σε βάρος των εργαζοµένων για να καλυφθούν τα ελλείµµατα των
ασφαλιστικών ταµείων από τέτοιους εργοδότες.

Και είναι φυσικό οι εκατόν τέσσερις εργαζόµενοι δεκατρία χρό-
νια τώρα να αγανακτούν και να λένε ως πότε θα πάρουµε τα
λεφτά µας. Πήραν µεν ένα µέρος, αλλά τώρα γιατί καθυστερεί
όλη η εκκαθάριση από την Αγροτική Τράπεζα; Γιατί καθυστερούν
να δώσουν όλες τις δόσεις, όπως έπρεπε να έχουν δοθεί; Και µε
το νέο κανονισµό στον οποίο αναφερθήκατε θα έπρεπε να έχουν
δοθεί περισσότερα χρήµατα από τη νέα αγοράστρια εταιρεία
προς την Αγροτική Τράπεζα, πράγµα το οποίο δεν έγινε.

Φέραµε λοιπόν εδώ το θέµα µετά από πιέσεις εργαζοµένων, οι
οποίοι είναι απολυµένοι. Αρκετοί έχουν φύγει από τη ζωή. Επιβε-
βαιώθηκε λοιπόν µέσα από τα δηµοσιεύµατα το πρόβληµα που
άνοιξαν. Και βέβαια άνοιξαν πολλές πλευρές αυτού του ζητήµα-
τος, όπως ο εµπαιγµός, οι καθοδηγούµενες ανακοπές για να µην
πάρουν τα χρήµατά τους οι εργαζόµενοι, τα τεράστια έξοδα εκ-
καθάρισης, τα οποία σύµφωνα µε δηµοσιεύµατα φθάνουν στο
1.000.000 ευρώ απαιτήσεις της εκκαθαρίστριας εταιρείας, ενώ
οι απαιτήσεις των εργαζοµένων είναι 1.200.000 ευρώ. Φυσικά
είναι και οι χρεώσεις των ταµείων τις ανέφερα στην αρχή.

Μετά την ερώτησή µας δηµοσιεύθηκε ο πίνακας των εκατόν
τεσσάρων εργαζοµένων. Υπήρξε εκδήλωση ενδιαφέροντος από
τη νέα εταιρεία για το πότε θα δοθούν τα χρήµατα και γιατί δεν
τηρήθηκε ο διακανονισµός. Τι έκανε γι’ αυτό η Αγροτική Τράπεζα;
Γιατί δεν µοιράστηκαν οι προκαταβολές στους εργαζόµενους;
Πότε θα µοιραστούν; Τα χρήµατα που έχει σήµερα στο ταµείο
της η Αγροτική Τράπεζα πότε θα τα µοιράσει στους εργαζόµε-
νους, τα οποία τα οφείλει;

Αυτές είναι οι ερωτήσεις µας και η αγωνία µας που τις µετα-
φέρουµε εδώ. Είναι η αγωνία των εργαζοµένων της περιοχής που
στην ουσία τώρα είναι άνεργοι επί τόσα χρόνια.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Υφυπουργός Οικονο-
µικών έχει το λόγο.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Στο γιατί
καθυστερούν οι διαδικασίες υπάρχουν δύο παράγοντες, τους
οποίους επεσήµανα. Αφ’ ενός µεν γιατί οι διαδικασίες εκκαθάρι-
σης είναι πάντα αργόσυρτες και αφ’ ετέρου διότι δεν υπήρξε εν-
διαφέρον.

Όσον αφορά το θέµα της διανοµής του εισπραχθέντος προ-
ϊόντος της εκκαθάρισης συντάχθηκε νέος πίνακας κατάταξης, ο
οποίος κοινοποιήθηκε στους αναγγελθέντες δανειστές και εφό-
σον δεν προσβληθεί µε ανακοπές µέσα στη νόµιµη προθεσµία θα
εκτελεστεί. Σ’ αυτό το πλαίσιο θα αποδοθεί στην παρούσα φάση
στους πρώην εργαζόµενους ανάλογα µε το προς διανοµή ποσό,
µέρος του ποσού που δικαιούνται βάσει του πίνακα κατάταξης.
Οι απαιτήσεις των εκατόν τεσσάρων εργαζοµένων της «Α∆ΕΛ-
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ΚΑΝ» αφορούν αποκλειστικά αποζηµίωση από την αυτοδίκαιη
λύση της εργασιακής τους σχέσης µε την εταιρεία. Απαιτήσεις
αγροτών κατά της «Α∆ΕΛΚΑΝ» δεν υπήρξαν ούτε αναγγέλθηκαν.

Η Αγροτική Τράπεζα είναι ειδική εκκαθαρίστρια µόνο της
«Α∆ΕΛΚΑΝ» και οι ενέργειές της αφορούν αποκλειστικά την ικα-
νοποίηση των πιστωτών της συγκεκριµένης υπό εκκαθάριση εται-
ρείας. Η Αγροτική Τράπεζα δεν εµπλέκεται στην πτώχευση της
«ΕΛΙΤΑ» κατά της οποίας στρέφονται οι απαιτήσεις των αγροτών,
στις οποίες αναφέρεστε στην ερώτησή σας.

Θέλω να υπενθυµίσω ότι από τον Ιούνιο του 2007 δηµοσιεύ-
θηκε ανοιχτή επιστολή δικηγόρου εκπροσώπου των αγροτών
στην εφηµερίδα «ΛΑΟΣ» του Αλµυρού όπου τους ενηµέρωνε ότι
η πώληση της «Α∆ΕΛΚΑΝ» καµµία επίπτωση δεν θα είχε στην ικα-
νοποίηση των απαιτήσεών τους, αφού αυτές όπως ήδη έχω πει
στρέφονταν κατά της ΕΛΙΤΑ. Αυτή είναι η πραγµατική εικόνα της
ειδικής εκκαθάρισης της «Α∆ΕΛΚΑΝ».

Κύριε συνάδελφε, κατανοώ πλήρως την αγωνία, την προσµονή
ακόµα και την αγανάκτηση των εργαζοµένων για µερική έστω ικα-
νοποίηση των νόµιµων απαιτήσεών τους. Θεωρώ ότι η έκθεση
των πραγµατικών περιστατικών που έκανα κατέδειξαν ότι η εκτέ-
λεση των εργασιών εκκαθάρισης από την Αγροτική Τράπεζα
έγινε υπό τη δοκιµασία χρονοβόρων δικαστικών διαδικασιών που
προβλέπονται από τις ειδικές περιοριστικές διατάξεις της σχετι-
κής νοµοθεσίας, αλλά και των εµπλοκών που προέκυψαν. Όµως,
θεωρώ ότι βρισκόµαστε στο τελικό στάδιο και ότι σύντοµα θα αρ-
χίσει η κατανοµή ενός µέρους τουλάχιστον των χρηµάτων προς
τους εργαζόµενους.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε, κύριε

Υφυπουργέ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, προχωρούµε τώρα στη τρίτη µε

αριθµό 844/25-5-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του Λαϊ-
κού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Παύλου Μαρκάκη προς την
Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, σχετικά
µε την υψηλή τιµή της βενζίνης στο Νοµό Μαγνησίας, την κατα-
πολέµηση της κερδοσκοπίας κ.λπ..

Αναλυτικά το περιεχόµενο της επίκαιρης ερώτησης του κ. Παύ-
λου Μαρκάκη έχει ως εξής:

«Θλιβερή «πρωτιά» για το Νοµό Μαγνησίας στην τιµή της βεν-
ζίνης, καθώς σύµφωνα µε τα στοιχεία του Παρατηρητηρίου Τιµών
Υγρών Καυσίµων, τις τελευταίες τουλάχιστον δεκαπέντε ηµέρες
κατέχει την υψηλότερη τιµή πώλησης όχι µόνο στην Ελλάδα,
αλλά και στην Ευρώπη.

Είναι χαρακτηριστικά τα στοιχεία που έδωσε στη δηµοσιότητα
το Παρατηρητήριο του Υπουργείου Ανάπτυξης, τόσο την Παρα-
σκευή 21, όσο και στις 12 Μαΐου, οπότε και η τιµή «σκαρφάλωσε»
στο 1,720 ευρώ. Με το θέµα αυτό ασχολήθηκαν εκτενώς τόσο τα
τοπικά όσο και τα αθηναϊκά ΜΜΕ, τα οποία µε τα δηµοσιεύµατά
τους -τα οποία σας επισυνάπτω- ανέδειξαν το πρόβληµα και πρό-
βαλαν την άσχηµη αυτή πτυχή του νοµού.

Η θερινή τουριστική περίοδος έχει αρχίσει και θα ενταθεί το
επόµενο διάστηµα, οπότε θα πρέπει το Υπουργείο, µε τα αρµό-
δια όργανά του, να εντατικοποιήσει τους ελέγχους, να εξαλείψει
κάθε κερδοσκοπικό φαινόµενο και να συνδράµει, ώστε η Μαγνη-
σία να πάψει να αποτελεί αυτό το θλιβερό πρότυπο.

Ερωτάται η κυρία Υπουργός:
1. Θα ενεργοποιήσει τα αρµόδια όργανα του Υπουργείου για

την καταπολέµηση της αισχροκέρδειας;
2. Θα επιβάλει τα κατάλληλα µέτρα, ώστε να παταχθεί το φαι-

νόµενο της κερδοσκοπίας;»
Στην επίκαιρη ερώτηση του κυρίου συναδέλφου θα απαντήσει

ο Υφυπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας κ.
Σταύρος Αρναουτάκης.

Κύριε Υφυπουργέ έχετε το λόγο.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΑΡΝΑΟΥΤΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Αντα-

γωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αγαπητοί συνάδελφοι, η αντιµετώπιση της ακρίβειας αποτελεί

επίµονη, καθηµερινή προσπάθεια, στην οποία δίνουµε και θα συ-
νεχίσουµε να δίνουµε ιδιαίτερο βάρος.

Οι συνθήκες διαµόρφωσης των τιµών στην ελληνική αγορά
περνάνε µέσα από χρόνιες στρεβλώσεις της λειτουργίας των

αγορών, που συνδέονται σε µεγάλο βαθµό µε την κατάχρηση της
ισχύος των προµηθευτών, την ύπαρξη ρυθµιστικών εµποδίων που
έθεταν περιορισµούς στη λειτουργία του ανταγωνισµού και τη
διαχρονική µείωση των επενδύσεων στους δευτερογενείς κλά-
δους της οικονοµίας τα τελευταία χρόνια.

Αναφορικά µε τη διαµόρφωση των τιµών των καυσίµων στην
ελληνική επικράτεια, η πολιτεία έχει υποχρέωση να παρεµβαίνει
συνεχώς για την εξαφάνιση των στρεβλώσεων και της αισχρο-
κέρδειας, µε στόχο και κατεύθυνση τη δηµιουργία υγιούς αντα-
γωνισµού στο χώρο των καυσίµων, ο οποίος, σε συνδυασµό µε
τους ελέγχους και τη διαφάνεια, θα είναι προς όφελος του κα-
ταναλωτή.

Το µεγαλύτερο όµως µέρος της επίδρασης στην τιµή των
υγρών καυσίµων οφείλεται σε συγκεκριµένους συγκυριακούς πα-
ράγοντες. Σας γνωρίζω ότι από το 1992 οι τιµές των πετρελαι-
οειδών προϊόντων διαµορφώνονται ελεύθερα σε όλα τα στάδια
διακίνησης και εµπορίας, ανάλογα µε την προσφορά και ζήτηση.
Στις δε περιπτώσεις καταγγελιών για αισχροκέρδεια εκ µέρους
των καταναλωτών αρµόδια είναι τα πολιτικά δικαστήρια, σύµ-
φωνα µε το άρθρο 405 του Ποινικού Κώδικα.

Η πορεία της λιανικής τιµής ενός προϊόντος, δηλαδή της τιµής
στην αντλία του πρατηρίου, καθορίζεται κατά το µεγαλύτερο
µέρος από την πορεία της διεθνούς τιµής του αντίστοιχου προ-
ϊόντος.

Στην τιµή διυλιστηρίου περιλαµβάνεται µια προσαύξηση που
χρεώνουν τα διυλιστήρια στις εταιρείες εµπορίας και τους µεγά-
λους τελικούς καταναλωτές, που αιτιολογείται ως κόστος απο-
θήκευσης, τήρησης αποθεµάτων ασφάλειας και χρηµατοοικονο-
µικό.

Το τελευταίο εξάµηνο, λόγω εξωγενών παραγόντων, παρατη-
ρήθηκε αύξηση στις τιµές διυλιστηρίου κατά 21%. Συγκεκριµένα,
εξαιτίας της αύξησης των διεθνών τιµών πετρελαίου και των µε-
ταβολών στη συναλλαγµατική ισοτιµία δολαρίου-ευρώ, η τιµή του
λίτρου από 38 λεπτά στις 29/10/2009 έφθασε τα 44 λεπτά στις
28/5/2010.

Με λίγα λόγια, οι φόροι και οι δασµοί αναλογούν γύρω στο
60,3% της µέσης τιµής του λίτρου στα πρατήρια της Αττικής.

Για την αντιµετώπιση των διαρθρωτικών προβληµάτων της
αγοράς, σε συνεργασία µε τον αρµόδιο Υφυπουργό Περιβάλ-
λοντος κ. Μανιάτη, συµφωνήσαµε πριν λίγο καιρό την ανάληψη
συγκεκριµένων, άµεσων πρωτοβουλιών, όπως η θέσπιση το αµέ-
σως επόµενο χρονικό στάδιο, πέραν των ποινικών, και διοικητι-
κών κυρώσεων για την µη υποβολή στοιχείων από πρατήρια
υγρών καυσίµων στο Παρατηρητήριο Τιµών Καυσίµων.

Παράλληλα βρισκόµαστε σε τελικό στάδιο για την τροποποίηση
των διατάξεων του νόµου µε αυστηροποίηση του νοµοθετικού
πλαισίου, αναφορικά µε την χρήση παρεµβατικών ηλεκτρονικών
ή άλλων µηχανισµών σε αντλίες παροχής υγρών καυσίµων.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Υφυπουργού)

Σε συνεργασία µε το Υπουργείο Υποδοµών, προβαίνουµε τους
αµέσως επόµενους µήνες στη δηµιουργία και παρακολούθηση
Μητρώου Πρατηρίων Υγρών Καυσίµων, στη δηµιουργία βάσης
δεδοµένων παρακολούθησης της εξέλιξης της χρηµατιστηρια-
κής τιµής του πετρελαίου και της τιµής διυλιστηρίου και ενηµέ-
ρωση της Γενικής Γραµµατείας Εµπορίου για τις χονδρικές τιµές
πώλησης των καυσίµων.

Σε συνεργασία µε το αρµόδιο Υπουργείο Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και ∆ικτύων επιδιώκουµε την αναθεώρηση των συµβάσεων
των πρατηρίων µε τα Ταµεία Εθνικής Οδοποιίας και τους διαχει-
ριστές των κλειστών αυτοκινητοδρόµων, την εγκατάσταση ειδι-
κών ηλεκτρονικών πινάκων σε κλειστούς αυτοκινητοδρόµους για
την ενηµέρωση των οδηγών για τη φθηνότερη λιανική τιµή πώ-
λησης των υγρών καυσίµων, καθώς και δηµιουργία ανάλογων
υπηρεσιών SMS, σε συνεργασία µε τις εταιρείες Παροχής Υπη-
ρεσιών Κινητής Τηλεφωνίας, τη διευθέτηση της χρονίζουσας εκ-
κρεµότητας αναφορικά µε τη λειτουργία των αυτόµατων αντλιών
υγρών καυσίµων.

Σε συνεργασία µε τη Γενική Γραµµατεία Καταναλωτή επιδιώ-
κουµε στην ενίσχυση δράσεων και την ενηµέρωση των κατανα-
λωτών σε θέµατα κριτηρίων επιλογής πρατηρίων πώλησης υγρών
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καυσίµων.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο κ. Παύλος Μαρκάκης,

Βουλευτής Μαγνησίας του ΛΑΟΣ, έχει το λόγο.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κύριε Υπουργέ, µακάρι όλα αυτά που

διαβάσατε το τελευταίο διάστηµα στην οµιλία σας, να γίνουν
πραγµατικότητα. Γιατί είναι γεγονός ότι η ακρίβεια στη χώρα έχει
ξεφύγει από κάθε έλεγχο και αυτό καθηµερινά το βλέπουµε στα
δελτία ειδήσεων.

Ο κυριότερος λόγος αυτής της ακρίβειας, ξέρετε ότι είναι οι
τιµές των καυσίµων και ιδιαίτερα η τιµή της βενζίνης. Τώρα, ευ-
τυχώς, είναι καλοκαιρινή περίοδος και αυτή η ακρίβεια δεν επη-
ρεάζεται από τις τιµές των καυσίµων της θέρµανσης.

Όµως αυτή η αδυναµία να ελέγξουµε τις τιµές της βενζίνης,
έχει και πολλαπλές συνέπειες. Ο τίτλος: «Η Ελλάδα έχει την ακρι-
βότερη βενζίνη σε όλη την Ευρωπαϊκή ‘Ενωση», δεν µας τιµά. ∆εν
µπορεί η Ελλάδα που έχει καταντήσει η φτωχότερη χώρα της Ευ-
ρώπης, να έχει την ακριβότερη βενζίνη. Πρώτη συνέπεια είναι η
δυσφήµιση της χώρας στο εξωτερικό. ∆εύτερη συνέπεια είναι η
αλλοίωση των εµπορικών συναλλαγών.

Αν δείτε ιδίως στη Βόρεια Ελλάδα τις τιµές τις οποίες σας δια-
βάζω από δηµοσίευµα στην «ΕΛΕΥΘΕΡΟΤΥΠΙΑ» και την οποία θα
καταθέσω, στη Ροδόπη µε 1,557 ευρώ το λίτρο, έχει διαφορά µε
την Βουλγαρία 52 λεπτά ανά λίτρο. Στην Ξάνθη έχει 50 λεπτά δια-
φορά µε την Βουλγαρία, το ίδιο στη ∆ράµα, το ίδιο στις Σέρρες.
∆ηλαδή, όποιος πηγαίνει στη γειτονική χώρα και αγοράζει βεν-
ζίνη, µε κάθε γέµισµα κερδίζει περίπου 30 ευρώ.

Άλλη συνέπεια! Η µεγαλύτερη συνέπεια που υφίσταται η χώρα
µας από αυτή την ακριβή βενζίνη είναι ο τουρισµός. Όταν η ακρι-
βότερη τιµή παρατηρείται στην Μαγνησία, όπου υπάρχουν και τα
νησιά των Βορείων Σποράδων, η Σκιάθος, η Σκόπελος και η Αλόν-
νησος, την εποχή που αρχίζει ο τουρισµός, πείτε µου ποιο είναι
το κίνητρο να πάει ένας τουρίστας σε αυτά τα όµορφα πραγµα-
τικά µέρη και να πληρώσει 1,72 ευρώ το λίτρο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Λέτε για το Παρατηρητήριο Τιµών. Μα το Παρατηρητήριο
Τιµών, είναι απλώς παρατηρητής; ∆εν πρέπει να επεµβαίνει; Και
πώς εξηγείται αυτή η µεγάλη διακύµανση της τιµής της βενζίνης
σε όλη τη χώρα; Υπάρχει διακύµανση η οποία υπερβαίνει πάνω
από το µισό ευρώ το λίτρο. ∆ικαιολογείται αυτή η διακύµανση
της τιµής; Είναι φυσιολογική ή υπάρχει περίπτωση αισχροκέρ-
δειας;

Στην ιστοσελίδα του Παρατηρητηρίου, η Μαγνησία είναι
πρώτη. Υπάρχει κάποιος ιδιαίτερος λόγος που είναι πρώτη; ∆εν
είναι δα και η Μαγνησία κανένα αποµονωµένο µέρος και µία δυ-
σπρόσιτη περιοχή για να δικαιολογεί αυτήν την αύξηση της
τιµής, ιδιαίτερα στην περιοχή. Επιπλέον, να λάβετε υπ’ όψιν σας
ότι η τιµή του 1,72 ευρώ ανά λίτρο, δεν αναφέρεται πουθενά στο
Παρατηρητήριο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Για σκεφτείτε, λοιπόν, να βάζατε και τις τιµές των Βορείων Σπο-

ράδων στο Παρατηρητήριο, τότε η Μαγνησία θα ήταν παγκόσµιο
φαινόµενο.

Πρέπει να σας παρατηρήσω, επίσης, ότι από τον περυσινό
Μάιο του 2009 µέχρι φέτος στη Μαγνησία έχουµε 65% µεγαλύ-
τερη τιµή της βενζίνης. ∆ικαιολογείται αυτή η διαφορά, όταν τον
Απρίλιο το πετρέλαιο είχε 84 ευρώ το βαρέλι και το Μάιο είχε 70
ευρώ το βαρέλι; Εδώ στην Ελλάδα οι τιµές πηγαίνουν αντιστρό-
φως ανάλογα.

Και έφερα και κάτι τελευταίο που απασχολεί τα Μέσα Μαζικής
Ενηµέρωσης και την κοινή γνώµη, κύριε Υπουργέ, και αν µπο-
ρείτε, να απαντήσετε. Υπάρχει η φήµη ότι η τιµή της βενζίνης θα
πάει στα 2 ευρώ το λίτρο και αυτό γιατί έχει πρόθεση η Κυβέρ-
νηση να ενσωµατώσει στην τιµή της βενζίνης τα τέλη κυκλοφο-
ρίας. Ανησυχεί ο ελληνικός λαός µε αυτή την ακρίβεια και σε
αυτή την αύξηση τιµής πρέπει να δώσετε εγκαίρως µια απάν-
τηση.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Υφυπουργός Οικονο-

µίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας κ. Σταύρος Αρναουτά-
κης έχει το λόγο.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΑΡΝΑΟΥΤΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Αντα-
γωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Θα ήθελα να αναφερθώ, αγα-
πητέ συνάδελφε, στη διενέργεια ελέγχων για το επίπεδο τιµών
που πολύ σωστά αναφέρατε. Όµως, θέλω να δείτε όλα αυτά που
αναφέραµε προηγουµένως και που κάναµε ως Υπουργείο, ότι
προσπαθούµε δηλαδή για τον έλεγχο των τιµών.

Για το Νοµό Αττικής διενεργήθηκαν άµεσα έλεγχοι, οι οποίοι
εντατικοποιήθηκαν και µετά την εφαρµογή του Ειδικού Φόρου
Κατανάλωσης στις 9.2.2010 µε καθηµερινούς ελέγχους από τη
∆ιεύθυνση Ελέγχων της Υπηρεσίας Εποπτείας της αγοράς.

Για την υπόλοιπη Ελλάδα εκδόθηκε από τις 11.2.2010 σχετική
εγκύκλιος προς όλες τις νοµαρχιακές αυτοδιοικήσεις της χώρας
για άµεσους ελέγχους στις λιανικές τιµές πώλησης των καυσί-
µων της περιοχής ευθύνης τους, προκειµένου να διαπιστωθεί εάν
υπάρχει αύξηση στο περιθώριο µικτού κέρδους των πρατηριού-
χων, πέραν του πρόσφατου κόστους του Ειδικού Φόρου Κατα-
νάλωσης.

∆ηµιουργήσαµε το Παρατηρητήριο των λιανικών τιµών των
υγρών καυσίµων των πρατηρίων. Το επόµενο διάστηµα θα εν-
ταχθεί στο Παρατηρητήριο το σύνολο των πρατηρίων και οι κα-
ταναλωτές θα µπορούν να επιλέγουν το φθηνότερο πρατήριο της
περιοχής.

Επίσης, θα ήθελα –απαντώντας για τη Μαγνησία- να πω ότι
από τα στοιχεία που έχουµε από το Παρατηρητήριο προκύπτει
ότι ένα πρατήριο υγρών καυσίµων που λειτουργεί στη Σκιάθο –αν
αναφέρετε αυτό µε τιµή 1,72 ευρώ- διαµορφώνει, πράγµατι, τη
µεγαλύτερη τιµή που υπάρχει στην Ελλάδα. Το γεγονός αυτό
οφείλεται αφ’ενός µεν στη µικρή αγοραστική κίνηση και αφ’ετέ-
ρου στα αυξηµένα µεταφορικά έξοδα, δεδοµένου ότι τα καύσιµα
µεταφέρονται στο νησί µε δεξαµενόπλοια.

Εν όψει της επερχόµενης τουριστικής περιόδου, κατά τη διάρ-
κεια της οποίας όλα τα ελληνικά νησιά θα έχουν µια αυξηµένη κί-
νηση, όπως κάθε χρόνο, ο Υπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας
και Κλιµατικής Αλλαγής έχει τη δυνατότητα, σε µια τέτοια περί-
πτωση που οι τιµές καταναλωτή διαµορφωθούν σε επίπεδα που
κατά την κρίση του είναι υπερβολικά, να ζητήσει γνωµοδότηση
της ΡΑΕ και στη συνέχεια µε κοινή υπουργική απόφαση να επι-
βληθεί πλαφόν στις τιµές για διάστηµα δύο µηνών σε όλη την επι-
κράτεια της χώρας ή σε µερικούς νοµούς αυτής.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε Υφυ-

πουργέ.
Θα συζητηθεί τώρα η τελευταία επίκαιρη ερώτηση του δευτέ-

ρου κύκλου, η τέταρτη µε αριθµό 836/25.5.2010 του Βουλευτή
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Μιχαήλ Κριτσω-
τάκη προς τον Υπουργό ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπί-
νων ∆ικαιωµάτων, σχετικά µε την ίδρυση Εφετείου Ανατολικής
Κρήτης στο Ηράκλειο Κρήτης κ.λπ..

Αναλυτικότερα το περιεχόµενο της επίκαιρης ερώτησης του
κυρίου συναδέλφου έχει ως εξής:

«Μετά τις πρωτοφανείς αποφάσεις του Ε’ Τµήµατος του Συµ-
βουλίου της Επικρατείας µε τις οποίες κρίθηκαν µη νόµιµα τα
προεδρικά διατάγµατα που αφορούσαν την ίδρυση των τεσσά-
ρων νέων Εφετείων της χώρας, µεταξύ των οποίων και του Εφε-
τείου Ανατολικής Κρήτης µε έδρα το Ηράκλειο και δεδοµένου ότι

α) ο ίδιος, κύριε Υπουργέ, προ της αποστολής των τεσσάρων
προεδρικών διαταγµάτων είχατε στο Συµβούλιο της Επικρατείας
άνευ λόγου και επικαλούµενος µια ανύπαρκτη νοµολογία, το
ερώτηµα περί επικαιροποίησης των στοιχείων, στα οποία βασί-
στηκε η κρίση της Ολοµέλειας του Αρείου Πάγου, βάζοντας τις
βάσεις για την έκδοση των ανωτέρων αποφάσεων.

β) οι αποφάσεις αυτές για την ίδρυση των Εφετείων έρχονται
σε πλήρη αντίθεση µε όλες τις προηγούµενες αποφάσεις του
ίδιου ∆ικαστηρίου που περιοριζόταν στο στενό έλεγχο νοµιµότη-
τας της ίδρυσης ενός νέου Εφετείου και εισάγουν καινοφανή κρι-
τήρια, αναγόµενα στη σκοπιµότητα και όχι στη νοµιµότητα της
ίδρυσης

γ) τα κριτήρια που θέτουν οι νέες αποφάσεις του ΣτΕ είχαν
ούτως ή άλλως τηρηθεί, εφόσον η πρόταση για την ίδρυση Εφε-
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τείου Ανατολικής Κρήτης και των άλλων τριών Εφετείων είναι
σύµφωνη µε το εκδοθέν πόρισµα της Επιτροπής Μοσχολέα (Νο-
έµβριος 2006), ο τρόπος κάλυψης του κόστους ίδρυσης και λει-
τουργίας αναφέρεται στο έγγραφο του Γενικού Λογιστηρίου του
Κράτους και στα έγγραφα που σας έχει ήδη εγχειρίσει προ πολ-
λού ο ∆ικηγορικός Σύλλογος Ηρακλείου, ενώ τα νέα στοιχεία της
κίνησης των δικαστηρίων για τη διετία 2008-2009 ήταν γνωστά
και στη διάθεση του Υπουργείου σας.

Κατόπιν των ανωτέρω ερωτάται ο κύριος Υπουργός :
1)Για ποιο λόγο θέσατε ο ίδιος τελείως άκαιρα το θέµα της επι-

καιροποίησης των στοιχείων και γιατί δεν υποβάλλατε στο ΣτΕ τα
επίκαιρα στοιχεία της διετίας 2008-2009 καθώς και τα στοιχεία
της Επιτροπής για την ορθολογική κατανοµή των ∆ικαστηρίων της
χώρας; Πότε σκοπεύετε να αποστείλετε το νέο ερώτηµα προς την
Ολοµέλεια του Αρείου Πάγου; Θα συµπεριλάβετε στο αίτηµα
αυτό και τα ερωτήµατα τα οποία για πρώτη φορά εισάγει στην 6η
του σκέψη το Ε’ Τµήµα του ΣτΕ και ρητώς απαιτεί να συµπερι-
λάβετε στο ερώτηµά σας προς την Ολοµέλεια του Αρείου Πάγου;

2)Η Κυβέρνησή σας επιµένει στην ίδρυση αυτών των τεσσά-
ρων νέων Εφετείων; Ισχύουν οι διαχρονικές δεσµεύσεις του
Υπουργείου ∆ικαιοσύνης ότι τα τέσσερα Εφετεία θα ιδρυθούν
και θα λειτουργήσουν ταυτόχρονα;»

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Κριτσωτάκη θα απαντήσει ο
Υφυπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιω-
µάτων κ. Απόστολος Κατσιφάρας.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΤΣΙΦΑΡΑΣ (Υφυπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ια-

φάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων): Αγαπητέ συνάδελφε
κύριε Κριτσωτάκη και αγαπητοί συνάδελφοι Ηρακλειώτες Βου-
λευτές που παρευρίσκεστε στην Αίθουσα και γνωρίζω και το
πραγµατικό σας ενδιαφέρον, η ίδρυση του Εφετείου Ανατολικής
Κρήτης είναι ένα θέµα που έρχεται από πολύ µακριά. Αποτελεί
κοινή διεκδίκηση φορέων και πολιτών τουλάχιστον δύο νοµών της
Κρήτης.

Μετά από πολλές περιπέτειες, τα τελευταία τουλάχιστον
τριάντα χρόνια, η Ολοµέλεια του Αρείου Πάγου µε γνωµοδότησή
της το Μάρτιο του 2008 απεφάνθη, ότι είναι αναγκαία η ίδρυση
τεσσάρων Εφετείων, µεταξύ των οποίων και του Εφετείου της
Ανατολικής Κρήτης. Μετά από καθυστερήσεις τουλάχιστον δύο
ετών, η σηµερινή πολιτική ηγεσία του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης
απέστειλε µέσω της Γενικής Γραµµατείας της Κυβέρνησης στο
Συµβούλιο της Επικρατείας τέσσερα σχέδια προεδρικών διαταγ-
µάτων, σχετικά µε την ίδρυση των Εφετείων που προανέφερα.

Το Ε’ τµήµα του Συµβουλίου της Επικρατείας µε την υπ’ αριθ-
µόν 74/2010 γνωµοδότησή του, που εκδόθηκε στις 12 Μαΐου του
τρέχοντος έτους, επέστρεψε το σχέδιο προεδρικού διατάγµατος
για το Εφετείο Ανατολικής Κρήτης, όπως άλλωστε έκανε και για
τα υπόλοιπα τρία Εφετεία της χώρας, στη διοίκηση µε την παρα-
τήρηση ότι αυτή οφείλει να προκαλέσει νέα γνωµοδότηση της
Ολοµέλειας του Αρείου Πάγου, προκειµένου τα στοιχεία στα
οποία θα στηριχθεί ο γνωµοδοτικός σχηµατισµός του Αρείου
Πάγου, να είναι επίκαιρα.

Στην παραπάνω γνωµοδότηση του ΣτΕ επισηµαίνεται ειδικό-
τερα ότι αφ’ ενός τα δεδοµένα που είχε υπ’ όψιν της η Ολοµέ-
λεια του Αρείου Πάγου ανατρέχουν στο Μάρτιο του 2008 και αφ’
ετέρου, αναφέρονται σε ορισµένα µόνο κρίσιµα κατά το νόµο
στοιχεία και χωρίς να περιλαµβάνονται στοιχεία σχετικά µε την
δυνατότητα στελέχωσης των υπό ίδρυση Εφετείων.

Κατόπιν αυτών το Υπουργείο ∆ικαιοσύνης προτίθεται το αρ-
γότερο εντός δύο ηµερών, να αποστείλει νέα ερωτήµατα, στηρι-
ζόµενα σε επίκαιρα στοιχεία, προς την Ολοµέλεια του Αρείου
Πάγου προκειµένου αυτή να γνωµοδοτήσει για την ίδρυση των
τεσσάρων νέων Εφετείων.

Μετά τη γνωµοδότηση του Αρείου Πάγου θα ακολουθήσει µε
την ίδια ταχύτητα η ίδια διαδικασία έκδοσης και επεξεργασίας
νέων προεδρικών διαταγµάτων από το Συµβούλιο της Επικρα-
τείας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο Βουλευ-
τής Ηρακλείου του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Μι-
χαήλ Κριτσωτάκης.

ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Η σηµερινή επίκαιρη ερώτηση, κύριε

Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, αφορά σ’ ένα ιδιαίτερα σηµαντικό
θέµα, αφού έχει σχέση µε την απονοµή της δικαιοσύνης και την
ισονοµία µεταξύ των πολιτών στην Κρήτη. Αφορά βέβαια στην
ανατολική Κρήτη, αλλά και σε άλλες περιοχές της χώρας.

Βέβαια, ιδιαίτερα σήµερα, µετά τη δολοφονική επίθεση στη
διεθνή αποστολή µε την ανθρωπιστική βοήθεια από το κράτος-
τροµοκράτη του Ισραήλ, δεν µπορεί κανείς να λέει µε ευκολία τη
λέξη δικαιοσύνη. Σήµερα κάπου σκοντάφτει η γλώσσα. Η οργή
καταντά να είναι µεγαλύτερη από το πόνο και η αφασία της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης και των ισχυρών της Γης µας κάνει να έχουµε
ακόµα περισσότερο θυµό.

Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, ο λαός του Ηρακλείου και της
ανατολικής Κρήτης αγωνίζεται είκοσι πέντε χρόνια τώρα για την
επανίδρυση του Εφετείου ανατολικής Κρήτης, το οποίο καταρ-
γήθηκε το 1914. Το αίτηµα αυτό κρίθηκε δίκαιο από τους Υπουρ-
γούς ∆ικαιοσύνης και συγκεκριµένα από τους Υπουργούς, τους
Ευάγγελο Γιαννόπουλο και Ποττάκη επί Ανδρέα Παπανδρέου,
τους Σταθόπουλο και Πετσάλνικο επί Κώστα Σηµίτη και τους Χα-
τζηδάκη και ∆ένδια επί κυβερνήσεως Κώστα Καραµανλή. Το ίδιο
και από εσάς, κύριε Υπουργέ. Κρίθηκε, επίσης, δίκαιο και από τις
τρεις επιτροπές, που συστήθηκαν από τους Υπουργούς Γιαννό-
πουλο, Σταθόπουλο και Παπαληγούρα για να εξετάσουν το θέµα.
Όλοι αυτοί δεν έκαναν κάποια χάρη στην ανατολική Κρήτη και
στο Ηράκλειο, αλλά επιβεβαίωσαν το αυτονόητο, εφόσον η ανα-
τολική Κρήτη είναι το 60% του πληθυσµού της Κρήτης, το Ηρά-
κλειο είναι η πέµπτη πόλη της χώρας και το Πρωτοδικείο
Ηρακλείου είναι το µεγαλύτερο επαρχιακό –εγώ θα έλεγα, περι-
φερειακό– Πρωτοδικείο. Το 2004 δίκασε 39.781 υποθέσεις, µε
δικά σας στοιχεία, του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης.

Το αίτηµα το έκριναν δίκαιο και η Ένωση ∆ικαστών και Εισαγ-
γελέων, η Ένωση Εισαγγελέων Ελλάδας, η Συντονιστική Επι-
τροπή των Προέδρων των ∆ικηγορικών Συλλόγων της χώρας και
ο Άρειος Πάγος µε συντριπτική –παρακαλώ- πλειοψηφία 49%
έναντι 7%, µε την 6/2008 απόφαση της ολοµέλειάς του. Θα πω
ακόµα ότι ιδρύθηκαν στην Καλαµάτα, στη Λαµία, στη Κοζάνη και
θα πω ακόµα ότι ο κ. ∆ένδιας στο ελάχιστο διάστηµα της Υπουρ-
γίας του, έσπευσε να κάνει ένα ∆ιοικητικό Εφετείο στην ιδιαίτερή
του πατρίδα.

Τι φταίει όµως, και ποιος είναι ο λόγος που δεν ιδρύεται το
Εφετείο του Ηρακλείου, αυτό δεν µας το λέει κανείς. Μας είπατε,
κύριε Υπουργέ –και έχετε δίκιο– το πόσο πολύ έχει καθυστερή-
σει. Τον λόγο δεν µας είπατε. Και δεν λέω για το λόγο το δικό
σας –που κρατά, δηλαδή, στο διάστηµα που εσείς είστε Κυβέρ-
νηση- αλλά λέω και για όλα τα προηγούµενα χρόνια.

Να σας πω ακόµα ότι υπάρχουν τεράστιες πολιτικές ευθύνες
και δικοµµατικές, αλλά τώρα εγκαλούµε το ΠΑΣΟΚ γιατί αυτό
είναι στην Κυβέρνηση, κύριε Υπουργέ, και όσο καθυστερεί εγώ
θα ακούω όλα αυτά τα διαδικαστικά που λέτε, αλλά θα κατα-
γράφω ευθύνες και νοµίζω ότι αυτό το κάνει και ο κόσµος στην
ανατολική Κρήτη και αλλού, στην υπόλοιπη Ελλάδα, όπου ακούµε
εφετεία, αλλά εφετεία δεν ιδρύονται.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κύριου Βουλευτή)

Μισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Η ερώτησή µου η πρώτη έγινε τον Οκτώβρη. Περίµενα επτά

µήνες, δεν το προχωρήσατε το θέµα. Το καθυστερήσατε µε συ-
σκέψεις, µε ερωτήµατα και διάφορα άλλα τερτίπια, θα τολµούσα
να πω. Σας αφήσαµε χρόνο, δεν σας ενοχλήσαµε. Πιστέψαµε τα
λόγια του κ. Καστανίδη σε µέσο ενηµέρωσης του Ηρακλείου, πι-
στέψαµε όµως και τη δήλωση του Πρωθυπουργού περί δέσµευ-
σης για την ίδρυση του νέου εφετείου, που την είχα επισυνάψει
στην προηγούµενη µου ερώτηση τον Οκτώβριο. Μετά από το
επτάµηνο αυτό της παρελκυστικής τακτικής, κατά τη γνώµη όλων
των νοµικών, επιµένετε στην ίδρυση των τεσσάρων εφετείων,
γιατί και αυτό που κάνετε, αν έχει µία απάντηση αντίστοιχη µε τις
προηγούµενες, δεν θα έχουµε πάλι αποτέλεσµα.

Πότε, επιτέλους, θα γίνει; Από το 1985 έχει ξεκινήσει, από τον
20ο στον 21ο αιώνα και «τραβάµε» ακόµα κορδέλα. Προσδιορί-
στε χρονικά πότε θα γίνει και όχι πότε θα κάνετε την πρώτη ή τη
δεύτερη ενέργεια. Και εγώ να πω την αλήθεια, είναι θετικό που
λέτε ότι σε δύο ηµέρες θα κάνετε την πρώτη κατάθεση και ότι θα
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προχωρήσετε γρήγορα, αλλά θα πρέπει και να το δούµε, γιατί
έχουµε πάψει πια να πιστεύουµε, κύριε Υφυπουργέ και κύριε
Υπουργέ που λείπετε.

Θα έλεγα τελειώνοντας, κύριε Πρόεδρε –και ευχαριστώ για το
χρόνο που µου δώσατε– ότι ο κ. Καστανίδης και εσείς, κύριε Υφυ-
πουργέ, θα είστε ο έβδοµος Υπουργός και Υφυπουργοί ∆ικαιο-
σύνης που θα κάνετε διάλογο και παρελκυστικό διάλογο ή ο
πρώτος µετά από είκοσι πέντε χρόνια, που θα κάνει εφετείο και
πότε;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Υφυπουργός ∆ικαιο-

σύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων κ. Κατσιφάρας
έχει το λόγο.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΤΣΙΦΑΡΑΣ (Υφυπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ια-
φάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων): Κύριε Πρόεδρε, η γρή-
γορη απονοµή της δικαιοσύνης και η δίκαιη δίκη, καθώς και ο
απόλυτος σεβασµός στα ανθρώπινα δικαιώµατα είναι ο βασικός
πυρήνας της πολιτικής µας.

Στο ζήτηµα που θέσατε, κύριε συνάδελφε, και αφορά τη µέχρι
τώρα καθυστέρηση των τριάντα ετών, γνωρίζετε καλύτερα εσείς
-αλλά και οι Ηρακλειώτες- έναντι εµού τους λόγους της µεγάλης
καθυστέρησης και της περιπέτειας που υπήρξε.

Όµως, η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης ενερ-
γοποιήθηκε πολύ γρήγορα και πραγµατικά εξάντλησε και τον κοι-
νωνικό διάλογο. ∆ιότι εµείς θέλουµε και επιβάλλεται να
συζητήσουµε µε τους φορείς. Θέλουµε την συναίνεση των τοπι-
κών κοινωνιών.

Παράλληλα, ακολουθήσαµε µια διαδικασία που πολιτικά, νο-
µικά και διοικητικά ήταν ορθή. Αποστείλαµε τα προεδρικά δια-
τάγµατα και για τα τέσσερα εφετεία στο Συµβούλιο της
Επικρατείας για την έγκριση, όπως ακριβώς ο νόµος ορίζει και
όπως αποφάσισε η ολοµέλεια του Αρείου Πάγου. ∆εν κάναµε τί-
ποτα περισσότερο, τίποτα λιγότερο.

Το Υπουργείο ∆ικαιοσύνης δεν κρίνει τις αποφάσεις του Συµ-
βουλίου της Επικρατείας. Αντίθετα, τις σέβεται και αυτό οφεί-
λουµε να κάνουµε όλοι µας, να σεβόµαστε τις αποφάσεις των
Ανωτάτων ∆ικαστηρίων, αν θέλουµε πραγµατικά να στηρίξουµε
την δηµοκρατία µας, την λειτουργία των θεσµών και πρωτίστως,
τη λειτουργία της ίδιας της δικαιοσύνης και να εφαρµόσουµε και
να προσαρµόσουµε τις ενέργειές µας, µε βάση τις παρατηρήσεις
ακριβώς όπως τις έκανε το Συµβούλιο της Επικρατείας.

Είπα και στην πρωτοµιλία µου, αγαπητέ κύριε συνάδελφε, ότι
εµείς άµεσα θα θέσουµε πάλι τα ερωτήµατα και θα ακολουθή-
σουµε την ίδια ακριβώς διαδικασία, την ορθή διαδικασία, τη νό-
µιµη διαδικασία, ακριβώς για να µπορεί να έχει απάντηση η
κοινωνία, ο λαός σε ένα µεγάλο θέµα που απασχολεί και είναι η
κοινή διεκδίκηση, αλλά και καθολική διεκδίκηση των κατοίκων,
αλλά και των φορέων της ανατολικής Κρήτης.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, ο Αναπληρωτής Υπουργός επί των Εξωτερικών έχει ζη-
τήσει το λόγο, πριν εισέλθουµε στη διαδικασία της επίκαιρης
επερωτήσεως, να ενηµερώσει το Σώµα για έκτακτο και σηµαν-
τικό γεγονός που αφορά τα γεγονότα της Γάζας.

Παρακαλώ τον κύριο Υπουργό να πάρει το λόγο.
Πόσο χρόνο θα χρειαστείτε; Έχετε στη διάθεσή σας µέχρι

δέκα λεπτά.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ∆ΡΟΥΤΣΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εξωτερι-

κών): Τέσσερα λεπτά, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Καλώς. Ευχαριστώ πολύ.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ∆ΡΟΥΤΣΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εξωτερι-

κών): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε, για το χρόνο που µου δί-
νετε. Απλώς, επειδή τα γεγονότα είναι πολύ επίκαιρα, θα ήθελα
και από το Βήµα της Βουλής να ενηµερώσω το Σώµα για το πού
βρισκόµαστε, τις τελευταίες εξελίξεις.

Θα µου επιτρέψετε να ξεκινήσω, λέγοντας ότι, βάσει της έως
τώρα επίσηµης ενηµέρωσης από το Υπουργείο Εξωτερικών του
Ισραήλ, στις λίστες των θυµάτων και των τραυµατιών ευτυχώς
δεν αναφέρονται ονόµατα Ελλήνων πολιτών. Αυτό θα ήθελα
πρώτα απ’ όλα να τονίσω και να πω. Βεβαίως, η Πρεσβεία µας
είναι σε συνεχή επαφή µε τις ισραηλινές Αρχές, ώστε να εξα-

σφαλίσουµε και την ασφαλή επιστροφή όλων των Ελλήνων πολι-
τών στην πατρίδα µας και τα πρώτα άτοµα, απ’ ό,τι πληροφο-
ρούµαι, προγραµµατίζεται να επιστρέψουν ήδη αύριο εδώ στην
Ελλάδα.

Για τα γεγονότα που συνέβησαν σήµερα το πρωί, ανοικτά της
Γάζας, θα ήθελα να είµαι εξαρχής σαφής. Πρόκειται για ένα τρα-
γικό και θλιβερό συµβάν και δεν υπάρχει καµµία δικαιολογία για
την υπέρµετρη βία που ασκήθηκε από τις ισραηλινές δυνάµεις.

Στις οικογένειες των θυµάτων θα ήθελα να εκφράσω και από
το Βήµα της Βουλής των Ελλήνων τα ειλικρινά µου συλλυπητή-
ρια. Οφείλω να επισηµάνω ότι από την πρώτη στιγµή που εκδή-
λωσαν την πρόθεσή τους οι διοργανωτές, ο κύριος γνώµονας
των ενεργειών του Υπουργείου Εξωτερικών ήταν η πρόνοια να
µην τεθεί σε κίνδυνο η ασφάλεια των Ελλήνων συµµετεχόντων.
Αυτή ήταν και είναι πάντα η βασική µας προτεραιότητα.

Για το λόγο αυτό, οι Υπηρεσίες του Υπουργείου Εξωτερικών,
τόσο στην κεντρική όσο και στην εξωτερική υπηρεσία, κινήθηκαν
µε τις κατάλληλες παραστάσεις, στη βάση αυτής της προτεραι-
ότητας και βρίσκονται σε διαρκή ετοιµότητα και επαγρύπνηση.

Ταυτόχρονα, όµως, ενηµερώσαµε τους διοργανωτές για τις
προθέσεις των ισραηλινών Αρχών να ανακόψουν τον πλου των
σκαφών, καθώς και για τους κινδύνους που θα ενείχε το εγχεί-
ρηµά τους.

Έχουµε δηλώσει, επίσης, τη θέση µας ότι οποιαδήποτε δρα-
στηριότητα Μη Κυβερνητικής Οργάνωσης πρέπει να ασκείται
ελεύθερα, εφόσον, βεβαίως, είναι σύννοµη. Και είναι δε προφα-
νές –επιτρέψτε µου να προσθέσω- ότι το σύννοµο, ακριβώς, ή µη
µιας τέτοιας δραστηριότητας δεν µπορεί να κρίνεται µονοµερώς
από κανέναν. Μέτρο των ενεργειών όλων µας πρέπει να είναι το
∆ιεθνές ∆ίκαιο και ο πλήρης σεβασµός του.

Σήµερα το πρωί, εξέφρασα στον Πρέσβη του Ισραήλ στην
Αθήνα την έντονη διαµαρτυρία µας για την επιχείρηση αυτή των
Ισραηλινών Ενόπλων ∆υνάµεων και τον τρόπο που διεξήχθη. Ζή-
τησα, επίσης, να υπάρξει η δέουσα µέριµνα για την ασφάλεια
όλων των Ελλήνων πολιτών που συµµετείχαν. Επίσης, του ανα-
κοίνωσα την απόφαση της Ελληνικής Κυβέρνησης να διακοπεί η
κοινή στρατιωτική άσκηση που διεξαγόταν αυτές τις ηµέρες και
να αναβληθεί η προγραµµατισµένη για αύριο επίσκεψη του Αρ-
χηγού του Γενικού Επιτελείου Αεροπορίας του Ισραήλ εδώ στην
Αθήνα.

Συγχρόνως βρισκόµαστε από την πρώτη στιγµή σε επαφή και
συντονισµό µε τους Ευρωπαίους εταίρους µας. Όπως θα ξέρετε,
η υψηλή εκπρόσωπος για τις εξωτερικές σχέσεις της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης, η κ. Catherine Ashton, ζήτησε ήδη από τον Ισραη-
λινό Υπουργό Εξωτερικών να πραγµατοποιηθεί ενδελεχής
έρευνα σχετικά µε τις συνθήκες, υπό τις οποίες εξελίχθηκαν αυτά
τα γεγονότα.

Τέλος, θέλω µ’ αυτή την αφορµή να επαναλάβω και τη θέση
της χώρας µας σχετικά µε τη συνεχιζόµενη κρίση στη Λωρίδα της
Γάζας, που αποτέλεσε και την αφορµή της αποστολής. Υπενθυ-
µίζω ότι η Ελλάδα από την πρώτη στιγµή απηύθυνε έκκληση για
τον άµεσο τερµατισµό των εχθροπραξιών και τη διασφάλιση εκ
µέρους του Ισραήλ, ανθρωπιστικών διαδρόµων. Στη ∆ιεθνή ∆ιά-
σκεψη ∆ωρητών του Sharm-el-Sheikh, η Ελλάδα συνεισέφερε για
την ανασυγκρότηση της Γάζας σηµαντική ανθρωπιστική και οι-
κονοµική βοήθεια, η οποία διεκπεραιώνεται δια της Παλαιστινια-
κής αρχής και των µηχανισµών διεθνών οργανισµών.

Εργαστήκαµε και εργαζόµαστε συστηµατικά, τόσο σε επίπεδο
Ευρωπαϊκής Ένωσης, όσο και διµερώς, για την επιτυχή έκβαση
της ειρηνευτικής διαδικασίας, η οποία µόλις επανεργοποιήθηκε
µε τη µορφή του εκ του σύνεγγυς συνοµιλιών. Απώτερος στόχος
µας είναι η εξεύρεση συνολικής, δίκαιης και βιώσιµης λύσης του
παλαιστινιακού στη βάση της αρχής των δύο κρατών µε την δη-
µιουργία ενός βιώσιµου, µελλοντικού, παλαιστινιακού κράτους
που θα συνυπάρχει µε το Ισραήλ σε συνθήκες ειρήνης και ασφά-
λειας.

Αυτό είναι και το µείζον διακύβευµα αυτές τις ώρες να µην δια-
ταραχθούν ανεπανόρθωτα εκείνες οι συνθήκες που θα επιτρέ-
ψουν στην ειρηνευτική διαδικασία να καταλήξει σε κάποια θετικά
αποτελέσµατα προς όφελος, τόσο του παλαιστινιακού, όσο και
του ισραηλινού λαού.
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Για τον σκοπό αυτό θα ήθελα να σας ενηµερώσω ότι βρισκό-
µαστε σε συνεχή επαφή µε διάφορους παράγοντες, ιδιαίτερα της
περιοχής, όπως –ήδη είπα- την υψηλή Εκπρόσωπο για τις Εξω-
τερικές Σχέσεις της Ευρωπαϊκής Ένωσης, την κ. Ashton, την
Ισπανική Προεδρεία δηλαδή, τον Υπουργό Εξωτερικών της Ισπα-
νίας τον κ. Moratinos. Επίσης, ο Πρωθυπουργός είχε σήµερα τη-
λεφωνικές επαφές µε τον Υπουργό Εξωτερικών του Ισραήλ και
τον Τούρκο Πρωθυπουργό και είναι προγραµµατισµένες, σήµερα
ακόµη, τηλεφωνικές επικοινωνίες του Πρωθυπουργού µε τον
Πρόεδρο της Κυπριακής ∆ηµοκρατίας τον κ. Χριστόφια, τον Πα-
λαιστίνιο Πρόεδρο Mahmoud Abbas, καθώς και τον Γενικό Γραµ-
µατέα του Αραβικού Συνδέσµου Amr Musa.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Υπουργέ, εκφρά-

ζουµε την ικανοποίησή µας για την πρωτοβουλία σας να ενηµε-
ρώσετε το Σώµα για τα τραγικά και ακραία γεγονότα ανοικτά της
Γάζας.

Όλες οι πτέρυγες της Βουλής και το σύνολο των Βουλευτών εί-
µαστε ιδιαίτερα ευαισθητοποιηµένοι και συγκλονισµένοι απ’ αυτά
τα γεγονότα.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα µπορούσα να
έχω το λόγο;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Βλέπω ότι και εκ µέρους
του ΛΑΟΣ θέλετε το λόγο, κατά το άρθρο 142Α του Κανονισµού
της Βουλής.

Ορίστε, κύριε Ροντούλη, έχετε για τρία λεπτά το λόγο.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: ∆ε χρειάζονται τρία λεπτά, κύριε

Πρόεδρε, δύο λεπτά είναι αρκετά για να εκφράσουµε και εµείς εκ
µέρους του Προέδρου του Λαϊκού Ορθοδόξου Συναγερµού και
όλων των στελεχών του κόµµατος µας, την ανείπωτη θλίψη που
µας διακατέχει για τα γεγονότα της Γάζας και βεβαίως, να εκ-
φράσουµε και τα θερµά µας συλλυπητήρια στις οικογένειες των
ανθρώπων που χάθηκαν.

Όσον αφορά το πολιτικό σκέλος της υπόθεσης, πρέπει να ει-
πωθεί ότι το Ισραήλ έχει χάσει το µέτρο. Έχει χάσει το µέτρο και
γι’ αυτό κινείται µε µία αδιάλλακτη τακτική, ακραίας και στείρας
επιθετικότητας. Η πολιτική αυτή που ακολουθείται είναι µία αυ-
τοκαταστροφική πολιτική, που όµως έχει πίσω της τις πλάτες τρί-
των. Συνεπώς και αυτοί οι τρίτοι θα πρέπει να αναλάβουν τις
δικές τους ευθύνες, τουλάχιστον όσον αφορά τη συγκράτηση τέ-
τοιων ακραίων, επιθετικών ενεργειών.

Εµµένουµε κύριε Υπουργέ, στο άνοιγµα των ανθρωπιστικών δι-
αύλων, υπό την εγγύηση διεθνούς δύναµης, διότι όταν χάνονται
ανθρώπινες ζωές και µάλιστα µικρών παιδιών, δεν υπάρχει καµ-
µία απολύτως δικαιολογία. Θεωρούµε λοιπόν, ότι η ∆ιεθνής Κοι-
νότητα θα πρέπει να αναλάβει τις ευθύνες της, έναντι σφαγών ή
τέτοιων δραµατικών γεγονότων που λαµβάνουν χώρα. Σ’ αυτό το
πλαίσιο και η συνδροµή της Ελλάδας, λόγω γειτνίασης µε την πε-
ριοχή στην οποία εξελίσσονται τα γεγονότα αυτά, µπορεί να είναι
αποφασιστικής σηµασίας και να συνδράµει στην αύξηση του διε-
θνούς κύρους της χώρας, κάτι άλλωστε που το έχουµε απόλυτα
ανάγκη σήµερα.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Κοινοβουλευτικός Εκ-

πρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Κωνσταντίνος Μαρκόπου-
λος έχει το λόγο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θέλουµε
και εµείς από την πλευρά της Νέας ∆ηµοκρατίας να εκφράσουµε
την οδύνη µας για το γεγονός. Είναι ένα γεγονός το οποίο τραυ-
µατίζει απεριόριστα την ειρήνη και την ιδέα της συνύπαρξης των
λαών. Αυτό που συνέβη, µε τον τρόπο µε τον οποίο συνέβη είναι
ασφαλώς απόλυτα εξοργιστικό και απορριπτέο.

Πρέπει όµως εδώ να δηλώσουµε, πέρα απ’ αυτά που µοιάζουν
τυπικά αλλά είναι πολύ ουσιαστικά, δηλαδή πέρα από τον απο-
τροπιασµό µας, την απόλυτη αναγκαιότητα οι ανθρωπιστικοί διά-
δροµοι να µείνουν ανοικτοί. ∆ιότι, οι ανθρωπιστικοί διάδροµοι,
ακόµα και σε περιοχές του πλανήτη όπου υπάρχει ένταση και
έχθρα αιώνια –ας το πούµε έτσι- είναι η καλύτερη µορφή αλλη-
λεγγύης, ανθρωπισµού, αλλά και πίεσης προς την κατεύθυνση
της ειρήνης.

Γι’ αυτό το λόγο, επειδή και εµείς είµαστε στην ίδια περιοχή,

επειδή και εµείς έχουµε στο παρελθόν βιώσει δύσκολες στιγµές
για το έθνος µας, θεωρούµε ότι η Κυβέρνηση πρέπει να παίξει
πρωταγωνιστικό ρόλο στην κατεύθυνση της διατήρησης της ει-
ρήνης στην περιοχή.

Είναι πολύ σηµαντικό πράγµα για την εξωτερική πολιτική µιας
χώρας να παίρνουµε πρωτοβουλίες, να έχουµε ρόλο δηλαδή
στην περιοχή. Είναι προτιµότερο απ’ το να είµαστε απλώς εκ-
φραστές ενός γενικότερου -δικαίου βεβαίως- αισθήµατος, το
οποίο υπάρχει για τα ζητήµατα αυτά.

Νοµίζω, ότι δίνεται µία µοναδική ευκαιρία στην πατρίδα µας να
πάρει αυτό το ρόλο, στο βαθµό που θα µπορέσει και µ’ αυτόν τον
τρόπο, εκτός απ’ το να βοηθήσει δύο λαούς -το λαό του Ισραήλ
και τον Παλαιστινιακό λαό- που είναι υποχρεωµένοι να συνυπάρ-
χουν στην περιοχή, εκτός απ’ το να βοηθήσει την ειρήνη, να βοη-
θήσει και την ευρύτερη ανατολική πλευρά της Μεσογείου, να
αποκτήσει µεγαλύτερη ηρεµία, αλλά και σ’ αυτήν την πλευρά να
αποκτήσει η χώρα µας, ένα λίγο πιο διακριτό ρόλο, για τον οποίο
ρόλο παραλαµβάνει µία εξωτερική πολιτική µέχρι τώρα, που νο-
µίζω ότι δείχνει ότι η χώρα αυτή µπορεί να στηρίζεται στα πόδια
της και στις δυνάµεις του λαού της.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ πολύ.
Ο κ. Ιωάννης Γκιόκας, Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του

Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας, έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Εµείς, κύριε Πρόεδρε, θέλουµε να εκ-

φράσουµε και εκ µέρους του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλά-
δας, την οργή µας και τον αποτροπιασµό µας για τα γεγονότα
που εξελίχθησαν σήµερα ανοικτά της Γάζας.

Πρόκειται για µια άγρια δολοφονική επίθεση του ισραηλινού
στρατού που κατά τη γνώµη µας σηµατοδοτεί κλιµάκωση της επι-
θετικότητας του Ισραήλ όχι µόνο σε βάρος του παλαιστινιακού
λαού, αλλά συνολικότερα κατά των λαών της περιοχής.

Βέβαια, αυτή η ισραηλινή στρατιωτική προκλητική δράση έχει
όλα αυτά τα χρόνια και την ανοχή, αλλά και τη στήριξη, τόσο των
Ηνωµένων Πολιτειών της Αµερικής όσο και της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης. ∆εν είναι καθόλου τυχαίο ότι ένα χρόνο πριν, κατά τη διάρ-
κεια των βοµβαρδισµών στη Λωρίδα της Γάζας, η Ευρωπαϊκή
Ένωση αποφάσισε την αναβάθµιση των σχέσεών της µε το κρά-
τος του Ισραήλ. Επίσης είναι σε προχωρηµένο στάδιο οι συζητή-
σεις για τη δηµιουργία ενιαίου εναέριου χώρου µεταξύ
Ευρωπαϊκής Ένωσης και Ισραήλ. Όλα αυτά δείχνουν τη συνε-
νοχή των ιµπεριαλιστικών οργανισµών, τη στήριξη στην ιµπερια-
λιστική συνεχόµενη ισραηλινή επιθετικότητα.

Και από αυτή τη σκοπιά, θεωρούµε ότι υπάρχουν διαχρονικές
ευθύνες και των ελληνικών κυβερνήσεων, όχι µόνο γιατί τήρησαν
αυτή την πολιτική των ίσων αποστάσεων, της εξίσωσης του θύτη
µε το θύµα, αλλά και γιατί υπέγραψαν και στρατιωτικές συµφω-
νίες για στρατιωτικές ασκήσεις µεγάλης έκτασης, ανεξάρτητα αν
σήµερα η Κυβέρνηση κατόπιν της κατακραυγής που προκλήθηκε,
µαταίωσε τις συγκεκριµένες ασκήσεις.

Και κατά τη γνώµη µας, θεωρούµε ότι είναι, αν θέλετε, προ-
βληµατική για µια ακόµα φορά η φρασεολογία που υιοθετεί η Ελ-
ληνική Κυβέρνηση. Και δεν αναφέροµαι µόνο στο χαρακτηρισµό
«θλιβερό» και «τραγικό» που παραπέµπει σε ατύχηµα, αλλά και
στη θέση και στο χαρακτηρισµό «υπέρµετρη βία» που κατά τη
γνώµη µας είναι προβληµατικός. Το πρόβληµα δεν είναι το µέτρο
της βίας στη συγκεκριµένη περίπτωση, αλλά ότι πρόκειται για µια
εγκληµατική ενέργεια από το κράτος και το στρατό του Ισραήλ.
Και κατά τη γνώµη µας, εδώ υπάρχει σοβαρή ευθύνη.

Ευχαριστούµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο κ. Θεό-

δωρος ∆ρίτσας εκ µέρους του ΣΥΡΙΖΑ.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Η σηµερινή µέρα είναι µια ∆ευτέρα κατά την οποία ξηµέρωσε

µια πολύ θλιβερή πραγµατικότητα για τη Μεσόγειο, για την Ευ-
ρώπη, για την ανθρωπότητα.

Και δεν είναι µόνο το διαρκές και προαναγγελθέν έγκληµα του
Ισραήλ, γιατί δεν είναι και η πρώτη φορά που εγκληµατεί αυτό το
κράτος, αυτή η συγκροτηµένη οργάνωση συµφερόντων που έχει
καταργήσει την κοινωνική έκφραση και λειτουργεί ως ένας µη-
χανισµός στρατιωτικός και στρατοκρατικός, που τέτοιου είδους
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πολιτισµούς δεν θέλει να ζει η ανθρωπότητα.
∆εν είναι, λοιπόν, µόνο το πρωτοφανές ως προς την εγκληµα-

τικότητα του κράτους του Ισραήλ, αλλά είναι και το πρωτοφανές
ως προς την προαναγγελθείσα εγκληµατική πράξη και το γεγο-
νός ότι δεν υπήρξε αντίσωµα στη διεθνή κοινότητα και στη χώρα
µας για να το αποτρέψει.

Σήµερα, δεκάδες οικογένειες στην Τουρκία θρηνούν. Εκφρά-
ζουµε τη βαθιά οδύνη µας για το θάνατο Τούρκων πολιτών που
συµµετείχαν σ’ αυτήν την πρωτοβουλία που έχει ήδη διαγράψει
µια σηµαντική πορεία για την άρση του αποκλεισµού της Γάζας.

Και το µέγα ζήτηµα είναι το εξής. Αν υπάρχει στην ανθρωπό-
τητα, στους διεθνείς θεσµούς, στον Οργανισµό Ηνωµένων
Εθνών, στην Ευρωπαϊκή Ένωση, στη χώρα µας, επίσηµη άποψη
ότι νοµίµως το Ισραήλ αποκλείει τη Γάζα και επιβάλλει αυτή την
ανθρωπιστική κρίση δια αυτού του αποκλεισµού, τότε ας το πει
ευθέως. Όµως, δεν υπάρχει κανείς!

Και ενώ δεν υπάρχει κανείς που να θεωρεί νόµιµη την τακτική
αποκλεισµού της Γάζας µέσα από ένα σφιχτό στρατοκρατικό
εναγκαλισµό, δεν υπάρχει και καµµία ειλικρινής παρέµβαση
λήξης αυτού του αποκλεισµού.

Και εκεί, σ’ αυτό το τεράστιο κενό, µε τις πολλαπλές συνέπειες,
µε τις πολλαπλές συνεπαγωγές ως προς τον πολιτισµό µας, αλλά
και ως προς τους κινδύνους που εγκλείει το εκρηκτικό µίγµα της
παλαιστινιακής υπόθεσης, όχι µόνο για τη Μέση Ανατολή, αλλά
για την ευρύτερη περιοχή της Μεσογείου, έρχεται µια πρωτο-
βουλία πολιτών, πολιτικών απόψεων, ανθρωπιστικών ευαισθη-
σιών και λέει: «Ο αποκλεισµός της Γάζας θα γίνει πράξη δια της
αποστολής ανθρωπιστικής βοήθειας». Συνδέει την ουσία του αν-
θρωπισµού µε την ειλικρινή αποκατάσταση ενός εγκλήµατος που
συµβαίνει στη Γάζα.

Αυτό δεν το στήριξε καµµία Ευρωπαϊκή Ένωση, δεν το στήριξε
και η χώρα µας και δεν χρειαζόταν να στηρίξει την καµπάνια για
την ελεύθερη Γάζα. Έπρεπε να στηρίξει χρόνια τώρα τις πολιτι-
κές εκείνες που θα υποχρεώσουν το Ισραήλ να αποσυρθεί από τα
παλαιστινιακά εδάφη και από τη Γάζα. Αυτό το έγκληµα σήµερα
ήταν προµελετηµένο και εγγυηµένο από ισχυρές δυνάµεις της
Ευρώπης και της Αµερικής, που σήµερα οδύρονται και στέκονται
και αυτές µε οδύνη µπροστά στα αποτελέσµατα αυτά. Αλλά δεν
µπορούµε να µην επισηµάνουµε –να µην πω, υποκρισία- την τε-
ράστια αντίφαση που περικλείουν αυτές οι δύο στάσεις.

Από αυτή την άποψη είναι επείγουσα ανάγκη –θα µιλήσω και
στη συνέχεια για το ίδιο θέµα, για να δούµε τι είδους πολιτικές
µπορούµε να αναπτύξουµε- η απόλυτη καταδίκη, η άµεση ανα-
στολή της συµφωνίας σύνδεσης της Ευρωπαϊκής Ένωσης µε το
Ισραήλ, η απόλυτη, η έµπρακτη καταδίκη µε συνέπειες γι’ αυτές
τις πολιτικές που ασκούνται στην αποκλεισµένη Γάζα, η καταδίκη
του Ισραήλ για την παραβίαση της νοµιµότητας στα διεθνή
ύδατα, η καταδίκη του για τις εγκληµατικές πράξεις και η συµ-
παράσταση σε όλα τα θύµατα.

Αύριο κιόλας πρέπει να επιστρέψουν όλοι όσοι συνελήφθησαν
και είναι αυτή τη στιγµή κρατούµενοι του ισραηλινού κράτους και
οι Έλληνες αλλά και όλων των εθνικοτήτων. Αύριο κιόλας πρέπει
να υποχρεωθεί το Ισραήλ, χωρίς καµµία διαδικασία, να τους αφή-
σει ελεύθερους. Από εκεί και πέρα, να πληρώσει και να αποζη-
µιώσει για όσα δεινά και όση οδύνη προκάλεσε.

Προς αυτή την κατεύθυνση, κύριε Πρόεδρε, είναι πολύ ση-
µαντική αυτή η µέρα να αποτελέσει αφορµή και ευκαιρία για µια
ανατροπή των ακολουθουµένων πολιτικών και να είναι αυτό του-
λάχιστον µια τιµή στη µνήµη όσων χάθηκαν.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ.)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Κοινοβουλευτικός Εκ-
πρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ. Πέτρος Ευθυµίου έχει το λόγο.

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, και εκ µέρους της Κοι-
νοβουλευτικής Οµάδας του ΠΑΣΟΚ ήθελα να εκφράσω την απε-

ρίφραστη καταδίκη της στρατιωτικής επέµβασης των ισραηλινών
δυνάµεων µε νεκρούς και τραυµατίες, τη θλίψη και τον αποτρο-
πιασµό γι’ αυτή την εξέλιξη και την αλληλεγγύη και τη συµπαρά-
στασή µας στους ανθρώπους που έχουν χαθεί στο καραβάνι
αλληλεγγύης απ’ όπου κι αν προέρχονται, απ’ όποια χώρα κι αν
προέρχονται.

Θα ήθελα επίσης να σηµειώσω ότι πέρα από την απερίφραστη
καταδίκη είναι σκόπιµο να έχουµε σε τέτοιες στιγµές και ένα
µέτρο των αντιδράσεων όχι µόνο όπως εκφράζονται από τα κόµ-
µατα, αλλά όπως πριν λίγο µε σαφήνεια τοποθετήθηκαν εδώ στην
Αίθουσα από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών τον κ. ∆ρού-
τσα.

Τονίζω αυτά που ο κ. ∆ρούτσας µόλις πριν δεκαπέντε λεπτά
κατέθεσε µε µια κίνηση ορθότατη κοινοβουλευτικά και πολιτικά,
να ζητήσει δηλαδή ο ίδιος να τοποθετηθεί στη Βουλή, ότι το πρωί
-και µάλιστα νοµίζω από τους πρώτους Υπουργούς Εξωτερικών,
απ’ ό,τι είδα από τη σύγκριση στα διεθνή κανάλια- κάλεσε τον Ισ-
ραηλινό Πρέσβη για να του εκφράσει την «έντονη διαµαρτυρία»
της Ελληνικής Κυβέρνησης και όχι, όπως µονοµερώς ακούστηκε
και περιγράφτηκε, «αισθήµατα θλίψης».

Η πολιτική στάση, της Κυβέρνησης όπως µόλις εξηγήθηκε,
συµπυκνώθηκε στην «έντονη διαµαρτυρία» στον Ισραηλινό Πρέ-
σβη στην Αθήνα.

Θα ήθελα επίσης να τονίσω σε όλους µας ότι βοηθάει να θυ-
µόµαστε ότι όλες οι ελληνικές κυβερνήσεις, χάρη στους µακρούς
δεσµούς της Ελλάδας µε το αραβικό έθνος, µε τα αραβικά κράτη,
είχαν πάντα µία ισορροπία στο θέµα της Μέσης Ανατολής.

Ειδικότερα η παράταξη του ΠΑΣΟΚ, οι κυβερνήσεις του
ΠΑΣΟΚ είναι αυτές που έσπασαν εντελώς σε όλο το δυτικό
κόσµο την αποµόνωση του Παλαιστινιακού λαού, όταν ο Ανδρέας
Παπανδρέου υποδέχθηκε εδώ τον τότε φερόµενο ως τροµο-
κράτη Γιασέρ Αραφάτ, ως αρχηγό της PLO. Κανείς δεν µπορεί
να µονοπωλεί το δικαίωµα στην αλληλεγγύη, όταν στις πολεµι-
κές επιχειρήσεις της Γάζας, µαζί µε όλους, ο συνάδελφός µας
Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ Ηλίας Καρανίκας χειρουργούσε, κάτω
από τους βοµβαρδισµούς, στη Γάζα.

Θα έλεγα, λοιπόν, ότι βοηθάµε όλοι όταν έχουµε µέτρο, ακρί-
βεια και αλήθεια σε ό,τι συµβαίνει και ιστορικά και συγχρονικά
αυτή τη στιγµή σε παρόµοια γεγονότα.

Και θα ήθελα, κύριε Πρόεδρε, να πω ότι πράγµατι όλοι µας,
όλες οι πολιτικές δυνάµεις και ιδίως η Κυβέρνηση µπορούν να
συµβάλουν αυτή τη στιγµή σε µία άρση του πυρήνα του θέµα-
τος. Ο πυρήνας του θέµατος είναι ότι πράγµατι το Ισραήλ έχει
ένα θέµα ασφάλειας. Είναι η Χεζµπολά, είναι η Χαµάς που έχουν
προγραµµατικά την καταστροφή του κράτους του Ισραήλ. Αλλά
πίσω από αυτό δεν µπορεί να κρυφτεί ότι η µόνη λύση στο Με-
σανατολικό είναι ο σεβασµός του δικαιώµατος του παλαιστινια-
κού λαού να έχει το δικό του κράτος, τη δική του πατρίδα.

Πρέπει όλοι λοιπόν να συµβάλουµε στο να δηµιουργηθούν οι
όροι και οι προϋποθέσεις, ώστε να υπάρξει ένα παλαιστινιακό
κράτος που θα ζήσει δίπλα µε ειρήνη και ασφάλεια στο κράτος
του Ισραήλ.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ζ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ)

Αυτό είναι πραγµατικά η άρση του πυρήνα του Μεσανατολι-
κού. Και τα σηµερινά γεγονότα αναδεικνύουν την ανάγκη η Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση να πρωτοστατήσει σε αυτή τη λύση την πολιτική,
την ουσιαστική, τη µακροπρόθεσµη του Μεσανατολικού.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ ( Αθανάσιος Λεβέντης): Σας ευχαριστούµε

πολύ, κύριε Ευθυµίου.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των

επικαίρων ερωτήσεων, καθώς και επίσης και η συζήτηση που διε-
ξήχθη, ύστερα από πρωτοβουλία του Αναπληρωτή Υπουργού
Εξωτερικών, σχετικά µε τα τραγικά γεγονότα της Γάζας.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη των

ΕΠΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η υπ’ αριθµόν 34/27/19.4.2010 επίκαιρη επερώ-
τηση των Βουλευτών του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ.κ.
Κωνσταντίνου Αϊβάλιώτη, Γεωργίου Ανατολάκη, Βαΐτση Αποστο-
λάτου, Κυριάκου Βελόπουλου, Μαυρουδή Βορίδη, Σπυρίδων-
Άδωνη Γεωργιάδη, Άγγελου Κολοκοτρώνη, Ιωάννη Κοραντή,
Παύλου Μαρκάκη, Ουρανίας Παπανδρέου-Παπαδάκη, Αθανα-
σίου Πλεύρη, Ηλία Πολατίδη, Αστέριου Ροντούλη, Αλέξανδρου
Χρυσανθακόπουλου προς τον Υπουργό Εξωτερικών, σχετικά µε
τις εξελίξεις στην Ελληνική Εξωτερική Πολιτική.

Στην ανωτέρω επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Αναπληρω-
τής Υπουργός Εξωτερικών κ. ∆ρούτσας.

Κατά τη συζήτηση της επίκαιρης επερώτησης αυτής ο Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος του ΚΚΕ κ. Σπύρος Χαλβατζής ορίζει
ως Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο τον Βουλευτή κ. Ιωάννη Γκιόκα.
Ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ ορίζει
ως Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο τον Βουλευτή κ. Θεόδωρο ∆ρί-
τσα.

Το λόγο έχει ο πρώτος επερωτών κ. Ιωάννης Κοραντής για
δέκα λεπτά.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΡΑΝΤΗΣ: Κύριε Υπουργέ, επιτέλους θυµίζοντας
το γεφύρι της Άρτας έρχεται προς συζήτηση η επίκαιρη επερώ-
τηση που είχαµε καταθέσει πριν από ενάµιση µήνα, συνεπώς
χωρίς να καθυστερήσω παραπάνω θα µπω απευθείας στην
ουσία.

∆υστυχώς από όσα γράφαµε µέχρι τότε, τίποτα δεν έχει αλλάξει.
Τη στιγµή που η χώρα µας καταβάλει µία αγωνιώδη προσπάθεια
να αντιµετωπίσει τη µεγαλύτερη µεταπολεµική και οικονοµική κρί-
ση στην ιστορία της, τη στιγµή που µέσα σε αυτήν την Αίθουσα
ο Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης κ. Πάγκαλος απαντώντας σε επί-
καιρη ερώτηση του Προέδρου του ΛΑΟΣ κ. Καρατζαφέρη είχε πα-
ραδεχθεί ότι η οικονοµική µας καχεξία προσδιορίζει τις διπλω-
µατικές µας δυνατότητες και ενώ είχαµε προειδοποιήσει την Κυ-
βέρνηση να µην προχωρήσει τώρα στην πρόσκληση προς τον κ.
Ερντογάν που είµαστε γονατισµένοι -όχι να µην τον καλέσει κα-
θόλου, αυτό µπορούσε να γίνει αργότερα, το Σεπτέµβριο, τον
Οκτώβριο, το Νοέµβριο, το ∆εκέµβριο- ο κύριος Πρωθυπουργός
έκανε ακριβώς το αντίθετο. Έτσι ενώ συνεχίζονταν αµείωτες οι πα-
ραβάσεις και παραβιάσεις στον ελληνικό εναέριο χώρο και οι δή-
θεν αβλαβείς διελεύσεις τουρκικών σκαφών και ενώ λίγες µέρες
µετά από την επίσκεψη Ερντογάν ολοκληρωνόταν µία ευρείας έκτα-
σης στρατιωτική άσκηση µε συµµετοχή αποβατικού δυναµικού απέ-
ναντι από τη νότια Χίο, ο Τούρκος Πρωθυπουργός µε κριτήριο το
νόµο του ισχυρού, ήλθε, είδε, πήρε όσα ήθελε και απήλθε.

Είναι σαφές, κύριε Υπουργέ, ότι η ελληνική πλευρά έριξε το
βάρος της στο κλίµα, στην πολιτική βούληση και στις προοπτι-
κές της οικονοµικής συνεργασίας και παρατηρώ παρενθετικά ότι
τα κείµενα τα οποία µας διανεµήθηκαν και που υιοθετήθηκαν, βα-
σίστηκαν σε σχέδια που εστάλησαν από την Άγκυρα στα αρµόδια
Υπουργεία.

Η τουρκική πλευρά αντιθέτως µε σκληρότερους τόνους παρά
ποτέ παρουσίασε τις πάγιες θέσεις της για το Αιγαίο, την Κύπρο
και τη Θράκη. Έτσι, ο κ. Ερντογάν επέµεινε στη διατήρηση του
casus belli όπως γνωρίζετε, δηλώνοντας ευθέως ότι δεν αποτε-
λεί µία µονοµερή ενέργεια και ότι η λύση της θα βρεθεί µέσα από
τη διαδικασία των διερευνητικών συνοµιλιών, ουσιαστικά απαι-
τώντας έτσι να παραιτηθεί η Ελλάδα από το δικαίωµα επέκτασης
των χωρικών υδάτων της. Εν τούτοις η επίσηµη θέση της ελληνι-
κής Κυβέρνησης είναι ότι το µοναδικό αντικείµενο των διερευνη-
τικών επαφών είναι η οριοθέτηση της υφαλοκρηπίδας, αποκλει-
στική µεριµνά της.

Συνεπώς θα επαναλάβω εδώ το ερώτηµα που σας απεύθυνα,
κύριε Υπουργέ, την περασµένη εβδοµάδα στην Επιτροπή Άµυ-
νας και Εξωτερικών, στην οποία όµως η αλήθεια είναι ότι απο-
φύγατε να απαντήσετε και που είναι το εξής.

Ευθέως συµφωνείτε ναι ή όχι µε τη δήλωση του Αντιπροέδρου
της Κυβέρνησης κ. Πάγκαλου στον ελληνοτουρκικό forum στο

ότι: «Όπου υπάρχει διαφωνία για τον καθορισµό εδαφικών λε-
πτοµερειών ή γεωγραφικών ιδιοµορφιών η λύση πρέπει να δίνε-
ται από τρίτους εντεταλµένους προς τούτο µε βάση το ∆ιεθνές
∆ίκαιο»; Με άλλα λόγια είναι αποφασισµένη η Κυβέρνηση να
προσφύγει στη Χάγη για την τύχη ελληνικών εδαφών που διεκδι-
κεί η Τουρκία;

Με την ευκαιρία αυτή να σας θέσω και ένα ερώτηµα το οποίο
σας έχει τεθεί και άλλοτε σε αυτήν εδώ την Αίθουσα: Γιατί δεν
προχωράει η Κυβέρνηση στην κήρυξη αποκλειστικής οικονοµι-
κής ζώνης; Τι φοβάται; Υπάρχει κάτι το οποίο γνωρίζει και το
οποίο εµείς δεν γνωρίζουµε και το οποίο δεν θέλει να συµµερι-
στεί µε το εθνικό Κοινοβούλιο;

Άλλη µία ερώτηση, κύριε Υπουργέ. Γιατί ο Πρωθυπουργός, κ.
Παπανδρέου, δεν αντέδρασε καθόλου στη δήλωση του κ. Ερν-
τογάν, ή αν θέλετε η Κυβέρνηση η ίδια, όταν ο Τούρκος Πρωθυ-
πουργός επέστρεψε στην Τουρκία και δήλωσε ότι θα πρέπει να
τεθούν στη Χάγη, όχι µόνο η υφαλοκρηπίδα αλλά και το θέµα του
εναέριου χώρου του Αιγαίου; ∆εν ακούσαµε τίποτα από πλευράς
Κυβερνήσεως, εκτός αν υπήρξε και µου διέφυγε.

Όσον αφορά τις πτήσεις στο Αιγαίο ο κ. Ερντογάν επανέφερε
τις γνωστές παλαιόθεν τουρκικές απόψεις περί πτήσεων αόπλων
αεροσκαφών, µε στόχο προφανώς να συνεχίζονται ακώλυτα οι
παραβάσεις και οι παραβιάσεις του ελληνικού εναέριου χώρου,
χωρίς τον κίνδυνο ενός θερµού επεισοδίου. Συγκρατήσαµε βε-
βαίως, την απάντηση του Έλληνα Πρωθυπουργού, ότι τα ελλη-
νικά αεροσκάφη πρέπει να καταθέτουν σχέδια πτήσεως. ∆εν
ξέρω εάν δεν θα µπορούσαµε να τη θεωρήσουµε ως µάλλον γε-
νικόλογη και υποτονική.

Από την άλλη πλευρά µε µεγαλύτερη σαφήνεια και ένταση απ’
ό,τι στο παρελθόν ο κ. Ερντογάν συνέδεσε τα θέµατα του Οι-
κουµενικού Πατριαρχείου µε το αίτηµα εκλογής µουφτή στη
Θράκη, εξισώνοντας δυστυχώς τον Οικουµενικό Πατριάρχη µε
έναν τοπικό λειτουργό, µουσουλµάνο λειτουργό του Ισλαµικού
∆ικαίου.

∆εν θα σχολιάσω τις δηλώσεις του, τις υποσχέσεις του περί
επαναλειτουργίας της Θεολογικής Σχολής της Χάλκης, διότι ξέ-
ρετε πολύ καλά ότι τις έχουµε ακούσει πάρα πολλές φορές στο
παρελθόν εδώ και πολλά χρόνια. Ασφαλώς, νοµίζω ότι συγκρα-
τούµε την ιδέα του, ότι θα µπορούσε να δοθεί η τουρκική υπη-
κοότητα σε ιεράρχες που θα τη ζητούσαν και που θα ήθελαν να
ενταχθούν στο κλίµα του Πατριαρχείου. ∆εν ξέρω ποια θα είναι
η απάντηση του Νοµάρχη Κωνσταντινουπόλεως, εάν και πότε θα
δώσει την ιθαγένεια σε όσους τη ζητήσουν. Από την άλλη πλευρά
ασφαλώς ο κ. Ερντογάν θα µπορεί να ισχυριστεί έτσι ότι δεν
υπάρχει και πίεση για να επαναλειτουργήσει η Θεολογική Σχολή
της Χάλκης, αφού υπάρχουν Ιεράρχες. Αυτή είναι µία σκέψη την
οποία διατυπώνω. Ίσως θα έπρεπε να προβληµατίσει κάποιους.

Με την ευκαιρία αυτή, κύριε Υπουργέ, θα σας ξαναθέσω το
ερώτηµα το οποίο σας έθεσα στην Επιτροπή: Γιατί ο κύριος Πρω-
θυπουργός –κακώς κατά τη γνώµη µου- έσπευσε να ικανοποιήσει
το αίτηµα του κ. Ερντογάν να ξαναλειτουργήσει το Φετιχέ Τζαµί
και γιατί εν πάση περιπτώσει την ίδια στιγµή δεν του είπε «αγα-
πητέ συνάδελφε, φίλε Ταγίπ, µία χειρονοµία να ξαναλειτουργήσει
η Αγιά Σοφιά στην Κωνσταντινούπολη»; ∆εν θα ήταν λογικό, δεν
θα ήταν θετικό προς µία κατεύθυνση ανάπτυξης των ελληνο-
τουρκικών σχέσεων;

Συνεχίζω, κύριε Υπουργέ, εσείς στην επιτροπή την προηγού-
µενη εβδοµάδα χαρακτηρίσατε την επίσκεψη Ερντογάν –αν θυ-
µάµαι καλά- «σηµαντική, επιτυχηµένη, µία νέα προσπάθεια
προσέγγισης». Αυτά ήταν τα λόγια σας. Εγώ από την άλλη
πλευρά θα ήθελα να σας υπενθυµίσω ότι δύο µόλις µέρες µετά
τη λήξη της επίσκεψης του Τούρκου Πρωθυπουργού, οι Υπουρ-
γοί Εξωτερικών του Οργανισµού Ισλαµικής ∆ιάσκεψης που συ-
νήλθαν στο Τατζικιστάν µε σχετική απόφασή τους την οποία θα
καταθέσω στα Πρακτικά κάλεσαν την Ελλάδα να πάρει όλα τα
µέτρα για το σεβασµό των δικαιωµάτων και της ταυτότητας της
«τουρκικής-µουσουλµανικής µειονότητας της δυτικής Θράκης»,
απαίτησαν να αναγνωρίσει η Ελλάδα τους ψευδοµουφτήδες Ξάν-
θης και Κοµοτηνής ως επίσηµους µουφτήδες, κάλεσαν τη χώρα
µας να λάβει όλα τα απαραίτητα µέτρα για την εκλογή των διοι-
κήσεων των βακουφίων από την «τουρκική-µουσουλµανική µει-
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ονότητα» και άλλα τινά τα οποία όλοι ξέρουµε ότι είναι τα πάγια
αιτήµατα της Άγκυρας, µεταξύ των οποίων η απόδοση της ιθα-
γενείας στα «δεκάδες χιλιάδες µέλη της τουρκικής µειονότητας»
που την απώλεσαν βάσει του καταργηθέντος το 1998 άρθρου 19
του Κώδικα Ελληνικής Ιθαγενείας.

Θα κάνω µία παρένθεση. Μήπως σας θυµίζει, κύριε Υπουργέ,
στο πλαίσιο αυτό η γραπτή διαβεβαίωση της Υφυπουργού Εσω-
τερικών κυρίας Τζάκρη προς τον Επίτροπο Ανθρωπίνων ∆ικαιω-
µάτων του Συµβουλίου της Ευρώπης ότι η Ελληνική Κυβέρνηση
εργάζεται µε στόχο την διευκόλυνση της διαδικασίας για να επα-
νακτήσουν εκ νέου την ελληνική ιθαγένεια τα άτοµα που την απώ-
λεσαν βάσει του άρθρου 19;

Τέλος –και αυτό είναι καταπληκτικό, κύριε Υπουργέ- οι πενήντα
επτά Υπουργοί του Οργανισµού Ισλαµικής ∆ιάσκεψης ζητούν
από το Γενικό Γραµµατέα να πραγµατοποιήσει έρευνα σχετικά
µε την εξακρίβωση πληροφοριών για βανδαλισµούς και συλήσεις
τεµενών και µουσουλµανικών νεκροταφείων στην ∆υτική Θράκη
και να ενηµερώσει την επόµενη υπουργική σύνοδο. Μέχρι εκεί
έφτασε η δόξα µας, κύριε Υπουργέ. Έχουµε από τη µία πλευρά
την τρόικα, ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο, Ευρωπαϊκή Ένωση και
Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα να µας «κουνάνε το δάχτυλο» και
από την άλλη πλευρά το Γενικό Γραµµατέα του Οργανισµού Ισ-
λαµικής ∆ιάσκεψης να έρχεται να περιδιαβάζει τη ∆υτική Θράκη
λες και είναι τσιφλίκι του.

Κύριε Υπουργέ, θα σας δώσω άλλο ένα παράδειγµα του πόσο
σηµαντική και επιτυχής υπήρξε η επίσκεψη του κ. Ερντογάν: Με
θρασύτατη ανακοίνωσή του το τουρκικό Υπουργείο Εξωτερικών
καταδίκασε τις εκδηλώσεις µνήµης στην Ελλάδα για τη Γενοκτο-
νία των Ποντίων -την ξέρετε ασφαλώς διότι υπήρξε αντίδραση
και από το Υπουργείο Εξωτερικών- σηµειώνοντας –έλεγε το
τουρκικό ΥΠΕΞ- ότι δεν συνάδουν µε το πνεύµα του διαλόγου και
της συνεργασίας µεταξύ των δύο χωρών και ζητούσε να αντιµε-
τωπίσουµε τις ιστορικές αλήθειες. Αυτό το «ιστορικές αλήθειες»
µου θύµισε αυτή την περικοπή από την κοινή δήλωση την οποία
υπέγραψε η Υπουργός Παιδείας κ. ∆ιαµαντοπούλου µε την Τουρ-
κάλα οµόλογό της µε την οποία δεσµεύτηκε να καταβάλει προ-
σπάθειες για την «αντικειµενική παρουσίαση της ιστορίας και του
πολιτισµού».

∆ιερωτώµαι, κύριε Υπουργέ: Πάµε δηλαδή εµείς να αναθεω-
ρήσουµε την ιστορία, να εξαφανίσουµε τη γενοκτονία των Πον-
τίων, να δεχθούµε ότι στη Σµύρνη το 1922 δεν υπήρξε τίποτα,
απλά ένας «συνωστισµός» κατά Ρεπούση κι όχι µία τροµερή κα-
ταστροφή και ο ξεριζωµός ενάµισι εκατοµµυρίου ανθρώπων;

Άλλη µία επιτυχία η οποία υπήρξε από πλευράς Τουρκίας,
κύριε Υπουργέ, ήταν εντελώς πρόσφατα όταν η Αλβανία ενέκρινε
το νόµο περί εισόδου και προσωρινής παραµονής τουρκικής ναυ-
τικής µονάδας στον Αυλώνα και το ∆υρράχιο. Ουσιαστικά έτσι
επισηµοποιήθηκε µία στρατηγική προσέγγιση που χρονολογείται
ήδη από τα µέσα της δεκαετίας του 1990 την οποία γνωρίζαµε.

Σας ερωτώ: Αυτό το θέµα τέθηκε καθόλου στη συζήτηση µε-
ταξύ των δύο Πρωθυπουργών; Το Υπουργείο Εξωτερικών γνώ-
ριζε το τι επρόκειτο να συµβεί; Σε τι ενέργειες είχε προβεί η
Κυβέρνηση προκειµένου να αποτραπεί η εξέλιξη αυτή που κυ-
ριολεκτικά πιάνει την Ελλάδα σε µία µέγγενη; Αυτή είναι µία
στρατηγική «µέγγενη», κύριε Υπουργέ.

Συνεπώς –για να περάσω στην Αλβανία- ποιες είναι οι θετικές
εξελίξεις στις ελληνοαλβανικές σχέσεις; Μήπως είναι η ακύρωση
από το Συνταγµατικό ∆ικαστήριο της Αλβανίας, µε απαθή µάρ-
τυρα την Αλβανική Κυβέρνηση της διµερούς συµφωνίας για την
υφαλοκρηπίδα;

Σε ποιες συγκεκριµένες ενέργειες έχετε προβεί και ποιες δε-
σµευτικές υποσχέσεις έχετε αποσπάσει από την Αλβανική Κυ-
βέρνηση ότι θα τιµήσει την υπογραφή της; Είναι θετική εξέλιξη
µήπως η ανοχή των Τιράνων για τις ασχήµιες των Τσάµηδων, τις
καθηµερινές προκλήσεις, που καίνε σηµαίες έξω από την ελλη-
νική Πρεσβεία στα Τίρανα και σε άλλες πόλεις της Αλβανίας;
Έχει καταστήσει σαφές η ελληνική Κυβέρνηση στην Aλβανική ότι
η αρπαγή γαιών και περιουσιών των Βορειοηπειρωτών µε παρά-
νοµα ή νοµιµοφανή µέσα θα ζυγίσει βαριά στη στάση της Ελλά-
δος ως προς την ευρωπαϊκή πορεία της γείτονος; Ειδικότερα,
προτίθεστε να θέσετε το θέµα αυτό, να το προτάξετε κυριολε-

κτικά κατά τη συζήτηση της πρότασης της Ευρωπαϊκής Επιτρο-
πής που έχει κατατεθεί για την άρση του καθεστώτος θεωρήσεων
για τους κατόχους αλβανικών διαβατηρίων;

Του χρόνου θα γίνει απογραφή πληθυσµού στην Αλβανία.
Τέλος πάντων, αυτή είναι επισήµως η δέσµευση της Αλβανικής
Κυβέρνησης. Ερωτώ: Ποια συγκεκριµένα µέτρα έχετε λάβει,
κύριε Υπουργέ, η Κυβέρνηση γενικότερα, ώστε, αφ’ ενός µεν, να
διευκολύνετε κατά τρόπο συντονισµένο και συνεκτικό σε συνερ-
γασία και µε τα άλλα Υπουργεία και Υπηρεσίες την απρόσκοπτη
µετάβαση των Βορειοηπειρωτών στην Αλβανία για να απογρα-
φούν στις πατρογονικές τους εστίες, αφ’ ετέρου, δε, να εξα-
σφαλίσετε µέσω ευρωπαϊκών διαύλων και άλλων διεθνών
διαύλων την καταγραφή του συνόλου του πληθυσµού των Βο-
ρειοηπειρωτών;

Για τα Σκόπια µας δώσατε διαβεβαιώσεις, κύριε Υπουργέ, στην
επιτροπή ότι τα πράγµατα βαίνουν καλώς, ότι το βάρος είναι
στους ώµους των Σκοπιανών. Οµολογώ ότι δεν το βλέπουµε έτσι
από δικής µας σκοπιάς. Εδώ πέρα είχαµε µία ανοικτή προκλητική
υποστήριξη από τις Ηνωµένες Πολιτείες, από το State Depart-
ment, µέσω του γνωστού άρθρου του περιοδικού τους, υπέρ των
Σκοπίων. Η ΠΓ∆Μ ανέλαβε την Προεδρία του Συµβουλίου της Ευ-
ρώπης για το 2010 ως «Μακεδονική Προεδρία 2010». Η Ελληνική
Κυβέρνηση δεν αντιδρά, ενώ εσείς ο ίδιος επιµένατε στον όρο
Βόρεια Μακεδονία. Θεωρείτε, κύριε Υπουργέ, ότι αυτό βεβαίως
είναι στο πλαίσιο που η Κυβέρνησή σας έχει προδιαγράψει για
τη λύση, πλην όµως δεν είναι ούτε αυτό το οποίο δέχεται ο κ.
Γκρουέφσκι. Σε κάθε περίπτωση, κύριε Υπουργέ, προτίθεται η ελ-
ληνική Κυβέρνηση, δεσµεύεται να θέσει την όποια απόφαση όσον
αφορά αυτό το ζήτηµα, στην κρίση του ελληνικού λαού µε δηµο-
ψήφισµα; Θα ήθελα να επανέλθω, αλλά βλέπω ότι ο χρόνος έχει
περάσει…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Παρακαλώ, κύριε Κο-
ραντή, έχετε και δευτερολογία.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΡΑΝΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα επανέλθω στη δευ-
τερολογία να ασχοληθώ ειδικότερα µε το Κυπριακό. Κύριε
Υπουργέ, διότι νοµίζω ότι αξίζει τον κόπο να αφιερώσουµε µία
χωριστή ενότητα, βεβαίως µαζί µε άλλες παρατηρήσεις, τις
οποίες θα µου επιτρέψετε να κάνω.

Σας ευχαριστώ.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συνα-

γερµού κ. Ιωάννης Κοράντης καταθέτει για τα Πρακτικά το προ-
αναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του
Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρα-
κτικών της Βουλής)

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Εµείς σας ευχαρι-

στούµε.
Το λόγο έχει ζητήσει ο Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-

ναγερµού.
Κύριε Πρόεδρε, πόσο χρόνο χρειάζεστε;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Ίσως δέκα λεπτά.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ορίστε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Κύριε Υπουργέ, όλα οδηγούν προς το
ναδίρ και στην οικονοµία και στην κοινωνική ειρήνη και στο ασφα-
λιστικό, αλλά εξαιρετικά στα εξωτερικά µας θέµατα. Σήµερα δεν
είναι τίποτα καλύτερο απ’ ό,τι ήταν πριν από µερικά χρόνια. ∆εν
ξέρω κατά πόσον έχετε συνειδητοποιήσει στο Υπουργείο Εξωτε-
ρικών, ότι η Τουρκία τείνει να πετύχει το στόχο της να γίνει περι-
φερειακή δύναµη. Και αυτό το τραγικό γεγονός το οποίο ζήσαµε
σήµερα µε τη βαναυσότητα, που µόνο ίσως το Ισραήλ ξέρει να
επιδεικνύει, έχει να κάνει µε τη µοναδική αµφισβήτηση στην πε-
ριοχή ποιος έχει το πάνω χέρι.

Κατ’ αρχάς από έξι πλοία της ειρήνης που πήγαιναν προς τη
Γάζα πολύ προσεκτικά οι Ισραηλινοί ήξεραν ποιο θα χτυπήσουν
και χτύπησαν εκείνο το οποίο είχε πάνω Τούρκους πολίτες. Κι
αυτό για να καταδείξουν στην Άγκυρα ότι «δεν συγχωρούµε
αυτόν τον ρόλο τον οποίο εσύ διεκδικείς». Και τον διεκδικεί και
τον κερδίζει η Άγκυρα, όχι µόνη της, σαφέστατα µε τη σύµφωνη
γνώµη των Αµερικανών, εξ ου, αν θέλετε, και η παγωµάρα στις
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σχέσεις σήµερα µεταξύ της Κυβερνήσεως του Ισραήλ και των
Ηνωµένων Πολιτειών. Αυτό ζούµε σήµερα και θέλω να ελπίζω ότι
δεν είναι η αυλαία µίας αναµέτρησης ποιος θα πάρει το πάνω
χέρι, δηλαδή την ευλογία να είναι εδώ η εξέδρα διεκδικήσεως
των αµερικανικών θεµάτων. Θέλω να ελπίζω ότι είναι ένα µεµο-
νωµένο γεγονός που θα µείνει µόνο στην τραγικότητα που µας
έδωσε.

Κύριε Υπουργέ, η Τουρκία κάνει µαγείες, δηλαδή πουλάει πυ-
ρηνικό υλικό στο Ιράν µαζί µε τη Βραζιλία, ταυτοχρόνως καλυτε-
ρεύει τη σχέση µε την Αµερική και επιπλέον τα φτιάχνει µε τον
Πούτιν.

Εµείς, η ελληνική πλευρά, είχαµε ξεκινήσει µια προσπάθεια να
πλησιάσουµε τον Πούτιν, τον χάσαµε µέσα από την αγκαλιά µας,
από λάθη της δικιάς σας Κυβερνήσεως, χωρίς να σηµαίνει ότι και
η προηγούµενη δεν έκανε ό,τι µπορούσε για να τον διώξει. Και
έχουµε προσέλθει µοναχικοί εις την αγκαλιά των Αµερικάνων.

Η προηγούµενη κυβέρνηση, παρά τα οποιαδήποτε λάθη τότε
µε την αµερικανική οµπρέλα προστασίας δήθεν από τη Μόσχα,
είχε συµφωνήσει µε τον Πούτιν, σε αυτό το πλαίσιο του πλησιά-
σµατος, να πάρουµε κάποια συγκεκριµένα άρµατα. Τρακτέρ τα
λέγανε. Ήρθατε εσείς, πήγε πάνω ο κ. Παπανδρέου, ο Πρωθυ-
πουργός, πήγε πάνω ο Βενιζέλος και ακύρωσε τη συµφωνία.

Αντί αυτών, παίρνετε αµερικάνικα σαπάκια, που είναι σε µια
αλάνα εις το Νέο Μεξικό, εις την συµβολική τιµή του 1,5 εκατοµ-
µυρίου ευρώ, τα οποία όµως θα κοστίσουν του κόσµου τα εκα-
τοµµύρια µε την απαραίτητη αναβάθµιση. Ποια είναι αυτά τα
σαπάκια; Είναι ό,τι απέµεινε από τον Πόλεµο του Κόλπου.

Για άλλη µια φορά, κλινόµαστε στην αγκαλιά των Αµερικανών,
που δεν ήταν πάντα στοργική, από το 1974 τουλάχιστον, για να
µην πω από το 1967. Καθόλου στοργική µε την ελληνική δηµο-
κρατία και ελληνική πραγµατικότητα.

Ο Τούρκος, λοιπόν, τα φτιάχνει µε την Αρµενία, βάζει και αρ-
κετό υπνοστεντόν σε σας. Ήρθε εδώ ο µέγας βεζίρης, τον υπο-
δεχθήκατε όπως τον υποδεχθήκατε, σε µια περίοδο, τη
χειρότερη εβδοµάδα για την πατρίδα. Η χειρότερη βδοµάδα για
την πατρίδα από το 1897 δεν ήταν άλλη παρά αυτή. Αυτή την
εβδοµάδα τον φέρατε εσείς εδώ. Αυτό είναι για ρεκόρ Γκίνες,
βραβείο Νόµπελ διπλωµατίας. ∆εν µπορούσε να έρθει µετά από
τρεις-τέσσερις µήνες, να έχουµε πάρει τα πάνω µας;

Ήρθε, λοιπόν, ο µέγας βεζίρης και τα πήρε όλα. Και φαντάζει
πλέον εις την περιοχή ως η αναµφισβήτητη ηγέτιδα δύναµη. Κι
εµείς έχουµε δεχθεί παθητικά και διαρκώς υποχωρώντας να εί-
µαστε ένας από τους δορυφόρους που θα αναπτύξει η Τουρκία.

Φαντάζεστε ποτέ –µόνο εις την σφαίρα της φαντασίας– µια όχι
τόσο βάρβαρη σαν την σηµερινή επίδειξη ισχύος του Ισραήλ, µια,
εν πάση περιπτώσει, αντίδραση σε όλα αυτά που µας κάνουν οι
Τούρκοι στο Αιγαίο από την Ελλάδα; Φαντάζεστε, εν πάση περι-
πτώσει, ένα τούρκικο, πολεµικό πλοίο να πήγαινε οκτώ µίλια
µπροστά από τη Γάζα; Οκτώ µίλια πέρασε µπροστά από το Σού-
νιο, δύο φορές. Κι εµείς; Αβλαβή διέλευση, σηµαία.

Αυτή, λοιπόν, η υποχωρητικότητα έχει µόνο ένα αποτέλεσµα:
να εγκαθιδρύει την επικυριαρχία των Τούρκων. Αποτέλεσµα:
διαρκείς υποχωρήσεις. ∆εν µιλάω για τα βιβλία της ιστορίας, που
βεβαίως έχουν αλλάξει τόσο, που όταν τα διαβάζεις δεν ξέρεις αν
είναι η ελληνική ιστορία ή κάποιου άλλου κράτους. Έπεσε από
ένα µπαλκόνι, χτύπησε και σκοτώθηκε ο Αθανάσιος ∆ιάκος και
σουβλίστηκε.

Είχαµε µια εξαιρετική καθηγήτρια, µε υψηλή καρδιά, κόρη του
πρώην Προέδρου του Αρείου Πάγου, τη Χαρά Νικοπούλου. Και
δίδασκε σε ένα σχολείο µειονοτικό. Και µίλαγε. Και µίλαγε για Ελ-
λάδα. Επειδή, λοιπόν, οι Τούρκοι, όπως εµφανίζονται –Έλληνες
µουσουλµάνοι καθ’ ηµάς– δεν την ήθελαν, πήγε η, παρ’ ηµίν, κ.
∆ραγώνα, την ξήλωσε και την πήγε κάπου αλλού. Γιατί είχε γίνει
σύµβολο. Είχε γίνει σύµβολο η Χαρά Νικοπούλου.

Τόσο µπορείτε να αντισταθείτε εις τα κελεύσµατα-εντολές της
Άγκυρας. Και αυτό δεν περιποιεί τιµή για την Κυβέρνησή σας, ιδι-
αιτέρως όµως δεν περιποιεί τιµή για µας τους Έλληνες. Λάθη επί
λαθών.

Λάθος επόµενο, µε γεύση και Νέας ∆ηµοκρατίας. Γιατί δυστυ-
χώς η ανώνυµος εταιρεία «ΠΑΣΟΚ – Νέα ∆ηµοκρατία» εις τα εξω-
τερικά θέµατα καλώς κρατεί.

Βάλαµε τους Τούρκους στο Ιόνιο, στην Αδριατική. Τι µεγάλη
επιτυχία! Τι θρίαµβος και αυτός της εξωτερικής σας πολιτικής!
∆εν µπορέσατε να φρενάρατε; Ζήτησε από την Ελλάδα, πρώτα η
Αλβανία. Ξεκίνησε το ΠΑΣΟΚ το 2001 να λέει «ναι». Κανένας δεν
έτρεξε να δώσει κάτι και πήγε στην αγκαλιά της Τουρκίας.
Έδωσε η Τουρκία τα χρήµατα και λιµενίζεται πολεµικός στόλος
της Τουρκίας. Αντιλαµβάνεστε, τί σηµαίνει αυτό;

Μέχρι τώρα είχαµε στραµµένη τη προσοχή µας προς Ανατο-
λάς, για αυτόν τον κίνδυνο. Πείνασε ο ελληνικός λαός, πτώχευσε
ο ελληνικός λαός, για εξοπλισµούς, για τον κίνδυνο εξ Ανατολών.
∆εν δώσαµε του κόσµου τα λεφτά, περισσότερα χρήµατα από
την παιδεία, περισσότερα χρήµατα από την υγεία, εις τους εξο-
πλισµούς, γιατί είχαµε µία απειλή από τη Μάλτα ή από την Αίγυ-
πτο. Μην κοροϊδευόµαστε. Τα δώσαµε όλα για την Τουρκία.

Και τότε, λοιπόν, είχαµε κατά νου µας, πώς να αµυνθούµε. Και
όλη µας η άµυνα έχει γίνει µε σχεδιασµό, πώς να αµυνθείς στην
επίθεση της Τουρκίας -εξ ου και η διαρρύθµιση των πολεµικών
µας αεροδροµίων- και τώρα η Τουρκία έρχεται και από πίσω µας.

Φανταστείτε, εάν χρειαστεί εις το µέλλον εµπλοκή µε την Τουρ-
κία, που δεν θα χρειαστεί, γιατί θα λέτε πάντα «yes sir» . ∆ε θα
πείτε ποτέ «όχι» για να υπάρξει κίνδυνος εµπλοκής. Εµπλοκή µε
την Τουρκία θα υπάρξει, τη στιγµή που θα υπάρξει µία ελληνική
φωνή που θα πει «µέχρι εδώ και µη παρέκει». ∆εν δείχνετε εσείς
να το λέτε αυτό. Αρά, δεν θα υπάρξει κίνδυνος. Υπάρχει όµως, ο
κίνδυνος της βαθµιαίας υποταγής.

Σε ένα κίνδυνο µίας εµπλοκής, έχετε υπ’ όψιν σας, θα περιµέ-
νετε πολεµικά σκάφη να έρχονται από το Αιγαίο και πολεµικά
σκάφη να έρχονται από πίσω, από το Ιόνιο. Αντιλαµβάνεσθε, τί
σηµαίνει αυτό; ∆εν είναι λάθη αυτά; ∆εν πρέπει να ανησυχούµε;
∆εν πρέπει να λέµε τα πράγµατα, όπως έχουν; Πρέπει να τα δε-
χόµαστε, όπως θέλετε να µας τα σερβίρετε, ότι είναι ο µεγάλος
καλός µας φίλος; Ποια είναι η υποχώρηση της Τουρκίας; Μία.
∆εν µιλάω για το ελάχιστο της Χάλκης που είναι υποχρέωσή της.
Την άρση του casus belli την έχει κάνει; Μία χώρα που µας απει-
λεί µε πόλεµο και µας λέει ότι συµµέτοχοι είµαστε εµείς σε αυτή
την απόφαση, του να κάνουµε χρήση των δικαιωµάτων από διε-
θνείς συµφωνίες και αποφάσεις; Ποιο είναι το δίλληµα που έχει
η Τουρκία; Το ότι µας φορτώνει κάθε χρόνο µε εκατοντάδες χι-
λιάδες λαθροµετανάστες; Τι έχουµε δει από την Τουρκία;
Έχουµε δει αυτό. Ποιο; Ένα στοιχείο. Κανένα! ∆ιαρκής πρό-
κληση, διαρκής επιθετικότητα, διαρκής εκβιασµός και βιασµός.
Αυτό ζούµε. Και εµείς είµαστε έτοιµοι να προσφέρουµε τριαντά-
φυλλα. Και η Τουρκία το ίδιο πράγµα κάνει, αλλά µας στέλνει τα
αγκάθια και κρατάει τον ανθό.

Ερχόµαστε και στο άλλο µείζον θέµα: Εις το θέµα µε τα Σκό-
πια. Έχει τελειώσει το θέµα και γι’ αυτό δεν ανακατεύεται κανείς.
Έχουµε πλήρη ανοχή στην ονοµασία Μακεδονία. Στο Συµβούλιο
της Ευρώπης, εκτός από την αντίδραση του Κώστα Αϊβαλιώτη,
δεν είδα κάποια άλλη αντίδραση. Μακεδονική Προεδρία! Εχθές
έβλεπα Μακεδονία στην τηλεόρασή µου, παρακολουθώντας τη
EUROVISION. Παντού Μακεδονία. Έχουµε µία αναγνώριση
πλέον. Τελείωσε το θέµα. ∆εν µπορώ να καταλάβω, τί τον κρα-
τάτε τον κ. Βασιλάκη. Έχει τελειώσει µία υπόθεση που, ιστορικά,
µας έχει 100% αδικήσει. ∆εν βλέπω κανένα να µιλάει πλέον, γι’
αυτό το θέµα. Λες και δεν είναι κορυφαίο θέµα! Λες και δεν είναι
θέµα, τουλάχιστον, εθνικής υπερηφάνειας!

Όταν, λοιπόν, δεν µπορούµε να αντισταθούµε στον Γκρουέφ-
σκι, θα αντισταθούµε στον Ερντογάν, που σήµερα εµφανίζεται
ως ο ηγέτης όλου του µουσουλµανικού κόσµου, όπως ήταν κά-
ποτε ο Νάσερ;

Και βεβαίως πηγαίνω και εις τη γείτονα χώρα την Αλβανία. Εκεί
δεν έχετε τη δυνατότητα διεισδύσεως , να υπάρξει µία συγκε-
κριµένη –προσπαθώ να σας το πω κοµψά, κύριε Υπουργέ – έκ-
φραση του ελληνισµού εις το Κοινοβούλιο της γείτονος χώρας;
∆ηλαδή, µπορεί να έχει τη δυνατότητα η Αλβανία του κατακερ-
µατισµού των πολιτικών δυνάµεων των ελληνικής καταγωγής και
εµείς δεν έχουµε τη δυνατότητα τουλάχιστον, της στοιχειώδης
παρέµβασης, να εκλέξουµε έξι, επτά ελληνικής καταγωγής Βου-
λευτές ή να έχουµε µία φωνή εκεί µέσα; Έχετε αποτύχει παντού,
σε όλα τα επίπεδα.

Και ναι µεν η οικονοµία καταστρέφει τη ζωή των πολιτών, αλλά
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στα εθνικά θέµατα καταστρέφεται η πατρίδα. Και η πατρίδα είναι
πάνω και από τους πολίτες.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτη-
ρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής
δεκαεπτά µαθητές και µαθήτριες, τρεις εκπαιδευτικοί και είκοσι
οκτώ γονείς από το ∆ηµοτικό Σχολείο Κοσκινού Ρόδου ∆ωδεκα-
νήσου.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο δεύτερος επερωτών Βουλευτής κ. Αλέξανδρος
Χρυσανθακόπουλος για πέντε λεπτά.

ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριοι συνάδελφοι,
δυστυχώς η εξωτερική µας πολιτική είναι παγιδευµένη σε λάθος
λογικές. Έχει λάθος αφετηρία. ∆εν κινείται σ’ έναν άξονα πρω-
τοβουλιών, δεν εκµεταλλεύεται τις αδυναµίες των δευτερευου-
σών αντιθέσεων στην περιοχή και κυρίαρχα δεν δηµιουργεί αυτό
το πεδίο δράσης.

Κάποτε είχαµε έναν Ανδρέα Παπανδρέου που αιφνιδίαζε. Κά-
ποτε είχαµε µια Κυβέρνηση –ιστορικά, το τονίζω- η οποία έδειξε
αντίσταση, έδειξε ότι η χώρα δεν θα πάει προς τα κάτω, ότι δεν
θα βουλιάξει. Τώρα έχουµε µια ανατροπή. Απ’ αυτήν την ιστορική
πολιτική παρακαταθήκη, που άφησε ο αείµνηστος, τι κρατά η ση-
µερινή Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ; Τι κρατά, αλήθεια; Μόνο τη
σχέση εξουσίας;

Εσείς είστε, ως γνωστόν, και ειδικός στα θέµατα του σχεδίου
Ανάν. Για το σχέδιο Ανάν θα έπρεπε να πάρετε πρωτοβουλία να
εφαρµοστεί, πρώτα απ’ όλα, µεταξύ Ισραήλ και Παλαιστινίων, για
να µην εµπαίζεται ο ελληνισµός. Αυτή θα ήταν µια σωστή πρω-
τοβουλία διευθέτησης κρίσεων, αφού παγκοσµίως ισχύουν αυτές
οι αρχές. Έτσι, για να καταλαβαινόµαστε, δεν µπορούµε να εί-
µαστε εµείς αυτοί που θα κοροϊδεύονται και θα εξαπατώνται στην
περιοχή, δηλαδή ο ελληνισµός της Κύπρου να υποστεί τις συνέ-
πειες της εισβολής και κατοχής µε όρους οµοσπονδοποίησης,
την οποία µεταφέρετε και στο ελλαδικό έδαφος µέσω της επί-
σκεψης Ερντογάν που ανοίξατε κάθε τρεις µήνες επαφή. Θα έρ-
χονται το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο και ο Ερντογάν σε κοινή
συνεδρίαση. Ωραία θεσπισµένη δοµή επικοινωνίας είναι αυτή!
Οµοσπονδιακή δοµή, µε ό,τι αυτή συνεπάγεται.

Αλήθεια, προχθές σας µέµφθηκα και στην Επιτροπή για το φα-
τιγέ τζαµί, που ο Πρωθυπουργός είπε να το ανακαινίσουµε. Να το
ανακαινίσετε ως βυζαντινό µνηµείο. Έχετε την έγκριση και την
έκθεση της Εφορείας Βυζαντινών Αρχαιοτήτων για το συγκεκρι-
µένο χώρο; Ποιος σας έδωσε το δικαίωµα; Σπίτι σας είναι; Στη
Μασαχουσέτη, στη Φλόριντα, στην Αµερική, πού το βρήκατε για
να το δώσετε ως ισλαµικό ευκτήριο οίκο και να σηκωθούν ξανά οι
µιναρέδες εκεί; ∆εν έχετε κανένα δικαίωµα να προβείτε σε µια
τέτοια επιλογή. Ειλικρινά θα ζητήσω την έκθεση των αρµοδίων
φορέων, εάν είναι δυνατόν η εξωτερική πολιτική να γίνεται µε τέ-
τοιους όρους, µε όρους υποταγής και µε το συµβολισµό ότι φα-
τιγέ τζαµί σηµαίνει το τζαµί του κατακτητή επί 1456 του Μωάµεθ
του εκπορθητή!

Εάν, λοιπόν, θέλουµε να δούµε τα ζητήµατα στην πραγµατική
διάστασή τους, θα πρέπει να λάβετε υπ’ όψιν σας ότι το σόου της
πολιτικής σας έχει παραµέτρους εντελώς αρνητικές. Εγγράφετε
τους µετανάστες µε ιθαγένεια στη χώρα ως µειονότητες και,
πράγµατι, σε λίγα χρόνια εµείς θα κινδυνεύουµε να µην έχουµε
Έλληνα Βουλευτή στην Αλβανία, αλλά οι Αλβανοί θα µπορούν να
έχουν δεκάδες Βουλευτές στο ελληνικό Κοινοβούλιο, κατόπιν
δική σας πολιτικής απόφασης. Και αυτή η µειονοτική εξέλιξη είναι
αρνητικότατη.

Φτιάχνετε στη Θράκη τρεις ισλαµικούς δήµους, γιατί δεν κά-
νατε εγκάρσιο χωρισµό δήµων, αλλά κάνατε συµπληρωµατικό
χωρισµό µε θρησκευτικά κριτήρια. Μέγα λάθος, µέγα σφάλµα και
µέγας κίνδυνος για τις συνέπειες που ακολουθούν.

Βλέπετε ότι είστε παγιδευµένοι σε µία διαρκή υποχωρητικό-

τητα. Αναίρεσε την υπογραφή της η Αλβανία ως προς την Ελ-
λάδα, ως είδατε, για την οριοθέτηση της περιοχής σε σχέση µε
το θαλάσσιο χώρο και ακύρωσε το Κοινοβούλιο τη συµφωνία της
κυβέρνησης, βέβαια µε τη σύµφωνη γνώµη των κυβερνώντων και
αυτό είναι µέγιστη εθνική ντροπή. ∆ηλαδή, η δική τους υπογραφή
πάρθηκε πίσω. Η δική µας υπογραφή τι αξία έχει πλέον; Πόσες
άλλες διευκολύνσεις θα κάνετε; Σε λίγο καιρό, µόλις θα σερβί-
ρεται το θέµα των Σκοπίων ως Βόρεια Μακεδονία και θα πανη-
γυρίζετε για τη λύση που θα είναι η απαρχή του µεγάλου
προβλήµατος, θα αρχίσει η επίθεση οµοσπονδίας Βορείου και
Νοτίου Μακεδονίας, γιατί η Νότια είναι αλύτρωτη πατρίδα για
τους Βορειοµακεδόνες.

Ξέρετε τι έχετε πράξει; Ξέρετε πού οδηγείτε τη χώρα; Αισθά-
νοµαι ότι όλος ο βηµατισµός σας είναι βηµατισµός σύµφωνος µε
τις λογικές του STATE DEPARTMENT, λογικές που δεν µας πε-
ριλαµβάνουν, ως ανέλυσε και ο Πρόεδρος του ΛΑΟΣ, στο γεω-
πολιτικό χάρτη εµάς ως πρωταγωνιστές, αλλά µας περιλαµβά-
νουν ως υποχείριο µιας νέας νεοοθωµανικής αντίληψης. ∆εν
βλέπουµε τις αντιστάσεις και φοβόµαστε πως αν εµφανιστεί όπου
να ’ναι η συµφωνία Τουρκίας-Αιγύπτου για την ΑΟΖ, την Απο-
κλειστική Οικονοµική Ζώνη, κι εµείς βρεθούµε να µην έχουµε
καν λάβει την πρωτοβουλία αποκλειστικής οικονοµικής ζώνης µε
την Κύπρο, ζωτικές περιοχές για τα συµφέροντά µας θα έχουν εγ-
κλωβιστεί σε αλλότριους στόχους.

Και για να το κλείσω αυτό, µην ξεχνάτε ότι οι Έλληνες εφο-
πλιστές που κατασκευάζουν στη Νότιο Κορέα –καλή ώρα της
γιατί είναι και σε φάση σύγκρουσης- πλατφόρµες εξόρυξης πε-
τρελαίου, είναι σε κάποιο κόλπο µέσα στηµένοι, σε µία παρα-
σκηνιακή διαβούλευση και συµφωνία.

Εµείς θέλουµε να σας πούµε το εξής: Εάν το 2001 είχατε προ-
συµφωνήσει στα εννέα µίλια µε την Τουρκία, θέλουµε να το ξέ-
ρουµε. Ο ελληνικός λαός δεν πρέπει να βρεθεί προ τετελεσµένων
και µάλιστα να το φέρετε την ώρα που τα πράγµατα θα είναι
ακόµα πιο δύσκολα στη χώρα, για να µην µπορεί να αντιδράσει.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Σας ευχαριστούµε και
εµείς.

Το λόγο έχει ο κ. Σπυρίδων-Άδωνις Γεωργιάδης για πέντε
λεπτά.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε
Πρόεδρε.

Κύριε Υπουργέ, µία συζήτηση για την εξωτερική πολιτική είναι
καλό να έχει µεν, χαµηλούς τόνους, υπό την έννοια ότι σε τίποτε
δεν εξυπηρετεί την πατρίδα µία οξεία αντιπαράθεση, αλλά νο-
µίζω δε, ότι είναι πάρα πολύ χρήσιµο, εάν στα συγκεκριµένα ερω-
τήµατα που θέτουµε παίρνουµε συγκεκριµένες απαντήσεις, για
να βγαίνουν και συµπεράσµατα.

Πρέπει να σας πω ευθύς εξ υπαρχής ότι εγώ προσωπικά πι-
στεύω πάρα πολύ στην επιστήµη της σηµειολογίας, γιατί ορι-
σµένες απλές λεπτοµέρειες, ορισµένων πραγµάτων δείχνουν
πράγµατα, που, δηµοσίως, δύσκολα παραδεχόµαστε. Μία τέτοια
σκηνή θέλω να υπενθυµίσω στο Σώµα, που προσωπικά τη θεωρώ
πάρα πολύ άσχηµη. Ήταν η σκηνή του κυρίου Πρωθυπουργού
µας στη συνοµιλία του µε τον κ. Ερντογάν. Ο κ. Ερντογάν, κύριοι
συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, οµιλούσε στην τουρκική και ο κ. Πα-
πανδρέου απαντούσε στην αγγλική, στην αµερικάνικη. Εάν ευρί-
σκετο παρών ο Ουµπέρτο Έκο και σχολίαζε την εικόνα, δεν ξέρω
τι συµπέρασµα θα έβγαζε.

Πρέπει κάποια στιγµή να αποφασίσουµε. Θέλουµε να έχουµε
κυβέρνηση ελληνική, η οποία θα είναι έτοιµη να ορθώσει και ανά-
στηµα, ή όχι; Εγώ θέλω να σας δώσω την πίστωση ότι θέλετε να
το κάνετε. Το κάνετε όµως; Γι’ αυτό έρχοµαι και στα συγκεκρι-
µένα ερωτήµατα: Ο κύριος Πρωθυπουργός ανακοίνωσε ότι θα
λειτουργήσει ξανά το τζαµί κάτω από την Ακρόπολη. Μάλιστα.
Πολύ ωραία! Τι πήραµε γι’ αυτό;

Θέλω να µου απαντήσει ο Αναπληρωτής Υπουργός Εξωτερι-
κών, γιατί φαντάζοµαι καλά γνωρίζετε -σας θεωρώ σοβαρό άν-
θρωπο, είναι η αλήθεια- ότι στην πολιτική, και δη στην εξωτερική,
δεν δίνεις τίποτα άνευ ανταλλάγµατος, ούτε ένα ποτήρι νερό.
Ερωτώ, λοιπόν, ο κύριος Πρωθυπουργός µας είπε ότι θα λει-
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τουργήσει το τζαµί κάτω από την Ακρόπολη, που είναι σύµβολο
της οθωµανικής κατοχής των Αθηνών. Αυτό είναι µεγάλο πράγµα,
µεγάλο δώρο στην Τουρκία και φοβερή πρόκληση στον ελληνικό
λαό. Τι πήραµε; Θέλω να µου πείτε συγκεκριµένα: «Για το τζαµί
πήραµε αυτό». Εγώ δεν έχω καταλάβει ακόµα τι πήραµε.

Παρακολούθησα την επίσκεψη Ερντογάν. Παρακολούθησα τον
Πρωθυπουργό της Τουρκίας, ο οποίος -θα µου επιτρέψετε να πω-
είχε το ύφος σουλτάνου και όλοι όσοι τρέχατε γύρω-γύρω φαι-
νόσασταν σαν τα γιουσουφάκια στο χαρέµι, να κάνει υποδείξεις
στους Έλληνες δηµοσιογράφους για το πως θα χειρίζονται τις
ελληνοτουρκικές σχέσεις, να κάνει υποδείξεις στα κόµµατα της
Αντιπολιτεύσεως για το τι θα ψηφίζουν στην ελληνική Βουλή.
Ήρθε ο Τούρκος Πρωθυπουργός στην Αθήνα για να κάνει υπό-
δειξη σε εµένα, Βουλευτή του Κοινοβουλίου, τι πρέπει να ψηφίζω!
Και «τσιµπιόµουνα». Λέω, µήπως γυρίσαµε πριν το 1821; Μήπως
πρόλαβε το ΠΑΣΟΚ µέσα σε λιγότερο από ένα χρόνο να µας γυ-
ρίσει στην οθωµανική κατοχή; Γιατί δεν υπάρχει άλλη εξήγηση.

Ξαναλέω. Θέλω να µου πείτε ποιά ήταν η διπλωµατική σας αν-
τίδραση στην απρέπεια του Τούρκου Πρωθυπουργού να κάνει
υποδείξεις µέσα στην πρωτεύουσα των Ελλήνων στα κόµµατα
του ελληνικού Κοινοβουλίου και στους Έλληνες δηµοσιογρά-
φους.

Εν πάση περιπτώσει, θέλω να µας εξηγήσετε το εξής: Προ-
γραµµατίσατε αυτό το ταξίδι και σύσσωµη η Αντιπολίτευση σας
έλεγε ότι είναι σε λάθος χρόνο. ∆εν θεωρώ ότι κάναµε καµµία
σπουδαία ανακάλυψη σαν Αντιπολίτευση. ∆ηλαδή, δεν θεωρώ ότι
ήταν και πολύ µεγάλη φιλοσοφία να πούµε ότι ήταν λάθος ο χρό-
νος επίσκεψης του Ερντογάν, όταν επίκειται η χρεοκοπία της
χώρας. Άρα, δεν θεωρώ ότι κάνατε τίποτα σπουδαίο. Εν πάση
περιπτώσει, εσείς αποφασίσατε να γίνει αυτή η επίσκεψη. Εσείς
είστε Κυβέρνηση, δυστυχώς, εσάς επέλεξε ο ελληνικός λαός, ας
τα λουστεί!

Ερώτηση: Τι πήραµε από αυτό το ταξίδι; ∆εν θέλω να µου πείτε
θεωρίες του τύπου «φτιάξαµε τις µεταξύ µας σχέσεις». ∆ιάβασα
παραδείγµατος χάριν στις εφηµερίδες -και ο κύριος Πρέσβης ο
κ. Κοραντής τα ξέρει πολύ καλά αυτά- ότι υπογράψαµε µνηµόνιο
να δέχεται η Τουρκία χίλιες επαναπροωθήσεις λαθροµεταναστών
το χρόνο. Σας θυµίζω ότι µόνο πέρυσι, Κώστα Κιλτίδη, ότι κάναµε
αίτηση για εξήντα πέντε χιλιάδες. Πετύχαµε και είναι µεγάλη επι-
τυχία της Κυβέρνησής σας, να δέχεται χίλια το χρόνο!

Και σ’ αυτό πήρε αντάλλαγµα η Τουρκία, γιατί η Τουρκία δεν
είναι Ελλάδα. Τί αντάλλαγµα πήρε; Οι κάτοχοι πράσινου διαβα-
τηρίου να µπαίνουν χωρίς βίζα στην Ελλάδα. Φαντάζοµαι γνωρί-
ζετε τι θα πει κάτοχος πράσινου διαβατηρίου στην Τουρκία. Όλοι
οι πράκτορες της ΜΙΤ φερ’ ειπείν, έχουν πράσινο διαβατήριο.
Όλοι οι στρατιωτικοί έχουν πράσινο διαβατήριο. Όλοι οι κρατι-
κοί αξιωµατούχοι της Τουρκίας έχουν πράσινο διαβατήριο. Για
να µπαίνουν όλοι αυτοί ανεξέλεγκτα στην Ελλάδα κερδίσαµε να
δέχεται η Τουρκία από τις εξήντα πέντε-εβδοµήντα χιλιάδες αι-
τήσεις το χρόνο, µόνο χίλιες. Θρίαµβος! Ο Ναπολέων θα σας ζή-
λευε για την επιτυχία στην εξωτερική πολιτική!

Ειλικρινά όµως πέραν του αστείου, θέλω να µου πείτε τι κερ-
δίσαµε από αυτό το ταξίδι; Για ποιο λόγο κάναµε τις δηµόσιες
σχέσεις του κ. Ερντογάν; Εάν µου πείτε, φερ’ ειπείν, ότι πετύχαµε
να ανοίξει η Θεολογική Σχολή της Χάλκης αύριο, σε συγκεκρι-
µένη ηµεροµηνία, θα σας πω: «Ένα λεπτό. Αυτό µε καίει, είναι
σηµαντικό θέµα για µένα. Με ενδιαφέρει η επιβίωση του Πα-
τριαρχείου». Πετύχαµε κάτι τέτοιο και δεν το ήξερα; Αν το έχετε
πετύχει να µας το πείτε να σας χειροκροτήσουµε.

Ήθελα να πω και το εξής, κύριε Υπουργέ. Ζούµε σε µια χώρα
που το ηθικό του λαού µας δέχεται συνεχή χτυπήµατα. Χρει-
άστηκε να κάνει αγώνα η Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΛΑΟΣ για
να τηρήσει το Κοινοβούλιο ενός λεπτού σιγή τη 19η Μαΐου, την
ηµεροµηνία της γενοκτονίας του ποντικού ελληνισµού. Χρει-
άστηκε να το ζητήσουµε πέντε και έξι φορές από το Προεδρείο.

Την ίδια ηµέρα της 19ης Μαΐου, η κ. Θάλεια ∆ραγώνα και οι
άλλοι παριστάµενοι του Υπουργείου, βάζουν θέµα στην Έκθεση
των παιδιών µας «Το σπίτι του Κεµάλ». Όσοι είµαστε ποντιακής
καταγωγής, κύριε Ευθυµίου, ξέρετε πώς αισθανόµαστε ιδιαίτερα
στις 19 Μαΐου για τον Κεµάλ, για τον Τοπάλ Οσµάν και όλους
τους υπόλοιπους που έκαναν τη γενοκτονία, που µε πρωτοβου-

λία του Ανδρέα Παπανδρέου αναγνώρισε αυτό το Κοινοβούλιο.
Έρχεται, λοιπόν, η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, η κ. Θάλεια ∆ραγώνα
και βάζει «Το σπίτι του Κεµάλ» ως θέµα έκθεσης των παιδιών µας
στις 19 Μαΐου; Μα καλά, τσίπα δεν έχουνε; Τους λείπει η τσίπα,
δεν εξηγείται διαφορετικά.

Αυτό θα πω, κύριε Υπουργέ, και κλείνω και ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε, για την ανοχή. Θέλω να µας πείτε µε καθαρές κουβέν-
τες τι γίνεται µε το θέµα των Σκοπίων. Εάν υπάρχει εξέλιξη εις το
ζήτηµα αυτών των -για µας- πολύ καλώς συνεχιζοµένων δια-
πραγµατεύσεων, δεν έχουµε τίποτα πλέον να πούµε µε τα Σκό-
πια. Η Ελλάδα δεν πρέπει να δεχτεί σε καµµία περίπτωση, πάσης
µορφής, σύνθετη ονοµασία.

Αυτό θα είναι τροµακτική ζηµία για τα εθνικά συµφέροντα. Τα
υπόλοιπα κόµµατα του Κοινοβουλίου έχουν άλλη άποψη. Εµείς
θα επιµείνουµε στην άποψή µας. Όχι σύνθετη ονοµασία. Πέστε
µας όµως. Υπάρχει κάποια εξέλιξη ως προς αυτά τα θέµατα; Να
ξέρουµε πού βαδίζουµε. Μη διαβάζουµε παραπολιτικά σχόλια
στις εφηµερίδες, όπως διάβαζα προχθές σε µεγάλη έγκριτο εφη-
µερίδα ότι επίκειται µε αµερικανική παρέµβαση το κλείσιµο συµ-
φωνίας στις επόµενες ηµέρες. Να ξέρουµε έχει προχωρήσει κάτι;
Ή παραµένουν όλα παγωµένα.

Ευχαριστώ για την ανοχή, κύριε Πρόεδρε.
Παραιτούµαι και του δικαιώµατος της δευτερολογίας λόγω

υπερβάσεως του χρόνου.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ο κ. Αϊβαλιώτης έχει
το λόγο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Τελικά αποδεικνύεται ότι το
θέµα των Πανελληνίων Εξετάσεων «Στου Κεµάλ το σπίτι» δεν
ήταν τίποτε. Αυτό που συµβαίνει µε όλα αυτά που βλέπουµε, είναι
ότι το θέµα της Εκθέσεως στις Πανελλήνιες Εξετάσεις θα πρέπει
να είναι «Πώς ο Κεµάλ µας κλείνει το σπίτι». Επειδή αναφέρθηκε
ο Άδωνις Γεωργιάδης στο θέµα των λαθροµεταναστών οι οποίοι
επαναπροωθούνται, εδώ είναι, κύριε Υπουργέ, η απάντηση του
κ. Βούγια. Πέρυσι σπρώξατε σαράντα έναν, όλους και όλους,
προς την Τουρκία. Μου απάντησε ο κ. Βούγιας σε ερώτησή µου
στη Βουλή.

Όσο και εάν ψάξει κανείς δύσκολα θα βρει άλλη χώρα της Ευ-
ρώπης που τα εθνικά της προβλήµατα να πολλαπλασιάζονται
όσο παρέρχονται οι δεκαετίες. Από το 1950 είδαµε να αναφύον-
ται και να κακοφορµίζουν το Κυπριακό, µετά είδαµε να εξοντώ-
νεται µε τρόπο φασιστικό ο ελληνισµός της Κωνσταντινούπολης,
της Ίµβρου και της Τενέδου, µετά να απειλείται το Αιγαίο, µετά
να εµφανίζονται γκρίζες ζώνες, µετά να καταδιώκεται ο ελληνι-
σµός της Βορείου Ηπείρου, µετά να ξεφυτρώνει το Σκοπιανό και
να υποτροπιάζει. Κοινό χαρακτηριστικό σε όλα αυτά είναι ότι ο
κάθε επιθετικός και ακραίος στον περίγυρό µας αποθρασυνόταν
βλέποντας την περιδεή ελληνική τακτική ανεξαρτήτως κυβερνή-
σεων. Υπάρχει υποχωρητικότητα και πολιτική κατευνασµού λες
και είµαστε σύγχρονοι Τσάµπερλεν. Τα δύο παλαιά κόµµατα
εξουσίας προσπαθούν να καλοπιάσουν τους ακραίους εθνικι-
στές της Άγκυρας φανταζόµενοι ότι µπορεί κανείς να συνεννοη-
θεί µε τους έξαλλους.

Το ίδιο ανεκτικοί και φοβισµένοι αναδεικνύονται οι εκάστοτε
κυβερνώντες στην Ελλάδα και έναντι των ακραίων και επιθετικών
Σκοπιανών. Μπορεί εσείς στη Νέα ∆ηµοκρατία και εσείς στο
ΠΑΣΟΚ «να βγάζετε τα κοµµατικά σας µάτια», να διαφωνείτε,
σχεδόν, για όλα, να διχάζετε τον κόσµο για όλα, αλλά έχετε αγα-
στή συνεργασία και συµπίπτετε απολύτως στην υποχωρητικό-
τητα, η οποία πλέον έχει γίνει δεύτερη φύση σας. Πάρτε το
παράδειγµα της φωλιάς των τραµπούκων και πρακτόρων που λέ-
γεται Τουρκικό Προξενείο της Κοµοτηνής. Ενώ ο αριθµός των
υπαλλήλων δεν θα έπρεπε να ξεπερνάει τους δύο, έχει φτάσει
στους είκοσι πέντε, διαθέτει προϋπολογισµό 20.000.000 ευρώ και
τρεισήµισι χιλιάδες έµπιστους συνεργάτες.

Καταθέτω δηµοσίευµα της εφηµερίδας «PRESS TIME» µε ηµε-
ροµηνία 25 Απριλίου και µε στοιχεία γι’ αυτή την φωλιά των πρα-
κτόρων. Καταθέτω, όµως, και επιστολή του Νοµάρχη Χίου κ.
Λαµπρινούδη, ο οποίος λέει ότι καλοβλέπει εποικισµό των ελλη-
νικών νησιών του Ανατολικού Αιγαίου από Τούρκους, γιατί λέει
ότι κάτι τέτοιο για τα νησιά που γερνούν και που ο νέος πληθυ-
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σµός τα εγκαταλείπει, ίσως θα έπρεπε να εξεταστεί θετικά και
όχι µέσα από το πρίσµα της ξενοφοβίας, του ρατσισµού και των
στερεοτύπων.

Αλλά, δεν είναι µόνο αυτό. Εδώ και οκτώ χρόνια η Αλβανία έχει
δεσµευθεί έναντι της Commission να κάνει ελεύθερη και δηµο-
κρατική απογραφή όλων των µειονοτήτων του πληθυσµού της.
Προϋπόθεση για να προχωρήσει η ευρωπαϊκή πορεία της Αλβα-
νίας είναι να γίνει αυτή η απογραφή. Παρ’ όλα αυτά περιφρονεί
τη δέσµευσή της και εσείς, στη Νέα ∆ηµοκρατία και στο ΠΑΣΟΚ
της δίνετε µε κάθε ευκαιρία λευκή επιταγή και αφήνετε τους Βο-
ρειοηπειρώτες στο έλεος των Αλβανών εθνικιστών οι οποίοι, φυ-
σικά, αποθρασύνονται οι οποίοι βλέπουν ότι η Ελλάδα τίποτε από
αυτά που λέει δεν τα εννοεί. Ούτε καν ζητάτε να τηρηθεί η πολύ
ορθή θέση που διατύπωσε το 1992 ο τότε Πρωθυπουργός, κ. Μη-
τσοτάκης, ο οποίος είχε πει, όποια αλλαγή τού καθεστώτος του
Κοσσυφοπεδίου θα επιφέρει αυτόµατη αλλαγή και του καθε-
στώτος της Βορείου Ηπείρου. Σας έχω κάνει ερώτηση στη
Βουλή. Γιατί δεν εννοείτε να τηρήσετε αυτήν την εθνικά ορθή δέ-
σµευση που ξεφεύγει από τα κόµµατα, και ανταµείβετε τους Αλ-
βανούς για τις ακρότητές τους εις βάρος των Ελλήνων. ∆εν θα
επεκταθώ. Γνωρίζουµε ότι έσκασε και βόµβα σε σπίτι εκλεγµέ-
νου Έλληνα ∆ηµάρχου στη Βόρεια Ήπειρο.

Και τώρα εµφανίζεται και το ζήτηµα της επιστολής της κ. Τζά-
κρη προς τον Επίτροπο για τα ανθρώπινα δικαιώµατα του Συµ-
βουλίου της Ευρώπης κ. Χάµαρµπεργκ, η οποία επιστολή µιλά
για νοµοσχέδιο επαναχορήγησης ελληνικής ιθαγένειας σε όσους
τη στερήθηκαν την περίοδο 1946-1949 και από τότε κατοικούν
στην Βαρντάσκα, δηλαδή στα Σκόπια. Άρα πενήντα χιλιάδες ορ-
κισµένους ανθέλληνες και οπαδούς του κ. Γκρουέφσκι, µας τους
φέρνετε από τη Βαρντάσκα στην Ελλάδα για να διεκδικήσουν πε-
ριουσίες.

Και µετά θα πάρουν αέρα και οι απόγονοι των φασιστών Τσά-
µηδων, που στράφηκαν εναντίον των Ελλήνων και έκαναν όσα
έκαναν στην Ήπειρο, που συντάχθηκαν µε τους ναζιστές, και θα
ζητάνε κι εκείνοι τα ίδια.

Καταθέτω, λοιπόν, σ’ αυτό το σηµείο και δηµοσίευµα της εφη-
µερίδας «ΑΥΡΙΑΝΗ» µε τίτλο «Ελληνική ιθαγένεια σε πενήντα χι-
λιάδες Σκοπιανούς». ∆ηλαδή «αδειάζετε» όλους εµάς που
µετέχουµε στο Συµβούλιο της Ευρώπης και περιµέναµε µια αντί-
δραση για τη «µακεδονική» προεδρία. Αναφέρθηκε πριν από λίγο
ο Πρόεδρός µας. Αυτοί, λοιπόν, οι ψευτοµακεδόνες χαρακτηρί-
ζουν την προεδρία τους «µακεδονική». Και καταθέτω και την επι-
στολή, στην οποία αναφέρθηκε ο Πρόεδρος του ΛΑΟΣ, την οποία
έκανα στο Γενικό Γραµµατέα του Συµβουλίου της Ευρώπης κ.
Τζάγκλαντ. Θα ήθελα να µάθω ποια ήταν η αντίδραση της Κυ-
βέρνησής σας. Υπήρξε αντίδραση της Κυβέρνησής σας σ’ αυτό
το πράγµα; ∆έχεστε να υπάρχει «µακεδονική» προεδρία στο πλαί-
σιο του Συµβουλίου της Ευρώπης;

Θα ήθελα να µάθω επιτέλους πώς αντέδρασε η Κυβέρνησή
σας, όπως, επίσης, θα ήθελα να µάθω, κύριε Υπουργέ, γιατί
σπεύδουν οι Έλληνες πρωθυπουργοί και καταθέτουν στεφάνι
στο µαυσωλείο του σφαγέα Κεµάλ Ατατούρκ οσάκις εµφανίζον-
ται στην Άγκυρα, ποιος είναι ο λόγος που πηγαίνουν και βάζουν
στεφάνι. Και ο Ερντογάν ήρθε, είδε και απήλθε. ∆εν κατέθεσε
στεφάνι στον Άγνωστο Στρατιώτη, όπως είχε κάνει ο Οζάλ το
1988, όταν ως Πρωθυπουργός της Τουρκίας ήρθε στην Αθήνα.
Παρακαλώ απαντήστε µας.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Σας ευχαριστούµε

πολύ, κύριε Αϊβαλιώτη.
Το λόγο έχει τώρα ο κ. Άγγελος Κολοκοτρώνης για πέντε

λεπτά.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ορισµένες ακόµη καθαρές κουβέντες για τη Μακεδονία. Σε ό,τι

αφορά στην ονοµασία, για µας το θέµα των Σκοπίων είναι κρί-
σιµο.

Για µένα δεν υπάρχει καµµία δυνατότητα να δεχθώ τον όρο

«Μακεδονία» υπό οιανδήποτε µορφή αυτός περιέχεται στην ονο-
µασία των Σκοπίων. Αν, κύριε Υπουργέ, σπεύσετε να απορρίψετε
ως εθνικιστικές κορόνες τα λόγια που ακούσατε, θα σας θυµίσω
ότι είναι λόγια του Ανδρέα Παπανδρέου στην οµιλία του στη ∆ιε-
θνή Έκθεση Θεσσαλονίκης το 1992. ∆εν γνωρίζω αν το 1992 ήσα-
σταν στην Αυστρία, όπου σπουδάσατε, όπου θα µάθατε
προφανώς περί των έργων και ηµερών του Μέτερνιχ, αλλά εδώ
οι Μακεδόνες αγωνιούσαµε, και ο Ανδρέας Παπανδρέου µαζί
τους, γιατί πολλοί ξένοι ρωτούσαν και ρωτούν: «Γιατί επιµένετε
τόσο στο θέµα της ονοµασίας;». Είναι λόγια του Ανδρέα Παπαν-
δρέου. Και συνεχίζω: «Τι είδους µονοµανία είναι αυτή; Τι µανία
καταδιώξεως; Και όµως υπάρχει λόγος.» έλεγε ο Ανδρέας Πα-
πανδρέου. «Πολλές δεκαετίες τώρα υπάρχει το σλαβοµακεδο-
νικό λόµπι, πανίσχυρο στον Καναδά, ισχυρό στην Αυστραλία,
ισχυρό στις Ηνωµένες Πολιτείες και αυτό το λόµπι δουλεύει γι’
αυτό που λέγεται «µεγάλη Μακεδονία»».

Μέχρι σήµερα ή, αν θέλετε, µέχρι πριν από µερικούς µήνες ξέ-
ραµε ότι η επίσηµη εκδοχή και η αντιµετώπιση της Ελλάδος απέ-
ναντι στο ζήτηµα αυτό ήταν αυτό που είχε αποφασιστεί από το
άτυπο µεν, αλλά εθνικό συµβούλιο των πολιτικών Αρχηγών, υπό
την προεδρία του Κωνσταντίνου Καραµανλή, που είχε αποφασί-
σει ότι δεν δέχεται ονοµασία για το γειτονικό µας κράτος που να
περιέχει τον όρο «Μακεδονία» ή παράγωγο του ονόµατος αυτού.
Θέλω να µου πείτε ποιος, πού, πότε εξουσιοδότησε οποιονδή-
ποτε να παραδώσει το όνοµα «Μακεδονία» στα Σκόπια.

Θα πει κανείς: «Τι να κάνουµε; Ένα νέο συµβούλιο;» ∆εν θα
ήταν άσχηµο. Επειδή, κατά το νοµικό µας πολιτισµό, νόµος µε
νόµο καταργείται, ένα, έστω και άτυπο, εθνικό συµβούλιο θα µπο-
ρούσε να ανατρέψει τη στάση της χώρας µας, µε ένα παρόµοιο
άτυπο συµβούλιο, έστω για να καταγραφούν οι απόψεις και να
καταγραφεί ιδιαιτέρως ότι ένα κόµµα του ελληνικού Κοινοβου-
λίου δεν παραδίδει το όνοµα «Μακεδονία» στα Σκόπια.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Μαθαίνουµε ότι δεχθήκατε, κύριε Υπουργέ, τον όρο «Βόρεια

Μακεδονία» και µάλιστα τα Σκόπια τον θέλουν και δεν τον θέλουν.
Αν, αλήθεια, αύριο αποφασίσετε να τους χαρίσετε το όνοµα «Άνω
Μακεδονία», εµείς οι Μακεδόνες τι θα είµαστε; Κάτω Μακεδονία;
Και πόσο κάτω επιτέλους; Πόσο κάτω επιτέλους;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Θα µου πείτε ότι πολύ νερό έρρευσε κάτω από τις γέφυρες,

µετά τα όσα είπε ο Ανδρέας Παπανδρέου, µετά από το δάκρυ
του Καραµανλή στο Αεροδρόµιο «Μακεδονία», όπου έτυχε να
βρίσκοµαι κι εγώ ως δηµοσιογράφος τότε, και η Νέα ∆ηµοκρατία
επίσης το έχει προφανώς λησµονήσει. Και βάζετε τώρα µια κόκ-
κινη γραµµή, η οποία ουσιαστικά είναι η αποθέωση του ξύλινου
πολιτικού λόγου.

Τι θα πει κόκκινη γραµµή; ∆εν καταλαβαίνουµε εµείς οι Μακε-
δόνες, τι είναι κόκκινη γραµµή. Κόκκινη γραµµή είναι η παράδοση
του ονόµατος; Και πόσο κόκκινη είναι; Ο ελληνισµός έχει κακή
εµπειρία από τέτοιες γραµµές. Γιατί υπάρχει και στην πλάτη του
και µία πράσινη γραµµή στην Κύπρο, την οποία βέβαια δεν λη-
σµονούµε.

∆υστυχώς, λυπάµαι να πω, γιατί πυρώνεται η καρδιά ηµών των
Μακεδόνων, όταν µιλάµε γι’ αυτό -και εννοώ συναδέλφους από
όλα τα κόµµατα µε τους οποίους συνοµιλώ- ότι έχετε κάνει επί-
καιρους τους στίχους του εθνικού ποιητού, καθώς τα Σκόπια µας
κάνουν και τη δύσκολη χώρα, ότι: «∆υστυχής παρηγορία τώρα
σού ‘µεινε να λες, περασµένα µεγαλεία και διηγώντας τα να
κλαις».

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Και εµείς σας ευχαρι-
στούµε, κ. Κολοκοτρώνη.

Το λόγο έχει ο Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. Βαϊτσης Αποστο-
λάτος.

Ορίστε, κ. Πρόεδρε, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):

Τρία και δύο πέντε, κύριε Πρόεδρε, γιατί δεν θα δευτερολογήσω.
Ευχαριστώ πολύ.

Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, κύριοι συνάδελφοι, το νέο δε-
δοµένο στη σηµερινή επερώτηση, που δεν µπορεί να µείνει ασχο-
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λίαστο και δεν έγινε και από τους συναδέλφους µου, ένα µήνα
µετά την επίκαιρη, ήταν η επίσκεψη Ερντογάν στη χώρα µας. Ο
κ. Ερντογάν έφυγε και είπε ότι: «Το τοπίο στις ελληνοτουρκικές
σχέσεις έχει µεταβληθεί και είναι καταπληκτικό». Εµείς είπαµε:
«Το αντίστοιχο» και είπατε ότι: «έχει µεταβληθεί προς την κατεύ-
θυνση που επιθυµούµε εµείς». Και στατιστικά ακόµη η πραγµατι-
κότητα επιβεβαιώνει τα λόγια του Τούρκου Πρωθυπουργού.

∆υστυχώς, για τον τόπο µας, γιατί σύµφωνα µε συγκεκριµένη
στατιστική έρευνα το 56,6% του ελληνικού λαού, πιστεύει ότι ο
Ερντογάν έφυγε κερδισµένος από τη χώρα µας. Σας στέλνει τη
ρητή εντολή να εγκαταλείψετε πάραυτα την πολιτική κατευνα-
σµού έναντι της Άγκυρας που ακολουθείτε και να ακολουθήσετε
µία ανυποχώρητη πολιτική, αποκρούοντας τις όποιες αιτιάσεις
και διεκδικήσεις των Τούρκων.

Θα ήθελα να θυµίσω πράγµατα που ποτέ δεν ξεχνούν οι πα-
ραδοσιακοί υπέρµαχοι του Παπανδρεϊσµού. Ο Ανδρέας έλεγε ότι
«θα απέλυε πάραυτα, τον Υπουργό των Εξωτερικών αν διενοείτο
να ξεκινήσει οποιεσδήποτε συνοµιλίες µε τους Τούρκους, χωρίς
προηγουµένως να έχουν οι Τούρκοι ανακαλέσει το «casus belli»
και χωρίς να έχουν ζητήσει συγγνώµη, για την εν ψυχρώ εκτέ-
λεση χιλίων τετρακοσίων πενήντα Ελλήνων αιχµαλώτων στην
Κύπρο.

Η Τουρκία µας περικυκλώνει στρατιωτικά. Το τελευταίο γεγο-
νός µε την παραπροχθεσινή απόφαση της κυβέρνησης της Αλ-
βανίας, άλλαξε το χάρτη. Ήδη ο Πρόεδρος µας, σας µίλησε και
σας είπε αυτό που ξέρετε ότι: «Μπορούµε και είµαστε ήδη περι-
κυκλωµένοι».

Η Αλβανία όφειλε να είναι ο φυσικός σύµµαχός µας. Τους δώ-
σαµε χρήµατα, ταΐσαµε τις οικογένειες τους, δουλέψανε εδώ. Και
έχουµε και επτακόσιες πενήντα χιλιάδες Αλβανούς, οι οποίοι θα
γίνουν Έλληνες. Τα τελευταία είκοσι χρόνια, υπήρξε αποδέκτης
µυρίων ελληνικών δωρεών, απορροφήσαµε όλη την ανεργία, τη
µιζέρια και την εγκληµατικότητά της. Εισέβαλλαν εδώ, τους κρα-
τήσαµε, τους κάναµε δικούς µας, επιχορηγήσαµε αφειδώς το
κράτος τους. Οποιαδήποτε άλλη χώρα στη θέση µας, θα είχε µε-
τατρέψει αυτή τη σχέση σε επικυριαρχία. Οποιαδήποτε, εκτός
από µας.

Αδιστάκτως αγνώµων, συνήψε σειρά στρατιωτικών συµφωνιών
µε την Άγκυρα µε κορυφαία την προχθεσινή αυτή, το νόµο αυτόν
για τον ελεύθερο ελλιµενισµό για περιπολίες και ασκήσεις του
τουρκικού στόλου στα αλβανικά χωρικά ύδατα.

Έρχεται στη συνέχεια η συµφωνία ακύρωσης, προδήλως δια-
τεταγµένη απόφαση του Συνταγµατικού ∆ικαστηρίου της γείτο-
νος, κατόπιν τουρκικής πιέσεως της ελληνοαλβανικής συµφωνίας
καθορισµού της αποκλειστικής οικονοµικής ζώνης για δήθεν νο-
µικά ελαττώµατα.

∆εν υπήρξε καµµία ελληνική αντίδραση ούτε προχθές ούτε το
Γενάρη ούτε το προηγούµενο διάστηµα για τις κατ’ εξακολού-
θηση βλαπτικές, για την ασφάλεια της Ελλάδας, ενέργειες των Τι-
ράνων.

Ο οποιοσδήποτε σε τέτοια ολοκληρωτική οικονοµική εξάρτηση
της γείτονος από εµάς θα προέβαινε σε αντίµετρα απολύτως
συµβατά. Η εξωτερική πολιτική µας όµως φαντάζει ανίκανη –για
να µην πω- έως ανύπαρκτη και αυτό δεν αφορά εσάς. Εσείς θε-
σµικά είστε ένα από τα πιο αξιόλογα πρόσωπα που διαχειρίζεται
αυτό το βαρύ τίµηµα. Ωστόσο, η απραξία και η παθητική συνέρ-
γεια που προσφέρει εγκαίρως-ακαίρως στον εξ ανατολών παµ-
φάγο αντίπαλο είναι επικινδυνότατη.

Ο Βεζύρης Νταβούτογλου έχει ανεβάσει στην επιφάνεια το
στρατηγικό βάθος της Άγκυρας. Θέλει την παλιά Αυτοκρατορία
τους. Συνολικά ξεκαθαρίζει: «Η Τουρκία, για να γίνει µια πραγ-
µατική περιφερειακή δύναµη, είναι υποχρεωµένη να αυξήσει την
πολιτική και οικονοµική της επιρροή στις θαλάσσιες αρτηρίες
που εκτείνονται από το Αιγαίο έως την Αδριατική.» Και το έφτιαξε
και το έκανε.

Τις εκ βορρά όµορές µας, Αλβανία και Βοσνία, τις θεωρεί φυ-
σικούς συµµάχους της και διαπιστώνει ότι υπάρχει εκατέρωθεν
βούληση –οι πρόσφατες συµφωνίες που λέγαµε πριν- να µετα-
τραπεί αυτή η κοινή ιστορική συσσώρευση σε µια συµµαχία.

Ο Νταβούτογλου µε πλεονασµατική αυτοπεποίθηση και θρά-
σος περισσό αποκαλύπτει ότι και οι δύο σηµαντικοί µακροπρό-

θεσµοι στόχοι, αλλά και οι βραχυπρόθεσµοί του στα Βαλκάνια,
είναι η ισχυροποίηση Βοσνίας-Αλβανίας και η διαµόρφωση νοµι-
κού πλαισίου που θέτει την Τουρκία ως προστάτιδάς τους.

Ακόµα και ο αεί ποτέ σύµµαχος της Ελλάδας, η Σερβία, παρα-
δόθηκε σε αυτούς, αποτέλεσµα και αυτό του ελληνικού απολύ-
του τίποτα.

Στα πλαίσια στροφής 360 µοιρών της εξωτερικής τουρκικής πο-
λιτικής των εκατέρωθεν ανοιγµάτων Τουρκίας-Ρωσίας γίνεται το
χωρίς προηγούµενο: Η Άγκυρα µετά την πρόσφατη συµφωνία
Μεντβέντεφ-Ερντογάν για το Ακούγιου και την οριστικοποίηση
του ρωσοτουρκικού αγωγού Σαµψούντα-Τσεϊχάν αναδεικνύεται
σε µέγα γεωστρατηγικό συµπαίχτη της Μόσχας.

Η Ρωσία κατάλαβε ότι πότε εξαιτίας µας και πότε εξαιτίας των
παθολογικά αµερικανόφιλων Βουλγάρων ο αγωγός Μπουργκάς-
Αλεξανδρούπολη θα πάει στον επόµενο αιώνα και έκανε τη µε-
γάλη στροφή. Ο πυρηνικός σταθµός Ακούγιου και η συµφωνία
Τεχεράνης που αποθηκεύει στην Τουρκία το ιρακινό εµπλουτι-
σµένο ουράνιο εκτινάσσουν την Τουρκία στα ύψη. Η Άγκυρα προ-
ελαύνει, λοιπόν και εµείς οπισθοχωρούµε.

Η Αλβανία συµφώνησε µε την Ελλάδα. Η Τουρκία πίεσε να ακυ-
ρώσει τη συµφωνία της µε εµάς και η Αλβανία ενέδωσε. Άρα, κα-
ταλαβαίνει κανείς ότι οι άλλοι καταλαβαίνουν από πιέσεις και
αυτό δείχνει στην Ελλάδα τι πρέπει να κάνει γι’ αυτή την απο-
κλειστική οικονοµική ζώνη όσο και για τον ελλιµενισµό του τουρ-
κικού στόλου.

Κλείνω λέγοντας ότι η Ελλάδα έχει αυτή την οίκοθεν ανοιχτή
πληγή, το νόµο µε τον οποίο ελληνοποιούνται 750.000 Αλβανοί.
Και διερωτώµεθα αν, µετά τα όσα έχουν διαπράξει σε βάρος της
εθνικής µας ασφάλειας, η Κυβέρνηση επιµένει στην επικίνδυνη
αυτή ρύθµιση. Εννοείται ότι αυτό σηµαίνει ότι η Τουρκία µέσω
της Αλβανίας θα ορίζει λίαν προσεχώς την κρίσιµη αυτή εκλογική
µάζα και θα ελέγχει την ελληνική Κυβέρνηση.

Ειλικρινά, τι άλλο χρειαζόµαστε για να βγούµε από τον εθνικό
µας λήθαργο; Πού είναι ο λαός µας; Γιατί όταν ο λαός διατηρεί
τις αρετές του και την επαγρύπνησή του, καµµία κυβέρνηση µε
οποιαδήποτε ακρότητα, αδυναµία και αστόχαστες πράξεις δεν
µπορεί να τον βλάψει στο σύντοµο διάστηµα µιας διακυβέρνη-
σης.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε πολύ.
Το λόγο έχει τώρα ο τελευταίος εκ των επερωτώντων οµιλη-

τών κ. Αθανάσιος Πλεύρης, Βουλευτής Α’ Αθηνών του Λαϊκού Ορ-
θόδοξου Συναγερµού, για τρία λεπτά.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Ευχαριστώ κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κάποια στιγµή πρέπει να πάρουµε συγκεκρι-

µένες απαντήσεις για την εξωτερική πολιτική.
Όσον αφορά το Σκοπιανό θέµα, η Κυβέρνησή σας είναι οπα-

δός της σύνθετης ονοµασίας µε γεωγραφικό προσδιορισµό. Η
ερώτηση είναι: Τα κράτη προσδιορίζονται γεωγραφικά; Τα κράτη
προσδιορίζονται εθνικά. Υπάρχει η βόρεια και η νότια Κορέα,
άλλα εκεί κατοικούν Κορεάτες.

Συνεπώς θέλω να µου απαντήσετε, αν το κράτος των Σκοπίων
ονοµαστεί γεωγραφικά «Βόρεια Μακεδονία», πώς θα λέγονται
αυτοί που θα κατοικούν εκεί; Τι γλώσσα θα έχουν, αυτοί που θα
κατοικούν εκεί; Τι ιστορία θα έχουν, αυτοί που θα κατοικούν εκεί;
Κύριε Υπουργέ η εκχώρηση του ονόµατος σε οποιαδήποτε
µορφή, σηµαίνει εκχώρηση του γεωπολιτικού όρου Μακεδονία.
Συνεπώς είµαστε αντίθετοι.

Όσον αφορά το θέµα µε την Αλβανία, προχωρήσατε επί κυ-
βερνήσεως Νέας ∆ηµοκρατίας και σπεύσατε να ψηφίσετε τόσο
το άνοιγµα του δρόµου για το ΝΑΤΟ, όσο και για την Ευρωπαϊκή
Ένωση. Τι κερδίσατε; Στο ιδιοκτησιακό καθεστώς δεν έχουµε
πρόβληµα; ∆εν διεκδικούν τις περιουσίες των Ελλήνων; ∆εν πα-
ραβιάζονται βάναυσα σε όλα τα επίπεδα τα ανθρώπινα δικαιώ-
µατα; ∆εν πετύχατε τίποτα, δεν πήρατε τίποτα και τους ανοίγετε
το δρόµο. Και όχι µόνο αυτό, ειπώθηκε ήδη ότι ελληνοποιείτε και
µία πληθώρα κόσµου και πάτε να δηµιουργήσετε ουσιαστικά µει-
ονότητα σε µία χώρα που δεν είχε τέτοιο πρόβληµα.

Ερχόµαστε τώρα στο καίριο, δηλαδή στα ελληνοτουρκικά θέ-
µατα. ∆εν θα επαναλάβω ό,τι είπαµε για το άκαιρο της επισκέ-
ψεως. Θα προσπαθήσω να σταθώ σε δύο τοµείς.
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Πρώτον θέλω να µου εξηγήσετε τι είναι αυτό το µνηµόνιο µορ-
φωτικών υποθέσεων; ∆ηλαδή, θα κάτσουµε κάτω να δούµε πώς
θα κάνουµε τα βιβλία µας; Να σας πω την αλήθεια, εάν τα βιβλία
τα γράφανε οι Τούρκοι θα έβαζαν για ξεκάρφωµα και δύο – τρία
στοιχεία, δεν θα ήταν τόσο άθλια όπως της Ρεπούση και της ∆ρα-
γώνα. Σε κάθε περίπτωση, όµως, τι προσπαθείτε να πετύχετε;
Μήπως τον αναθεωρητισµό της Ιστορίας; Μήπως το ότι δεν πρέ-
πει να διδάσκονται αυτά τα οποία έχουν γίνει;

∆εύτερον, ερχόµαστε στο θέµα των Τζαµιών. Κύριε Υπουργέ,
εσείς και η αριστερά γενικώς, που είστε οπαδοί του διαχωρισµού
Κράτους και Εκκλησίας, θέλω να µου εξηγήσετε για ποιο λόγο ο
Έλληνας φορολογούµενος πρέπει να πληρώσει την ανέγερση
Τζαµιού; Για ποιο λόγο πρέπει να πληρώσει ο Έλληνας φορολο-
γούµενος; ∆εν είστε υπέρ του διαχωρισµού; Πληρώνει το κρά-
τος για καµµία εκκλησία; Για καµµία δεν πληρώνει. Γιατί πρέπει
να πληρώσουµε το Τζαµί; Ευθέως σας ερωτώ κύριε Υπουργέ.

Και επειδή δεν µας έχετε απαντήσει ούτε όσες φορές το
έχουµε θέσει ούτε στις γραπτές µας ερωτήσεις -δεν ξέρω αν θα
µου απαντήσετε σε όλες τις ερωτήσεις που σας θέτω- σε αυτήν
θέλω να µου απαντήσετε. Για ποιο λόγο δεν θέτει η Ελλάδα την
επαναλειτουργία της Αγίας Σοφίας στην Κωνσταντινούπολη;
Πείτε µου για ποιο λόγο να µην επαναλειτουργήσει η Αγία Σοφιά;

Εάν είναι αναφαίρετο δικαίωµα των ανθρώπων που βρίσκονται
εδώ να έχουν Τέµενος, για ποιο λόγο δεν εφαρµόζονται οι συν-
θήκες της UNESCO για τα µνηµεία πολιτιστικής κληρονοµιάς και
επιτέλους να λειτουργεί η Αγιά Σοφιά; ∆εν µπορείτε να το πετύ-
χετε αυτό; Για ποιο λόγο να µη λειτουργεί έστω κάποιες φορές
η Αγιά Σοφιά και να πηγαίνουµε κάποιοι που έχουµε µία ευαι-
σθησία να ακούµε τον Ακάθιστο Ύµνο µέσα στην Αγία Σοφία;
Γιατί δεν µας δίνετε το δικαίωµα ο χριστιανικός αυτός ναός, εσείς
που είστε µία Κυβέρνηση που έχετε µεγάλη ευαισθητοποίηση
στα θέµατα των ανθρωπίνων δικαιωµάτων, να λειτουργεί για το
σκοπό για τον οποίο έγινε;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Σας ευχαριστούµε

πολύ, κύριε Πλεύρη.
Το λόγο έχει ο αναπληρωτής Υπουργός Εξωτερικών κ. ∆ηµή-

τριος ∆ρούτσας.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ∆ΡΟΥΤΣΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εξωτερι-

κών): Ευχαριστώ πολύ κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές η επίκαιρη επερώτηση, επί της

οποίας καλούµε να τοποθετηθώ σήµερα, διατρέχει ουσιαστικά
όλα τα βασικά ζητήµατα που απασχολούν την ελληνική εξωτε-
ρική πολιτική. Θα απαντήσω επί της ουσίας και συγκεκριµένα στα
επιµέρους ερωτήµατα.

Επιτρέψτέ µου, όµως, πρώτα να παρατηρήσω ότι βασική υπο-
κείµενη σκέψη των επερωτώντων Βουλευτών φαίνεται ότι είναι
µία ανησυχία, ότι δήθεν η Κυβέρνηση ετοιµάζεται να κάνει µεγά-
λους συµβιβασµούς σε εθνικά θέµατα υπό την πίεση των δηµο-
σιονοµικών συνθηκών.

Αναµφισβήτητα η πρώτιστη πρόκληση που εκλήθη να αντιµε-
τωπίσει η Κυβέρνηση, από την πρώτη στιγµή που ανέλαβε καθή-
κοντα, ήταν η οξεία δηµοσιονοµική κατάσταση της χώρας. Και
την αντιµετωπίζει, όχι µόνο µε µέτρα άµεσου και επιτακτικού χα-
ρακτήρα για την προστασία της χώρας από τις διεθνείς κερδο-
σκοπικές επιθέσεις, αλλά σχεδιάζει και υλοποιεί και τις
απαραίτητες διαρθρωτικές παρεµβάσεις στο βασικό κορµό της
εθνικής µας οικονοµίας. Και το κάνει µε πολιτική τόλµη και υπευ-
θυνότητα. ∆ιότι απλούστατα είναι χρέος µας έναντι των µελλον-
τικών γενεών και εµείς είµαστε έτοιµοι να το επωµιστούµε αυτό
το χρέος.

∆εν θα σταθώ όµως σε αυτό σήµερα. Θα ήθελα να αξιοποιήσω
αυτή την ευκαιρία, για να αναφερθώ στις ανησυχίες που εκφρά-
ζονται υπό το βάρος της επικαιρότητας για την εξωτερική πολι-
τική της χώρας.

Υπό τη σκιά αυτής της κρίσης, έχω ακούσει και έχω διαβάσει
πολλές φορές την άποψη ότι οι δηµοσιονοµικές δυσκολίες που
αντιµετωπίζουµε σήµερα συνεπάγονται και απώλεια διεθνούς
ισχύος. Η άποψη αυτή λέγεται και γράφεται µε διάφορες πα-
ραλλαγές και φτάνει σε µερικές περιπτώσεις και σε ακραίες και

βεβαίως αναπόδεικτες υποθέσεις, ότι θα απεµπολήσουµε κυ-
ριαρχικά µας δικαιώµατα, ότι θα υποχωρήσουµε από θέσεις
αρχής, ότι µε λίγα λόγια θα τα ξεπουλήσουµε δήθεν όλα στο
βωµό της εξυπηρέτησης του δηµοσίου χρέους.

Και αυτά λέγονται στο εσωτερικό από συµπατριώτες µας, είτε
υπό την ιδιότητά τους ως απλών πολιτών είτε υπό την ιδιότητά
τους ως δηµοσίων προσώπων είτε υπό την ιδιότητά τους ως γε-
νικώς δηµοσιολογούντων. Είναι ασφαλώς αναφαίρετο και δηµο-
κρατικό δικαίωµά τους, αν και φέρουν και το βάρος απόδειξης
των ισχυρισµών τους και βεβαίως και της ευθύνης.

Εµείς ακούµε – και το έχω τονίσει αυτό πολλές φορές – κάθε
άποψη µε ενδιαφέρον, αρκεί βεβαίως να υποστηρίζεται και από
επιχειρήµατα. Γιατί αν οι θέσεις αυτές δεν στοιχειοθετούνται,
τότε δεν πρόκειται για τίποτε παραπάνω από συνθήµατα, τίποτα
παραπάνω από κραυγές που απηχούν αυτήν ακριβώς τη λαϊκί-
στικη – θα µου επιτρέψτε να πω – προσέγγιση σε µείζονα θέµατα
εξωτερικής πολιτικής, την οποία εµείς ως Κυβέρνηση αγωνιζό-
µαστε να υπερβούµε.

Τα ίδια όµως λέγονται και από κάποιους κύκλους στο εξωτε-
ρικό και δη στην άµεση γειτονιά µας. Ισχυρίζονται ενώπιον της
κοινής τους γνώµης ότι λόγω της δύσκολης δηµοσιονοµικής συγ-
κυρίας, η Ελλάδα θα υποχωρήσει από πάγιες θέσεις της, ότι πρέ-
πει για τον ίδιο λόγο οι εταίροι και οι σύµµαχοί µας να µας
ασκήσουν πίεση, λένε, γιατί δήθεν υπό το δηµοσιονοµικό βάρος
θα είµαστε πιο υποχωρητικοί.

Αν τα λένε αυτά για να θωπεύσουν τα αυτιά της κοινής τους
γνώµης και να συγκαλύψουν τις δικές τους πολιτικές ευθύνες,
πρόκειται για προπαγάνδα βεβαίως του χειρίστου είδους. Αν τα
λένε επειδή πραγµατικά τα πιστεύουν και οι ίδιοι, τότε δυστυχώς
σχεδιάζουν τις κινήσεις τους και την τακτική τους µε βάση εντε-
λώς εσφαλµένα δεδοµένα.

Η χώρα αυτή δεν βρίσκεται αντιµέτωπη µε τον κίνδυνο απώ-
λειας έστω και τµήµατος του διεθνούς της κύρους και του δια-
πραγµατευτικού της κεφαλαίου. ∆εν δέχοµαι και δεν θα δεχτώ
ποτέ – και το έχω πει επανειληµµένως – ότι η Ελλάδα είναι ανί-
σχυρη. Η Ελλάδα είναι µια ισχυρή χώρα, που έκανε κακή διαχεί-
ριση της ισχύος και των δυνατοτήτων της στο παρελθόν. ∆εν
βρισκόµαστε σε µειονεκτική θέση και κοιτάµε πάντα τους συνο-
µιλητές µας στα µάτια και στα ίσια.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, αντίθετα µε ό,τι λέγεται, εγώ θα
ήθελα σήµερα να υποστηρίξω ότι η Ελλάδα διαθέτει επαρκή πο-
λιτική ισχύ στη διεθνή σκηνή, ώστε και να προστατεύσει τα συµ-
φέροντά της και να συνδιαµορφώνει τα τεκταινόµενα στην
περιοχή του άµεσου ενδιαφέροντός της.

Η ισχύς µπορεί βέβαια να είναι ένα µέγεθος σχετικό. ∆εν εκ-
φράζεται µε ποσοτικούς όρους. Υπάρχει όµως, και εκδηλώνεται
ως συνισταµένη κάποιων παραγόντων, οι οποίοι σήµερα συντρέ-
χουν –τολµώ µάλιστα να πω- σε µεγαλύτερο βαθµό απ’ ό,τι κατά
το πρόσφατο παρελθόν.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ)

Η Ελλάδα σήµερα αξιοποιεί την ισχύ που της προσδίδει η διε-
θνή της υπόληψη, ως χώρα που ασκεί µία εξωτερική πολιτική
σταθερών αρχών. Την ισχύ που βασίζεται στους δεσµούς που
διατηρεί µε φίλια κράτη και στη συµµετοχή της µε διεθνείς ορ-
γανισµούς. Την ισχύ που προκύπτει από τη γεωπολιτική της θέση.
Την ισχύ που έχει αποκτήσει από την κατοχύρωση στρατηγικών
θέσεων στις οικονοµίες και στις αγορές των περιοχών, όπου εν-
τοπίζονται τα άµεσα συµφέροντά της. Την ισχύ που στηρίζεται
στον ίδιο τον ελληνικό λαό, ο οποίος επιδεικνύει εθνική οµοψυχία
και αποφασιστικότητα, για να ανταπεξέλθει στις σύγχρονες προ-
κλήσεις. Την ισχύ, τέλος, που της εγγυάται µία υπεύθυνη και –
επιτρέψτε µου να πω- ικανή πολιτική ηγεσία. Όλα αυτά τα
στοιχεία, ηγεσία-λαός-συµµαχίες-γεωπολιτική θέση-διεθνής υπό-
ληψη και οικονοµική επιρροή, είναι αναµφισβήτητοι συντελεστές
ισχύος για τη χώρα µας.

Θα µου επιτραπεί να ξεκινήσω από τη διεθνή µας υπόληψη, ως
χώρα που πολιτεύεται στη διεθνή ζωή µε βάση τις αρχές της,
αρχές που είναι συγχρόνως και αρχές που απορρέουν από το
∆ιεθνές ∆ίκαιο. Πράγµατι, η ελληνική εξωτερική πολιτική δεν είναι
η συνισταµένη συγκυριακών στοιχείων. Βασίζεται σε θέσεις στις
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οποίες είµαστε πάντοτε συνεπείς και τις οποίες διατυπώνουµε µε
σαφήνεια και µε κάθε αφορµή και σήµερα σε ό,τι αφορά το θέµα
της Γάζας, γι’ αυτό η φωνή µας έχει αξιοπιστία και λαµβάνεται
υπ’ όψιν από όλες τους συνοµιλητές µας.

Χαρακτηριστικό πεδίο εφαρµογής της αρχής αυτής είναι –επι-
τρέψτε µου να πω- το Κυπριακό. Συνεπείς στις αρχές µας, συνε-
πείς στις επιταγές του ∆ιεθνούς ∆ικαίου θα συνεχίσουµε να
υποστηρίζουµε ενεργά τις προσπάθειες του Προέδρου της Κυ-
πριακής ∆ηµοκρατίας, του κ. ∆ηµήτρη Χριστόφια, για την εξεύ-
ρεση µιας δίκαιης, βιώσιµης και λειτουργικής λύσης, κυπριακής
πατρότητας, βασισµένης στις αποφάσεις του Συµβουλίου Ασφα-
λείας του ΟΗΕ και στην πλήρη εφαρµογή του κοινοτικού κεκτη-
µένου.

Και επειδή η γραπτή επερώτηση των κυρίων Βουλευτών ανα-
φέρεται συγκεκριµένα στο ειδικότερο ζήτηµα του σχεδίου κανο-
νισµού για το απευθείας εµπόριο µε τα κατεχόµενα, θα ήθελα να
σηµειώσω ότι η Ελλάδα έχει συµπαρασταθεί στις προσπάθειες
της Κύπρου για το θέµα αυτό από την αρχή, ήδη από το 2004. Εξ
αρχής εκφράσαµε τις αντιρρήσεις µας σχετικά µε την πρόταση
αυτή της Ευρωπαϊκής Επιτροπής. Η πρόταση άλλωστε εκκρεµεί
ακριβώς, αφ’ ενός χάρη στις προσπάθειές µας και αφ’ ετέρου
λόγω των εγγενών νοµικών και πολιτικών αδυναµιών της. Το ζή-
τηµα σε καµµία περίπτωση δεν έχει κριθεί. Θα συνεχίσουµε την
προσπάθεια σε πλήρη συντονισµό µε τη Λευκωσία και µε γνώ-
µονα την αποφυγή µιας εξέλιξης, η οποία δυσκολεύει και τις εν
εξελίξει διαπραγµατεύσεις και τη µελλοντική επανένωση της Κύ-
πρου.

Θα προσέθετα σ’ αυτό το πλαίσιο και ένα στοιχείο ακόµη το
οποίο, αν θέλετε, συνιστά και την ειδοποιό διαφορά αυτής της
Κυβέρνησης. Προσπαθούµε να ενισχύσουµε την αξιοπιστία µας,
αναλαµβάνοντας έναν ενεργότερο ρόλο σε ό,τι αφορά τα τε-
κταινόµενα στην άµεση περιοχή µας, διότι δεν είναι αρκετό οι θέ-
σεις και οι αρχές που προανέφερα, να προβάλλονται µόνο, όταν
αισθανόµαστε ότι διακυβεύονται άµεσα τα συµφέροντά µας.

Εξωτερική πολιτική –νοµίζω ότι συµφωνούµε όλοι- δεν είναι µία
µάχη χαρακωµάτων. Αν θέλουµε να προσδώσουµε αξιοπιστία στο
λόγο µας, πρέπει να βγούµε µπροστά να προωθήσουµε τις θέ-
σεις µας, αναλαµβάνοντας –ακριβώς αυτό, το οποίο ειπώθηκε και
από άλλους οµιλητές σήµερα- πρωτοβουλίες. Να δηµιουργή-
σουµε εµείς οι ίδιοι το πλαίσιο εντός του οποίου θα εξελιχθούν τα
µελλούµενα. Αυτή είναι και η βασική φιλοσοφία που διέπει τις
πρωτοβουλίες, που έχουµε αναλάβει µεταξύ άλλων στην προ-
ώθηση της ευρωπαϊκής προοπτικής των δυτικών Βαλκανίων µε
την «Ατζέντα 2014», αλλά και στις ελληνοτουρκικές σχέσεις.

Είχα προ ολίγων ηµερών την ευκαιρία να ενηµερώσω εκτενώς
την Επιτροπή Εξωτερικών και Άµυνας για τα αποτελέσµατα της
πρόσφατης επίσκεψης του Πρωθυπουργού κ. Ερντογάν στη
χώρα µας. Η οµιλία µου και η συζήτηση που ακολούθησε νοµίζω
ότι απαντούν επαρκώς στις ανησυχίες που εκφράζουν οι κύριοι
Βουλευτές µε το πρώτο τους ερώτηµα και θα µου επιτρέψετε να
µην επεκταθώ, σεβόµενος την οικονοµία της συζήτησης. Βε-
βαίως, είµαι στη διάθεσή σας και στη δευτερολογία µου να απαν-
τήσω και σε επιπλέον ερωτήµατα.

Στοιχείο, όµως, διεθνούς ισχύος της χώρας µας είναι και οι
ισχυροί δεσµοί που µας ενώνουν µε φίλια κράτη, καθώς και η
συµµετοχή µας σε διεθνείς οργανισµούς. Η Ελλάδα δεν είναι
µόνη στον κόσµο. Αυτό ακούγεται αυτονόητο µεν, αλλά πολλές
φορές φαίνεται ότι δεν είναι. Κατακτήσαµε τη θέση µας. ∆εν µας
χαρίστηκε αυτή η θέση µας στο διεθνές στερέωµα και η ωριµό-
τητα ένταξης µιας χώρας στη διεθνή κοινωνία δεν προκύπτει
ούτε από τον αριθµό των κρατών µε τα οποία έχει συνάψει δι-
πλωµατικές σχέσεις ούτε, φυσικά, από τον αριθµό των διεθνών
οργανισµών στους οποίους συµµετέχει. ∆εν αρκεί η τυπική ιδιό-
τητα του µέλους. Η ιδιότητα αυτή συνεπάγεται και ορισµένες
υποχρεώσεις οι οποίες, µάλιστα, είναι αυξηµένες, όταν µια χώρα
καλείται να ασκήσει ένα θεσµικό ρόλο, όπως, για παράδειγµα,
είναι η προεδρία ενός θεσµικού οργάνου.

Η Ελλάδα έχει αποδείξει στη σύγχρονή της ιστορία ότι στους
διεθνείς οργανισµούς όπου είναι ενταγµένη δεν συµπεριφέρεται
µε µόνο και αποκλειστικό γνώµονα την προώθηση του στενού
εθνικού της συµφέροντος και σε όσες ευκαιρίες της δόθηκαν,

προώθησε το γενικό συµφέρον του οργανισµού και των κρατών-
µελών τους, επιδιώκοντας τη δηµιουργία συναινέσεων.

Θα µου επιτρέψετε να αναφερθώ σε δύο µόνο παραδείγµατα.
Να θυµίσω την «Ατζέντα της Θεσσαλονίκης» που αµέσως παρα-
πέµπει στην Ελληνική Προεδρία της Ευρωπαϊκής Ένωσης το
2003, αλλά και στη διαδικασία της Κέρκυρας, που παραπέµπει
στην επιτυχηµένη και πάλι Ελληνική Προεδρία του ΟΑΣΕ, το πε-
ρασµένο έτος.

Με αυτά τα επιτεύγµατα µας έχουν συνδέσει οι εταίροι και οι
σύµµαχοί µας και όχι µε κάποια ανώριµη απόπειρα να προωθή-
σουµε την εθνική µας ατζέντα εις βάρος του κοινού συµφέροντος
των µελών ενός διεθνούς οργανισµού.

Στοιχείο διεθνούς ισχύος της χώρας µας είναι φυσικά και η γε-
ωστρατηγική της θέση στις υπώρειες της βαλκανικής χερσονή-
σου και στο νοτιοανατολικό τµήµα της Μεσογείου. Η γεωστρα-
τηγική θέση της χώρας µας, όµως, δεν είναι µια στατική έννοια.
Είναι κάτι το οποίο, ως πολιτική ηγεσία, έχουµε ευθύνη να το αξιο-
ποιήσουµε, αναδεικνύοντάς το καταλλήλως. Το ερώτηµα είναι:
Θέλουµε να είµαστε µια απλή επαρχία των Βαλκανίων ή η βασική
πύλη των βορείων γειτόνων µας προς τις αγορές του κόσµου και
η ατµοµηχανή της παραγωγικής τους δραστηριότητας; Θέλουµε
µόνο να πουλάµε ήλιο και θάλασσα στα νησιά του Αιγαίου ή να
αποτελεί η χώρα µας και υπολογίσιµο γεωπολιτικό παράγοντα
στην ευαίσθητη λεκάνη της Ανατολικής Μεσογείου;

Η Κυβέρνηση έχει στρατηγική αντίληψη για τα ζητήµατα αυτά.
Όλα όσα κάνουµε, από την προώθηση των σχεδίων διέλευσης
µεγάλων ενεργειακών διαύλων δια της ηπειρωτικής χώρας, ως
τη συµµετοχή του Πολεµικού µας Ναυτικού σε διεθνείς ειρηνευ-
τικές αποστολές στη Μεσόγειο, εντάσσονται ακριβώς στο πλαί-
σιο αυτό.

Σε ό,τι αφορά την οικονοµική επιρροή της Ελλάδος ως στοι-
χείο ισχύος µας, θα ήθελα για λίγο να στρέψω τη προσοχή σας
προς τις επενδυτικές και εµπορικές δραστηριότητες των επιχει-
ρήσεων µας, ιδιαίτερα στα Βαλκάνια και στη Μέση Ανατολή. Τεί-
νουµε, νοµίζω, υπό τη σκιά της δηµοσιονοµικής κρίσης που
αντιµετωπίζουµε, να παραβλέπουµε ότι στις αγορές των χωρών
αυτών έχουµε κατακτήσει ισχυρά µερίδια σε διάφορους κλάδους
της οικονοµίας.

Ένα µεγάλο και πολύ δυναµικό τµήµα των οικονοµικών µας δυ-
νάµεων τοποθετήθηκε στις οικονοµίες της Νοτιοανατολικής Ευ-
ρώπης και µάλιστα σε εποχές που άλλες χώρες –και θα έλεγε
κανείς ανταγωνιστικές χώρες προς εµάς- δεν το τολµούσαν.

Στο πλαίσιο αυτό, µου δίνεται η ευκαιρία να απαντήσω και στο
σκέλος της ερώτησης που αφορά στη βελτίωση της κατάστασης
των οµογενών µας στην Αλβανία. Η ισχυρή και διαρκής οικονο-
µική παρουσία της Ελλάδος στην Αλβανία και τα σηµαντικά ανα-
πτυξιακά προγράµµατα και έργα υποδοµής που χρηµατοδοτούµε
εκεί, συµβάλουν στη δηµιουργία κατάλληλων συνθηκών για τη
συγκράτηση των οµογενών µας στις εστίες τους και για την εν
καιρώ επιστροφή όσων αποµακρύνθηκαν εξ ανάγκης. Για την ενί-
σχυση της θέσης των οµογενών µας και την προοπτική επιστρο-
φής και άλλων, ιδιαίτερα σηµαντική είναι η επίλυση των
ιδιοκτησιακών προβληµάτων στην Αλβανία και για το σκοπό αυτό
το Ελληνικό Υπουργείο Εξωτερικών συγχρηµατοδοτεί πρό-
γραµµα του ΟΑΣΕ για την πρώτη και πλήρη καταγραφή των πε-
ριουσιών στη νότια ακτή της Αλβανίας.

Σε κάθε περίπτωση, καίριας σηµασίας για το µέλλον των ελ-
ληνοαλβανικών σχέσεων θα είναι η ευρωπαϊκή πορεία της Αλβα-
νίας. Η πρόοδος της χώρας σ’ αυτήν την κατεύθυνση διασφαλίζει
και τα συµφέροντα της ελληνικής εθνικής µειονότητας. Και ως
γνωστόν, η Αλβανία έχει δεσµευθεί έναντι της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης, µεταξύ άλλων και για τη διενέργεια απογραφής πληθυσµού
το 2011, όπως ορθά επισηµαίνουν οι επερωτώντες Βουλευτές.
Και εκτιµούµε θετικά το γεγονός ότι στο ερωτηµατολόγιο, που
προετοιµάζεται από τις αλβανικές αρχές, έχει συµπεριληφθεί
ερώτηµα για την εθνική καταγωγή, το οποίο είναι µόνιµο αίτηµα
της ελληνικής εθνικής µειονότητας.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, τέλος -όπως ξέρετε- βασικός πα-
ράγοντας διεθνούς ισχύος µιας χώρας είναι ο λαός και η ηγεσία
του. Επιτρέψτε µου να πω ότι όποτε ο ελληνικός λαός εκδήλωσε
την εγγενή του ευψυχία, όποτε επέδειξε οµοθυµία, αντιµετώπισε
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µε επιτυχία µεγάλες προκλήσεις στην ιστορία του. Και σ’ αυτό το
πλαίσιο, θέλω να συµπεριλάβω και τους οµογενείς µας.

Μοναδικό συγκριτικό πλεονέκτηµα της Ελλάδας και του Ελλη-
νισµού στο διεθνή ανταγωνισµό ισχύος είναι οι διαδοχικές γενεές
Ελλήνων µεταναστών, οι πλέον πρόσφατες, αλλά και οι παλαι-
ότερες που εγκαταστάθηκαν και πρόκοψαν στις νέες τους πα-
τρίδες.

Τα ίδια ισχύουν και για την πολιτική ηγεσία της χώρας. ∆εν
θέλω να φανώ εδώ µικρόψυχος και να περιοριστώ µόνο στο
κόµµα µου. Είναι ένα κεκτηµένο του πολιτικού µας πολιτισµού -
και το έχω τονίσει και αυτό επανειληµµένως και από το Βήµα της
Βουλής- ότι η πλειοψηφία των πολιτικών δυνάµεων στην Ελλάδα
συζητούµε και συµφωνούµε στις βασικές γραµµές της εξωτερι-
κής πολιτικής και αυτό για οποιονδήποτε τυχαίνει να βρίσκεται
επικεφαλής του διπλωµατικού µας µηχανισµού, είναι ένα αναµ-
φισβήτητο στοιχείο ισχύος.

Χαρακτηριστικό παράδειγµα είναι το ζήτηµα της ονοµασίας
της Πρώην Γιουγκοσλαβικής ∆ηµοκρατίας της Μακεδονίας. Η ελ-
ληνική Κυβέρνηση ακολουθεί τη σταθερή πολιτική που έχουµε
χαράξει µαζί µε την µεγάλη πλειοψηφία των πολιτικών δυνάµεων
της χώρας µας. Έχουµε καθορίσει και καταστήσει σαφές προς
όλους το πλαίσιο λύσης για την ονοµατολογική διαφορά, στο
οποίο η ελληνική πλευρά µπορεί να συναινέσει, µια ονοµασία µε
γεωγραφικό προσδιορισµό για χρήση έναντι όλων.

Και µιας και το θίγετε στην ερώτησή σας, η απάντηση είναι
«ναι». Το «Βόρεια Μακεδονία» συγκαταλέγεται στις ιδέες, τις
οποίες κατά καιρούς έχει εκφράσει ο διαµεσολαβητής του ΟΗΕ,
ο κ. Νίµιτς. Είναι νοµίζω σαφές ότι εντάσσεται στο προκαθορι-
σµένο από εµάς πλαίσιο και µπορεί να αποτελέσει βάση δια-
πραγµάτευσης για την ελληνική πλευρά.

∆υστυχώς, όµως, δεν αρκεί να επιδεικνύει µόνο η Ελλάδα τη
βούλησή της για την επίλυση της χρονίζουσας αυτής διαφοράς.
Η άλλη πλευρά, µε τη στάση και τις δηλώσεις της -και πρόσφα-
τες δηλώσεις της- δεν έχει ακόµη αποδείξει ότι επιθυµεί ειλικρινά
να διαπραγµατευθεί και αυτό είναι κάτι που γίνεται αντιληπτό σε
όλη τη διεθνή κοινότητα.

Τέλος, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, το µεγαλύτερο και ακόµη
αναξιοποίητο απόθεµα διεθνούς ισχύος της Ελλάδας βρίσκεται
µέσα στην ίδια την ελληνική κοινωνία. Βρίσκεται εγκλωβισµένο
µέσα στο πλέγµα νεποτισµού, διαφθοράς, κοινωνικής ανευθυνό-
τητας, εγωισµού και ασυδοσίας που δυστυχώς, αφέθηκε να επι-
κρατήσει τα τελευταία χρόνια. Που διέβρωσε πιστεύω, τη συνοχή
της κοινωνίας και τον παραγωγικό µηχανισµό της οικονοµίας.

Και όµως, στη χώρα αυτή υπάρχουν ακόµα χρυσές εφεδρείες,
υπάρχουν παραγωγικές δυνάµεις, υπάρχουν νέα και φρέσκα
µυαλά, τα οποία επιζητούν την ευκαιρία να δείξουν τι αξίζουν.

Ό,τι γίνεται σήµερα, ό,τι µέτρα λαµβάνει η Κυβέρνηση, ό,τι θυ-
σίες καλούµαστε να κάνουµε σήµερα, γίνονται ακριβώς γι’ αυ-
τούς, ώστε στο µέλλον, όχι πολύ µακριά από σήµερα, να
απελευθερώσουν τις δικές τους δυνάµεις. Και προσωπικά τρέφω
την ελπίδα, ότι αυτοί οι νέοι άνθρωποι θα είναι και ο µεγαλύτερος
πολλαπλασιαστής διεθνούς ισχύος της χώρας µας.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ

τον Υπουργό, κ. ∆ηµήτριο ∆ρούτσα.
Σειρά έχουν οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι. Ο κ. Αστέριος

Ροντούλης, Βουλευτής Λαρίσης του Λαϊκού Ορθοδόξου Συνα-
γερµού έχει το λόγο.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, δεν θα αµφισβητήσω καθόλου τη διπλωµατική

σας ικανότητα, θα αµφισβητήσω όµως, τη µνήµη σας. Το λέω
τούτο, διότι στην αρχή της απάντησης σας είπατε, ότι όλο το κεί-
µενο της επερώτησης του Λαϊκού Ορθοδόξου Συναγερµού δια-
πνέεται από µία υποκείµενη σκέψη που είναι η εξής: Η δεινή
οικονοµική κατάσταση της χώρας θα οδηγήσει σε απώλεια εθνι-
κής ισχύος και σε απώλεια τµήµατος της εθνικής κυριαρχίας.

Εγώ θα σας πω «ναι», υπάρχει αυτή η υποκείµενη σκέψη, µόνο
που δεν είναι δική µας. Πρέπει να φρεσκάρετε τη µνήµη σας.
Είναι λόγια του κ. Πάγκαλου, του Αντιπροέδρου της Κυβέρνησης
σας και είναι διαπίστωση του ιδίου, του Αξιότιµου Πρωθυπουρ-
γού της χώρας, κ. Παπανδρέου. Άρα λοιπόν, αν θέλετε να πείτε

κάτι, να µας µεµφθείτε για κάτι, µην το λέτε σε εµάς. Να ακούτε
τι λέει ο Πρωθυπουργός, να ακούτε τι λέει ο Αντιπρόεδρος της
Κυβέρνησης σας και αναλόγως να τοποθετείστε.

Έρχοµαι τώρα, στην ουσία του ζητήµατος που αφορά τη δια-
µάχη στο Αιγαίο, Ελλάδας και Τουρκίας. Άκουσα πολύ προσε-
κτικά τι είπατε ή µάλλον τι δεν είπατε, κύριε Υπουργέ. Θα
συνοµολογήσουµε όµως, µέσα σ’ αυτήν την Αίθουσα, πιστεύω,
ότι η Τουρκία ξέρει πολύ καλά τι κάνει στο Αιγαίο. Ακολουθεί µία
συγκεκριµένη στρατηγική, αποσκοπώντας στη Φινλανδοποίηση
της Ελλάδας. ∆ηλαδή, στη δορυφοριοποίηση της χώρας, προ-
κειµένου στη συνέχεια να περάσει τους στόχους της, είτε στο Κυ-
πριακό, είτε στο Αιγαίο, είτε ακόµα και στην ακριτική περιοχή της
Ελληνικής Θράκης.

Το ερώτηµα λοιπόν, είναι: Η Τουρκία ξέρουµε τι κάνει. Εµείς,
πώς απαντάµε σ’ αυτήν την τουρκική προκλητικότητα, επιθετικό-
τητα, σ’ αυτόν τον τουρκικό αναθεωρητισµό; ∆ιατυπώνουµε δύο
επιχειρήµατα.

Επιχείρηµα πρώτο. Έχουµε το ∆ιεθνές ∆ίκαιο µε το µέρος µας,
άρα, δεν πρέπει να φοβόµαστε τίποτα. Νοµίζω, ότι κάνουµε ένα
µέγιστο λάθος, κύριε Υπουργέ. Το ∆ιεθνές ∆ίκαιο είναι µε το
µέρος µας, αλλά όπως µας δίδαξε και ο Θουκυδίδης απ’ τον 5ο
π.Χ. αιώνα, δεν αρκεί αυτό. Θα πρέπει να έχω την ισχύ να επι-
βάλω το ∆ιεθνές ∆ίκαιο, να στηρίζω το ∆ιεθνές ∆ίκαιο που µε
αφορά. ∆ιαφορετικά θα ακολουθήσουν δεινά, γιατί αυτό το ∆ιε-
θνές ∆ίκαιο το χρησιµοποιώ για να στρουθοκαµηλίσω απλά και τί-
ποτα παραπέρα.

Επιχείρηµα δεύτερο. Μα, δεν έχουµε καµmία διαφορά µε την
Τουρκία, παρά µόνο µία και αυτή είναι νοµικής φύσεως διαφορά,
είναι η οριοθέτηση της υφαλοκρηπίδας. Οποίο ψέµα, κύριε
Υπουργέ!

Σύµφωνα µε δηλώσεις του Τούρκου Πρωθυπουργού, αλλά και
σύµφωνα µε δηλώσεις που κάνουν κατά καιρούς Τούρκοι αξιω-
µατούχοι που δεν διαψεύδονται από την ελληνική πλευρά –και
αυτό το τονίζω- πάνω στο τραπέζι του διαλόγου δεν είναι µόνο η
υφαλοκρηπίδα, αλλά όλα τα ζητήµατα. Συζητάτε όλες τις µονο-
µερείς διεκδικήσεις της Άγκυρας! Και δεν κατανοείτε ότι συζη-
τώντας τις µονοµερείς διεκδικήσεις της Άγκυρας, τις µεταβάλλετε
αυτοµάτως σε διµερείς διαφορές, που θα πρέπει να διευθετη-
θούν. Αυτό είναι ένα µέγιστο στρατηγικό σφάλµα.

Όµως, θα σας διατυπώσω και ένα επιχείρηµα, για να σας απο-
δείξω το έωλο των ισχυρισµών σας.

Είναι δυνατόν, αξιότιµε κύριε Υπουργέ, να συζητάµε για την
οριοθέτηση της υφαλοκρηπίδας, χωρίς να συζητήσουµε για το
εύρος των χωρικών υδάτων; Μα, νοµίζω ότι και ο πρωτοετής φοι-
τητής του διεθνούς δικαίου ή του δικαίου της θάλασσας ξέρει ότι
η υφαλοκρηπίδα αρχίζει από εκεί που τελειώνει το εύρος της αι-
γιαλίτιδας ζώνης ή των χωρικών υδάτων. Άρα, λοιπόν, πώς είναι
δυνατό να λέτε ότι το µόνο ζήτηµα που έχουµε είναι η υφαλο-
κρηπίδα και δεν είναι ο καθορισµός του εύρους των χωρικών
υδάτων;

Και το λέω αυτό, κύριε Υπουργέ και αγαπητοί συνάδελφοι,
διότι στον πυρήνα της διαφοράς µας µε την Τουρκία στο Αιγαίο,
το κέντρο βάρους των διαφορών µας στο Αιγαίο εδράζεται στο
εύρος των χωρικών υδάτων. Αν δεν διευθετηθεί αυτό το µείζον ζή-
τηµα, όλα τα άλλα δεν µπορούν να διευθετηθούν. ∆ιότι ο εναέριος
χώρος συναρτάται µε την αιγιαλίτιδα ζώνη; Ναι. Η υφαλοκρηπίδα;
Ναι. Η αποκλειστική οικονοµική ζώνη; Ναι. Η συνορεύουσα ζώνη;
Ναι. Τα πάντα, λοιπόν, συναρτώνται µε το εύρος των χωρικών
υδάτων.

Άρα, λοιπόν, µιας που µας απαντάτε και συγκεκριµένα, όπως
ισχυρίζεστε, εγώ θέλω να σας κάνω συγκεκριµένα ερωτήµατα
στα οποία θέλουµε σαφείς απαντήσεις.

Ερώτηµα πρώτον: Υπάρχει σχέδιο, σκέψη από την ελληνική
πλευρά, όσον αφορά το εύρος των χωρικών υδάτων, να εφαρ-
µοστεί ένα σχέδιο που θα δίνει σε κάποιες περιοχές, που δεν εν-
διαφέρουν την Τουρκία, δώδεκα ναυτικά µίλια εύρος; Υπάρχει
σχέδιο, σκέψη που σε κάποιες περιοχές που ενδιαφέρουν πάρα
πολύ την Τουρκία να δίνει έξι ναυτικά µίλια εύρος; Υπάρχει σχέ-
διο, σκέψη που σε κάποιες άλλες περιοχές που την ενδιαφέρουν
και δεν την ενδιαφέρουν να δίνει οκτώ, εννιά, για παράδειγµα,
ναυτικά µίλια; ∆ηλαδή, υπάρχει σχέδιο κυµαινόµενου εύρους στα
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χωρικά µας ύδατα; Αυτό είναι το πρώτο ερώτηµα.
∆εύτερο ερώτηµα: Έστω ότι ξεπερνάµε το πρόβληµα αυτό, το

πρόβληµα του κυµαινόµενου εύρους. Πείτε µου, όµως, σας πα-
ρακαλώ πάρα πολύ, πώς θα διευθετηθεί το ζήτηµα των «γκρίζων
ζωνών»; ∆ιότι οι «γκρίζες ζώνες» είναι αµφισβήτηση εθνικού εδά-
φους. Και βεβαίως, όταν έχουµε αµφισβήτηση εθνικού εδάφους,
έχουµε και αµφισβήτηση της αιγιαλίτιδας ζώνης, δηλαδή των χω-
ρικών υδάτων.

Τρίτο ερώτηµα. Έστω ότι ξεπερνάµε τα δύο προηγούµενα
ερωτήµατα. Τι θα γίνει µε την οριοθέτηση άλλων ζωνών εθνικής
δικαιοδοσίας; Και οι συνάδελφοι, αλλά και εγώ αναφερθήκαµε
σχετικά πριν. Τι θα γίνει, για παράδειγµα, µε την οριοθέτηση της
αποκλειστικής οικονοµικής ζώνης; Τι θα γίνει µε την οριοθέτηση
της συνορεύουσας ζώνης;

Και για να σταµατήσω µε τα ερωτήµατα, θα σας κάνω µια πρό-
ταση εκ µέρους του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού, στην οποία
µπορείτε να τοποθετηθείτε επίσης, ξεκάθαρα. Γιατί η πάγια θέση
της Ελλάδας είναι να πάµε στη Χάγη για την οριοθέτηση της υφα-
λοκρηπίδας και δεν λέµε να πάµε στη Χάγη για την οριοθέτηση
των χωρικών υδάτων; Το δέχεται αυτό η Τουρκία; Ξέρετε πολύ
καλά ότι η Τουρκία δεν το δέχεται επ’ ουδενί τρόπο αυτό το
πράγµα.

Και επειδή ο αγαπητός κύριος Πρόεδρος µου κάνει νόηµα να
µην καταχρώµαι το χρόνο, θα το σεβαστώ απολύτως και τελει-
ώνοντας θα σας πω το εξής:

Κύριε Υπουργέ, το µέγιστο πρόβληµα στην παρούσα συγκυ-
ρία, ξέρετε ποιο είναι; Έχουµε αποµονωθεί. Έχουµε απειλές σε
όλα τα σύνορά µας, βόρεια, ανατολικά και δυτικά τώρα, από το
Ιόνιο, µε τη διείσδυση της Τουρκίας στην Αλβανία, χωρίς εµείς
να έχουµε γεωπολιτικά αντίβαρα, για να µπορέσουµε να αντι-
σταθµίσουµε την εξελισσόµενη νέο-οθωµανική απειλή. Αυτό το
µειονέκτηµα που έχει η ελληνική εξωτερική πολιτική θα πρέπει
επιτέλους να το απαλύνουµε σε µια πρώτη φάση και να το ξεπε-
ράσουµε σε µια δεύτερη φάση.

Καταλήγω µε ένα τελευταίο ερώτηµα, κύριε Πρόεδρε και ευ-
χαριστώ για την ανοχή σας.

Κύριε Υπουργέ, αυτά που είπατε για το ζήτηµα των Σκοπίων, τα
γνωρίζαµε. Ξέρουµε ότι άποψή σας είναι ότι πρέπει να υπάρξει
σύνθετη ονοµασία µε γεωγραφικό προσδιορισµό, όπως είναι και
όλων των υπολοίπων κοµµάτων πλην ηµών, του Λαϊκού Ορθόδο-
ξου Συναγερµού. Το κοµβικής σηµασίας ερώτηµα είναι το εξής:
Ο κ. Γκρουέφσκι είπε ότι «όποια συµφωνία και να γίνει, εγώ θα
την οδηγήσω στην κρίση του λαού των Σκοπίων». Εσείς προτίθε-
στε γι’ αυτό το µείζον εθνικό ζήτηµα να πυροδοτήσετε δηµοψη-
φισµατικές διαδικασίες; Αυτό θέλει µια ξεκάθαρη απάντηση, όχι
σε µας, στην ιστορία, στα πιστεύω, στην υποµονή, στο εθνικό φι-
λότιµο του ελληνικού λαού.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον κ.
Ροντούλη.

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας, κ.
Κωνσταντίνος Μαρκόπουλος έχει το λόγο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η εξωτερική πο-
λιτική της χώρας δεν προσφέρεται ούτε για µικροψυχίες, ούτε
για µικροπολιτική αντιµετώπιση των όποιων διαφωνιών, αν υπάρ-
χουν. Αν και είναι ένα πεδίο στο οποίο οι διαφωνίες θα έπρεπε
να ήταν οι λιγότερες απ’ όσες διαφωνίες µπορούσαµε να έχουµε
σε όλα τα άλλα ζητήµατα. Όµως, η εξωτερική πολιτική δεν είναι
και ένα ζήτηµα δηµοσίων και διεθνών σχέσεων, χωρίς στρατη-
γική και χωρίς στόχευση. Και είµαι υποχρεωµένος να το θέσω
αυτό, διότι όπως ακριβώς και εσείς είπατε, υπάρχουν πολίτες –
κάποιοι πολίτες- οι οποίοι αισθάνονται –το βγάζω από την οµιλία
σας- ανασφαλείς απέναντι στην εξωτερική πολιτική της χώρας
και µερικές φορές νοµίζουν -όπως ακριβώς το είπατε- ότι µπορεί
και κάποια κυβέρνηση να θέλει να τα ξεπουλήσει όλα.

Εµείς δεν πιστεύουµε ότι υπάρχει τέτοια κυβέρνηση. ∆εν πι-
στεύουµε ότι υπάρχουν Έλληνες πολιτικοί, οι οποίοι έχουν τάση
για κάτι τέτοιο. Εµείς πιστεύουµε ότι η εξωτερική πολιτική της

χώρας πρέπει να ακολουθεί ένα σταθερό αξιακό και στρατηγικό
σύστηµα µε ό,τι προσαυξήσεις και αυξοµειώσεις έντασης ισχύος
και διαπραγµάτευσης ανά τοµέα και ανά περίοδο. Έχει, όµως,
ένα βασικό χαρακτηριστικό, το οποίο εµείς αισθανόµαστε ότι λεί-
πει αυτήν την περίοδο: ∆εν υπάρχουν πρωτοβουλίες.

Οι πολίτες έχουν την αίσθηση -και έχει πολύ µεγάλη σηµασία
το πώς αισθάνονται οι πολίτες σ’ αυτήν τη φάση, γιατί η αυτοπε-
ποίθηση των πολιτών ακόµη και εν µέσω περιδίνησης οικονοµικής
κρίσης, για την εξωτερική πολιτική και τα εθνικά ζητήµατα είναι
σηµαντικό θέµα- ότι η εξωτερική πολιτική της χώρας λειτουργεί
αµυντικά και εµβαλλωµατικά, αναλόγως των προβληµάτων που
µας τύχανε. Κι αυτό είναι ένα πρόβληµα εξαιρετικά σηµαντικό.

Θα χρησιµοποιήσω το παράδειγµα της τελευταίας επίσκεψης
του κ. Ερντογάν στην Αθήνα. Τέθηκαν ορισµένα ζητήµατα. Ζητή-
µατα τα οποία είναι πέραν των ζητηµάτων που είναι αµιγώς δι-
µερή και πραγµατικά πρέπει να λυθούν και είναι η υφαλοκρηπίδα
και το Κυπριακό, το οποίο αποτελεί πλέον διεθνές ζήτηµα. Ετέ-
θησαν ζητήµατα, τα οποία από διεθνή, όπως είναι το Πατριαρ-
χείο, η Οικουµενικότητα και η Χάλκη, κινδύνευσαν αίφνης να
γίνουν διµερή. Τέθηκαν ζητήµατα για τη Θράκη που δεν θα
έπρεπε να τεθούν και τέθηκαν σε αντιπαράθεση µε άλλα ζητή-
µατα, δικά µας αιτήµατα και διεθνή αιτήµατα, όπως είναι το Πα-
τριαρχείο και η Χάλκη. Και δεν θα έπρεπε να έχει γίνει αυτό.

Ήρθε ο Τούρκος Πρωθυπουργός εδώ, αφού είχαν προηγηθεί
δηλώσεις του Υπουργού Εξωτερικών περί του casus belli και της
αιτιολογίας, για την οποία θα µπορούσε η γείτονα χώρα να βγά-
λει το casus belli από την εξωτερική της πολιτική, που δεν είναι
τίποτα άλλο παρά το αναφαίρετο δικαίωµά µας, αυτό που έκανε
η Τουρκία στη Μαύρη Θάλασσα, της επέκτασης των χωρικών
υδάτων.

∆ηµιουργήθηκε µία κουβέντα για τη Θράκη, ενώ είναι γνωστό
ότι η ειρήνη και η ηρεµία που υπάρχει στη Θράκη οφείλεται σε
µία διαχρονική πολιτική της εξωτερικής πολιτικής της χώρας για
όλες τις τελευταίες κυβερνήσεις -και όχι µόνο τη Νέα ∆ηµοκρα-
τία- που οδηγούσαν αναγκαστικά την εκεί µουσουλµανική κοινό-
τητα και κυρίως τους µουφτήδες να εναρµονίζονται αργά και
σταθερά στο γεγονός ότι δεν θα µπορούσε ποτέ η Σαρία να ξε-
περάσει το κληρονοµικό και οικογενειακό δίκαιο της χώρας. Και
όµως, αυτό δεν τέθηκε στη συνάντηση από τη δική σας την
πλευρά, από την Κυβέρνησή σας σταθερά, σαν σταθερή ατα-
λάντευτη αξία.

Και τέλος, τα ενεργειακά -αποτελούν όχι µόνο διάδροµο οικο-
νοµικών συνεργασιών, αλλά και συνεκτικού ιστού της πολιτικής
και των διεθνών σχέσεων- τα οποία είναι πολύ σηµαντικά, έπαι-
ξαν, κατά την εκτίµησή µας, σε αυτήν τη συνάντηση έναν πε-
ρίεργο ρόλο.

Ο κ. Ερντογάν ήλθε σαράντα οκτώ ώρες πριν κλείσει τη συµ-
φωνία για τα τρία πυρηνικά εργοστάσια ρωσικών συµφερόντων
και ρωσικής επένδυσης στην Τουρκία, έχοντας πάρει -το γρά-
φουν όλες οι εφηµερίδες- το αντάλλαγµα της προώθησης µε τα-
χύτερο ρυθµό το utse xan samsounta. ∆εν εκτιµούµε ότι η
αµυντική εξωτερική πολιτική βοηθάει ό,τι έχει κερδηθεί όλα αυτά
τα χρόνια στον ενεργειακό τοµέα.

Θέλω να σας υπενθυµίσω ότι προεκλογικά δηµιουργήσατε
αστάθεια σε ό,τι αφορά το Μπουργκάς- Αλεξανδρούπολη και
τώρα πια εκ των υστέρων φαίνεται ότι αυτό περνάει σε µία δεύ-
τερη µοίρα, γιατί άλλα έχουν µπει µπροστά.

Θέλω να σας πω ότι αυτό το οποίο λείπει από τη συνταγή της
εξωτερικής πολιτικής δεν είναι η επιθετική πολιτική σε ό,τι αφορά
τη διεκδίκηση, αλλά είναι οι επιθετικές πρωτοβουλίες, πρωτο-
βουλίες ειρήνης και διαπραγράτευσης, αλλά και κυρίως ένα και-
νούργιο αποτύπωµα ρόλου της χώρας στη νοτιοανατολική
πλευρά της Μεσογείου, ένα αποτύπωµα, το οποίο πήγε να γίνει
στην προηγούµενη τετραετία …

(Στο σηµείο αυτό κτυπά προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτού)

Θα παρακαλούσα, κύριε Πρόεδρε, να έχω ένα λεπτό, γιατί δεν
έχω δευτερολογία και τριτολογία. Ευχαριστώ πολύ.

…πήγε να γίνει την προηγούµενη τετραετία η χώρα ενεργει-
ακός κόµβος ουσιαστικής αξίας για ολόκληρη την Ευρώπη και
αυτό φαίνεται ότι χάνεται. Έχετε, λοιπόν, υποχρέωση πρώτα απ’
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όλα να συζητάτε µε τις πολιτικές δυνάµεις, να ενηµερώνετε και
να ενηµερώνεστε, αλλά κυρίως να δώσετε στον ελληνικό λαό µε
ακρίβεια την πραγµατική στρατηγική της χώρας -αυτό ενδιαφέ-
ρει όλους- και θα σας στηρίξει το πολιτικό σύστηµα, αν αποδώ-
σετε εν πλήρει λεπτοµερεία το πώς θέλετε να φθάσετε και πού
θέλετε να φθάσετε.

∆εν έχουµε εµείς καµµία αµφιβολία ότι έχετε τις καλύτερες
προθέσεις. Έχουµε, όµως, σοβαρές αµφιβολίες για τη στρατη-
γική, η οποία ακολουθείται. Γιατί δεν µπορούµε να αντιληφθούµε
πώς είναι δυνατόν αυτό το οποίο έγινε εδώ και η εξαγγελία της
σύνθεσης του µικτού υπουργικού συµβουλίου πού θα φθάσει,
πώς θα φθάσει, τι πραγµατικό στόχο έχει, αν δεν είναι µία δηµό-
σια ή διεθνής σχέση της Τουρκίας, για να βελτιώσει την εικόνα
της και αν εµείς πραγµατικά έχουµε την επιθυµία και τη βούληση
να το συνεχίσουµε, γιατί εµάς µας βολεύει. Μόνο που πρέπει να
πάρουµε την πρωτοβουλία και αυτό που έγινε εδώ να το κάνουµε
και εκεί. Αυτό, η πραγµατική σύσφιξη, η προώθηση ενεργειών
αµοιβαίας εµπιστοσύνης, πρέπει να συνεχιστεί από τη δική µας
την πλευρά µε έντονες πρωτοβουλίες, διαφορετικά αυτό το
οποίο έγινε θα ωφελήσει στιγµιαία την Τουρκία, η οποία την ίδια
την ώρα που κάνει αυτές τις περίεργες επιθέσεις φιλίας σε άκαι-
ρες στιγµές, κατά την εκτίµησή µας -το έχουµε πει αυτό, αλλά
δεν θέλω να το βάλω στη δράση-…

(Στο σηµείο αυτό κτυπά το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτού)

Τελειώνω κύριε Πρόεδρε.
…την ίδια στιγµή, αταλάντευτα και απρόσκοπτα συνεχίζει στην

εξωτερική της πολιτική την επεκτατική της οικονοµική και διπλω-
µατική πολιτική και τις συµφωνίες όλες, είτε µε τη Ρωσία, είτε µε
την Αλβανία, είτε µε το µουσουλµανικό τόξο στη Βαλκανική. Και
σε όλα αυτά, εµείς κινδυνεύουµε να είµαστε απόντες, έχοντας
χάσει και τα ενεργειακά πλεονεκτήµατα, τα οποία είχαµε κατα-
κτήσει.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον κ.

Μαρκόπουλο, Βουλευτή Ευβοίας και Κοινοβουλευτικό Εκπρό-
σωπο της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΚΚΕ, κ. Ιωάννης Γκιό-
κας, Βουλευτής Αττικής, έχει το λόγο για έξι λεπτά.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, αναµφι-
σβήτητα το περιεχόµενο της σηµερινής συζήτησης έχει άµεση
σχέση και µε τις σηµερινές εξελίξεις και την Ισραηλινή επίθεση
στη Γάζα και επιβεβαιώνουν αυτό για το οποίο τώρα καιρό µιλάει
και προειδοποιεί το ΚΚΕ, ότι, δηλαδή, η περιοχή µας, η περιοχή
των Βαλκανίων, της νοτιοανατολικής Ευρώπης, της Μέσης Ανα-
τολής, εξελίσσεται σε ένα πεδίο οξύτατων αντιπαραθέσεων και
ανταγωνισµών γεωστρατηγικών, ενεργειακών, επιχειρηµατικών
µεταξύ και παραδοσιακών, αλλά και ανερχόµενων περιφερειακών
δυνάµεων.

Πραγµατικά αναρωτιόµαστε το εξής: Εάν όλα τα προηγούµενα
χρόνια στην ευρύτερη περιοχή είχαµε πολέµους, είχαµε τοπικές
συγκρούσεις, είχαµε αλλαγές συνόρων µε µοχλό την ανακίνηση
υπαρκτών και µη υπαρκτών µειονοτικών ζητηµάτων σε µία πε-
ρίοδο που και οι ρυθµοί ανάπτυξης ήταν υψηλοί και η κρίση δεν
είχε ακόµα ξεσπάσει, τι θα πρέπει να περιµένουµε σήµερα που η
εκδήλωση της καπιταλιστικής κρίσης οξύνει και τους ανταγωνι-
σµούς και τις αντιθέσεις και εντείνει την ιµπεριαλιστική επιθετι-
κότητα;

Από αυτήν την άποψη η εξωτερική πολιτική που ακολουθεί και
η σηµερινή ελληνική Κυβέρνηση εγκυµονεί σοβαρούς κινδύνους
για την ασφάλεια και την ειρήνη στην περιοχή, την εδαφική ακε-
ραιότητα και τα κυριαρχικά δικαιώµατα της χώρας, γιατί είναι µία
πολιτική σταθερά ενταγµένη στα ιµπεριαλιστικά επιθετικά σχέδια
και τους ανταγωνισµούς για το µοίρασµα των αγορών. Είναι µία
πολιτική εµπλοκής και συµµετοχής σε στρατιωτικές αποστολές
και στρατούς κατοχής, είναι µία πολιτική ενσωµάτωσης της
χώρας µας στους ιµπεριαλιστικούς οργανισµούς, στο ΝΑΤΟ και
την Ευρωπαϊκή Ένωση. Και όλα αυτά µε έναν στόχο, τη µεγαλύ-
τερη δυνατή συµµετοχή της ελληνικής πλουτοκρατίας στα µερί-
δια των αγορών, ιδιαίτερα στα Βαλκάνια, τη νοτιοανατολική
Ευρώπη και τη Μέση Ανατολή. Αυτή ήταν η οικονοµική, η πολιτική

και η στρατιωτική βάση της ελληνικής εξωτερικής πολιτικής όλα
αυτά τα χρόνια, αυτή είναι και σήµερα. Στο σηµείο αυτό νοµίζω
ότι και η οµιλία του κυρίου Υπουργού ήταν σαφής όσον αφορά
στους στόχους της ελληνικής εξωτερικής πολιτικής.

Με αυτήν την έννοια εµείς, κύριε Υπουργέ, θεωρούµε πρό-
κληση τους πανηγυρισµούς που στήθηκαν από την ελληνική Κυ-
βέρνηση και τις δηλώσεις µε αφορµή την επίσκεψη του Τούρκου
Πρωθυπουργού κ. Ερντογάν και τις δηλώσεις για δήθεν νέα
εποχή στις ελληνοτουρκικές σχέσεις, τη στιγµή που και η πραγ-
µατικότητα και τα ερωτήµατα παραµένουν και είναι αµείλικτα.

Παραµένουν ή όχι τα προβλήµατα παραβίασης των θαλασσίων
και εναέριων συνόρων της Ελλάδας και της αµφισβήτησης των
ελληνικών κυριαρχικών δικαιωµάτων στο Αιγαίο; Τι συµφωνήθηκε
στην Αθήνα κατά την επίσκεψη του Τούρκου Πρωθυπουργού και
ποιον ωφελούν οι συµφωνίες που έγιναν;

Τα ερωτήµατα αυτά απαιτούν υπεύθυνη απάντηση, πολύ πε-
ρισσότερο που οι θέσεις της τουρκικής Κυβέρνησης, τις οποίες
επανέλαβε ο κ. Ερντογάν στην Αθήνα, είναι συγκεκριµένες. Η
Τουρκία συνεχίζει την αµφισβήτηση και την παραβίαση των χο-
ρικών υδάτων, του ελληνικού εναερίου χώρου, διατηρείται η
τουρκική απειλή πολέµου, παραµένει υπερασπιστής του σχεδίου
Ανάν για τη διχοτόµηση της Κύπρου και επιχειρεί να µεταφέρει
τις ευθύνες για τη µη επίλυση του Κυπριακού στην Κυβέρνηση
της Κυπριακής ∆ηµοκρατίας. Επιµένει για σοβινιστικούς λόγους
στον χαρακτηρισµό της µουσουλµανικής µειονότητας στη Θράκη
ως τουρκικής.

Κατά τη γνώµη µας η βάση αυτών των προβληµάτων είναι ο
ανταγωνισµός, είναι η ιµπεριαλιστική επιθετικότητα για το µοί-
ρασµα των αγορών στην περιοχή, είναι ο ρόλος της κάθε χώρας
σ’ αυτόν τον ανταγωνισµό.

Η Τουρκία σήµερα ως περιφερειακή δύναµη που έχει ενταχθεί
στο G20 προωθεί τις διεκδικήσεις της, αξιοποιώντας κοινά συµ-
φέροντα µε τις Ηνωµένες Πολιτείες, αξιοποιεί τις ενεργειακές οι-
κονοµικές συµφωνίες µε τη Ρωσία διαµορφώνοντας το έδαφος
για την επέκταση της δράσης της στη Μέση Ανατολή, στα Βαλ-
κάνια και στην περιοχή της Ευρασίας. Και για την επίτευξη αυτών
των στόχων η τουρκική πλευρά επιλέγει το δρόµο της συναίνε-
σης µε την ελληνική Κυβέρνηση, εξασφαλίζοντας την υποχώρηση
της ελληνικής πλευράς από κυριαρχικά δικαιώµατα µε αντάλ-
λαγµα κοινές επιχειρηµατικές δραστηριότητες.

Στο σηµείο αυτό, κύριε Υπουργέ, εµείς θέλουµε να πούµε το
εξής: Εµείς δεν κατηγορούµε την οποιαδήποτε ελληνική Κυβέρ-
νηση, είτε τη σηµερινή είτε την προηγούµενη για έλλειψη δια-
πραγµατευτικής ικανότητας. Και η σηµερινή Κυβέρνηση και η
προηγούµενη, διαπραγµατεύονται εξ ονόµατος του ελληνικού κε-
φαλαίου και στα πλαίσια ανισότιµων σχέσεων που αντικειµενικά
υπάρχουν στο διεθνές ιµπεριαλιστικό σύστηµα. Αλλά ούτε η ανα-
βάθµιση µιας χώρας στα πλαίσια αυτού του συστήµατος συνε-
πάγεται ευηµερία για το λαό της και χαρακτηριστικό παράδειγµα
είναι η Τουρκία. Η αναβάθµισή της, η ανάδειξή της σε περιφε-
ρειακή δύναµη τι συνεπάγεται για τον τουρκικό λαό; Συνεπάγεται
φτώχεια, νέα βάσανα, νέες δυστυχίες.

Μ’ αυτήν την έννοια είναι προφανές από τις πρόσφατες ελλη-
νοτουρκικές συµφωνίες ότι πρόκειται για µία πολιτική επέκτασης
του πεδίου δράσης µεγάλων οικονοµικών οµίλων, ότι ανοίγει ο
δρόµος για συνεκµετάλλευση πετρελαϊκών κοιτασµάτων και του
ορυκτού πλούτου του Αιγαίου, ενώ ήδη ελληνικοί όµιλοι έχουν
µεταφέρει παραγωγικές επενδύσεις στην Τουρκία εκµεταλλευό-
µενοι τη φθηνότερη εργατική δύναµη.

Αυτές οι κοινές ελληνοτουρκικές επιχειρηµατικές δραστηριό-
τητες για το κυνήγι των αγορών δεν αποτελούν φιλολαϊκή εξέ-
λιξη, πολύ περισσότερο δεν αποτελούν «γέφυρα» φιλίας και
ειρήνης µεταξύ των δύο λαών. Είναι µία πολιτική επικίνδυνη, είναι
µία πολιτική που υπηρετεί την κερδοφορία και την ανταγωνιστι-
κότητα του ελληνικού κεφαλαίου, που υπηρετεί τη στρατηγική
του ΝΑΤΟ στην περιοχή.

Βέβαια, µέσα απ’ αυτές τις εξελίξεις αποδεικνύεται για µία
ακόµα φορά ο ρόλος των ιµπεριαλιστικών οργανισµών και επιβε-
βαιώνεται για µία ακόµα φορά ότι η ενσωµάτωση, όχι µόνο της
χώρας µας, αλλά και άλλων χωρών σ’ αυτούς τους οργανισµούς,
είναι επιζήµια για τα λαϊκά συµφέροντα, για την ειρήνη και την
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ασφάλεια στην ευρύτερη περιοχή. Άλλωστε µε τη «βούλα» του
ΝΑΤΟ προωθούνται σήµερα η αποστρατιωτικοποίηση του Αι-
γαίου και η αµφισβήτηση των κυριαρχικών δικαιωµάτων της
χώρας. Με τη «βούλα» της Ευρωπαϊκής Ένωσης προωθείται η
ανακίνηση υπαρκτών ή και ανύπαρκτων µειονοτικών ζητηµάτων
στην περιοχή, ως «µοχλός» για την αλλαγή συνόρων, για τη δη-
µιουργία νέων κρατών προτεκτοράτων, για την έξαρση του εθνι-
κισµού, πίσω από τα οποία βρίσκονται διάφορα ιµπεριαλιστικά
συµφέροντα. Είναι πρόσφατη η εκδήλωση του Ευρωκοινοβου-
λίου –αν θυµάµαι ήταν Απρίλιος του 2008- µε θέµα «Μειονότητες
στην Ελλάδα» που έκανε λόγο για αναγνώριση µακεδονικής εθνι-
κής µειονότητας και µακεδονικού έθνους. Εκεί είναι κατά τη
γνώµη µας η ουσία του προβλήµατος στην υπόθεση των σχέσεων
µε τη FYROM.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, για όλα αυτά τα ζητήµατα, δη-
λαδή, για το τι εξυπηρετεί συνολικά η εξωτερική πολιτική των ελ-
ληνικών κυβερνήσεων, για τα παιχνίδια των αγορών, για το κυνήγι
του κέρδους, για τους ανταγωνισµούς, για την ενσωµάτωση της
χώρας µας στις κατευθύνσεις του ΝΑΤΟ και της Ευρωπαϊκής
Ένωσης, ζητήµατα που είναι κατά τη γνώµη µας ο «πυρήνας» του
προβλήµατος, δεν λέγεται τίποτα, ούτε στην ερώτηση διαβάσαµε
κάτι, ούτε ακούσαµε κάτι από τους εκπροσώπους των κοµµάτων,
από τη Νέα ∆ηµοκρατία, από το ΠΑΣΟΚ, από το ΛΑΟΣ. Και είναι
λογικό, γιατί αυτές οι δυνάµεις τους ίδιους αυτούς στόχους υπη-
ρετούν και στο πεδίο και στο µέτωπο της εσωτερικής πολιτικής,
µε τη στήριξη όλων των αντιλαϊκών µέτρων, των κατευθύνσεων
της Ευρωπαϊκής Ένωσης και του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Τα-
µείου, µε την επίθεση στα εργατικά λαϊκά δικαιώµατα.

Κύριε Πρόεδρε, κλείνω λέγοντας ότι το Κοµµουνιστικό Κόµµα
Ελλάδας καλεί την εργατική τάξη, τα λαϊκά στρώµατα να αξιο-
ποιήσουν την πείρα τους και να λάβουν τις αποφάσεις τους, παίρ-
νοντας υπ’ όψιν ότι καθηµερινά γίνεται ακόµα πιο επιτακτική η
ανάγκη για το δυνάµωµα της εργατικής λαϊκής πάλης, ενάντια
στον ιµπεριαλισµό, την πλουτοκρατία και τους πολιτικούς τους
εκπροσώπους, για την αποδέσµευση της Ελλάδας απ’ όλους
τους ιµπεριαλιστικούς οργανισµούς, για ένα δρόµο ανάπτυξης
που και στο εσωτερικό της χώρας και στις διεθνείς της σχέσεις
θα υπηρετεί τις λαϊκές ανάγκες κι όχι τα κέρδη του κεφαλαίου.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

κύριο Γκιόκα.
Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ κ. Θεόδωρος

∆ρίτσας από την Α’ Πειραιά έχει το λόγο.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα έλεγε κανείς ότι είναι πραγµατικά µια φυσική τάξη πραγ-

µάτων -κι όµως δεν είναι- το παγκόσµιο, το διεθνές ανταγωνιστικό
περιβάλλον. Αυτό ιδιαίτερα τα τελευταία χρόνια, τις τελευταίες
δεκαετίες στο πεδίο της οικονοµίας έχει θεωρηθεί ως µία πραγ-
µατικότητα που ακόµα και αν δεν µας αρέσει, εν πάση περιπτώ-
σει, αποτελεί εξέλιξη της κοινωνίας. Μια γενικευµένη και
παγκοσµιοποιηµένη ανταγωνιστικότητα, πολλές φορές χωρίς
αρχή, µέση, τέλος.

Αυτά λειτουργούν στο πεδίο της οικονοµίας. Και όταν τίθενται
τα ζητήµατα µιας συγκροτηµένης εξωτερικής πολιτικής, για την
ανάπτυξη των συνολικότερων στόχων των διεθνών σχέσεων της
χώρας µας και κάθε χώρας, εκεί πάλι συναντά κανείς αυτό το
πλαίσιο, το πλαίσιο της ανάγκης προσαρµογής στο παγκόσµιο
διεθνές, ανταγωνιστικό περιβάλλον.

Αυτά τα πλαίσια όµως, δεν είναι ούτε εκ Θεού ούτε εκ φύσεως
ούτε αποτελούν µια δοσµένη, σε όλες τις ιστορικές διαδροµές,
πραγµατικότητα. Ιδιαίτερα δε, σ’ αυτή τη πραγµατικότητα που µε
αδρές γραµµές επιχείρησα µόλις να περιγράψω- αυτά τα δεδο-
µένα είναι εξαιρετικά ευµετάβλητα.

Το ανταγωνιστικό πλαίσιο είναι πλαίσιο ισχύος, είναι πλαίσιο
κυριαρχίας. Πράγµατι, για την περιοχή τη δική µας, τόσο η χώρα
µας, όσο και οι άλλες γειτονικές χώρες, η Τουρκία, αλλά και οι
χώρες της Βαλκανικής, εντάσσονται αγχωδώς σ’ αυτή την προ-
σπάθεια προσαρµογής, σε ποιο πλαίσιο; Στο πλαίσιο που καθο-
ρίζει η κυριαρχία και η επικυριαρχία των µεταβαλλόµενων, παρ’
όλα αυτά, διαδικασιών ισχύος του νατοϊκού πλέγµατος.

Τα τελευταία χρόνια προστίθεται σ’ αυτήν τη διαδικασία και ο

παράγοντας της νεοαναδεικνυόµενης στις νέες συνθήκες χώρα
της Ρωσίας και της Ρωσικής οικονοµίας.

Εάν λοιπόν, η βάση της πολιτικής προσαρµογής είναι η ένταξη
σ’ αυτό το διεθνές ανταγωνιστικό πλαίσιο, χωρίς να το αµφισβη-
τεί κανείς, όσο και αν έχει αυτή η προσέγγιση το ρεαλισµό ως
επιχείρηµα, πράγµατι, ισχυρό, είναι βέβαιο ότι η οποιαδήποτε
συγκρότηση της εξωτερικής πολιτικής θα δηµιουργεί διαρκώς
ανταγωνιστικές σχέσεις µε τους γείτονες, ανταγωνιστικές διαδι-
κασίες ανάπτυξης των στόχων και των προτεραιοτήτων για τη
χώρα, τέτοιες, που για το σύνολο της κοινωνίας θα είναι πάντα
βλαβερές, θα είναι πάντα επιλογές, που θα καταδικάζουν το σύ-
νολο της κοινωνίας -και επί του προκειµένου της χώρας µας- στην
καθυστέρηση, στη φτώχεια, στην έλλειψη δικαιωµάτων, εν ονό-
µατι των ανταγωνιστικών σχέσεων, που αναπτύσσουν οι ελίτ σε
κάθε χώρα. Και εκεί αρχίζει αυτή η σύγχρονη απειλή, όπου η κάθε
χώρα – και η χώρα µας ειδικά – απειλείται από πολλούς παρά-
γοντες.

Αντί, λοιπόν, να δούµε τις διεξόδους στην κατεύθυνση της αλ-
ληλοκατανόησης, στην κατεύθυνση της οικοδόµησης σχέσεων
εµπιστοσύνης, στην κατεύθυνση της οικοδόµησης σχέσεων πολ-
λαπλών συνεργασιών, οδηγούµαστε στο να φτιάχνουµε χώρες
που µας απειλούν.

Και η Ελλάδα έχει κάτι που δεν το είχε παλαιότερα. Είχε άλλου
είδους κουσούρια, αλλά το κουσούρι της απειλούµενης χώρας
δεν το είχε. Τώρα αποτελεί σιγά-σιγά ιδεολογία, πολιτική συγ-
κρότηση ολόκληρων θεωριών, που αποτυπώνονται και πολιτικά
και αποτελεί τελικώς και µία ψύχωση, µέσα από την οποία ανα-
πτύσσεται και δρα ο ελληνικός λαός και η ελληνική κοινωνία.

Τέτοια χώρα είναι το Ισραήλ: Ψυχωσική χώρα, διαρκώς «απει-
λούµενη». Γιατί απειλείται; ∆ιότι είναι ανταγωνιστική, διότι είναι
στο πλέγµα της ισχύος, διότι πρέπει να επιβληθεί. Και αυτός είναι
ένας άγονος και αδιέξοδος, διαρκώς αναπαραγόµενος ανταγω-
νισµός, ο οποίος τελικά οδηγεί τους λαούς, τις κοινωνίες, και
στην κατάπτωση, αλλά και σε οδύνες πολεµικών περιπετειών και
άλλων τέτοιων πολύ οδυνηρών στιγµών στην ιστορία τους.

Από αυτήν την άποψη, θέλω να κλείσω, κύριε Πρόεδρε, λέ-
γοντας ότι τα ζητήµατα της εξωτερικής πολιτικής δεν µπορούν να
ειδωθούν ως ζητήµατα ανταγωνιστικών σχέσεων και σχέσεων
ισχύος.

Θέλω να επικαιροποιήσω αυτή µου την τοποθέτηση, επανερ-
χόµενος στα σηµερινά γεγονότα αυτής της θλιβερής ∆ευτέρας
και να πω –ήδη έχω καταθέσει και επίκαιρη ερώτηση προς τον
Υπουργό Εξωτερικών για το ζήτηµα των σηµερινών γεγονότων
και της εγκληµατικής επίθεσης του Ισραήλ και θα συζητηθεί σε
λίγες ηµέρες - ότι ακριβώς σε αυτήν την κατεύθυνση της ανα-
γνώρισης των δικαιωµάτων των κοινωνιών, του αυτοκαθορισµού
των κοινωνιών, πρέπει να συγκροτήσουµε τη νέα µας δηµιουρ-
γική και αναπτυξιακή προοπτική. Έτσι, µπορούµε να σεβαστούµε
το λαό της Παλαιστίνης, έτσι µπορούµε να είµαστε συνεπείς στο
ότι κανένα Ισραήλ δεν έχει το δικαίωµα να αστυνοµεύει την πε-
ριοχή της Γάζας και να θεωρεί ως παραβίαση κυριαρχικών του
δικαιωµάτων όποιον θέλει να σπεύσει και να προσεγγίσει µια
ελεύθερη περιοχή ενός αυτοκαθοριζόµενου λαού.

Προς αυτήν την κατεύθυνση θα πρέπει να δούµε και τα ζητή-
µατα του ανταγωνισµού των εξοπλισµών, προς αυτήν την κατεύ-
θυνση µπορούµε να δούµε και τα ζητήµατα της αλληλοκατανόη-
σης. Με αυτό το πλαίσιο µπορούµε πραγµατικά να δούµε µια
εξωτερική πολιτική, που µέσα σε αυτήν µπορούµε και µε τους γεί-
τονες να έχουµε πρωτοβουλίες ενίσχυσης όλων εκείνων των δρά-
σεων –γιατί υπάρχουν σε κάθε χώρα δυνάµεις προς την οπισθο-
δρόµηση και δυνάµεις προς την πρόοδο- και να συναντηθούµε µε
δυνάµεις της προόδου για το κοινό µέλλον των λαών της Βαλκα-
νικής και γενικότερα της περιοχής.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον κ.

∆ρίτσα.
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ,

Βουλευτής της Β’ Αθήνας, κ. Πέτρος Ευθυµίου.
ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Συζητούµε ακριβώς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τρεις ώρες

απ’ αφορµή την επίκαιρη επερώτηση που κατέθεσε ο Λαϊκός Ορ-
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θόδοξος Συναγερµός για την εξωτερική πολιτική της χώρας.
Ακούστηκε η θέση της Κυβέρνησης µε επάρκεια από τον
Υπουργό, κατατέθηκε η θέση όλων των κοµµάτων στη Βουλή,
αλλά ευτυχώς η συζήτηση δεν δικαίωσε τον τίτλο της επίκαιρης
επερώτησης που ήταν: «∆υσµενείς εξελίξεις στα µέτωπα της ελ-
ληνικής εξωτερικής πολιτικής». Γιατί δυσµενής εξέλιξη στα µέ-
τωπα της ελληνικής εξωτερικής πολιτικής σηµαίνει ότι κάπου
χάνεις, ότι κάπου υπάρχει µια απώλεια, µία µεταβολή θέσης σε
σχέση µε το status που έχει διαµορφωθεί. Αντίθετα, έγινε µια πε-
ριγραφή των εξελίξεων στη γειτονιά µας ή και στον κόσµο.

Όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η επίκαιρη επερώτηση
απλώς επικαιροποιεί τις «σταθερές» του προβλήµατος που έχει
κάθε φορά να αντιµετωπίσει η χώρα, που είναι οι «σταθερές» του-
λάχιστον των τελευταίων τριάντα πέντε χρόνων.

Αυτή η χώρα έκτισε την εξωτερική της πολιτική µε τη γνώση
ότι στην Κύπρο υπήρξε και υπάρχει από το 1974 εισβολή και κα-
τοχή. Κτίσαµε την εξωτερική πολιτική µε τη γνώση ότι ζούµε στην
πιο δύσκολη και ασταθή γειτονιά του πλανήτη, όπου στα βόρεια
σύνορά µας διαλύθηκαν χώρες, καταλύθηκαν οι βασικές αρχές
του Οργανισµού Ηνωµένων Εθνών. Και ξέρουµε τι αντιπροσω-
πεύει η Τουρκία, γιατί µε διαύγεια υπάρχουν οι µεγάλες και σα-
φείς πλευρές της τουρκικής πολιτικής, όπως το casus belli, όπως
όλος ο κατάλογος διεκδικήσεων που κατά καιρούς εµφανίζεται,
που όχι απλώς δεν µας είναι άγνωστος, αλλά πάνω σε αυτά τα δε-
δοµένα έχουν κτισθεί, τουλάχιστον από τις κυβερνήσεις του
ΠΑΣΟΚ, διαχρονικά οι σταθερές της εξωτερικής µας πολιτικής.

Πριν απ’ όλα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να θυµίσω ότι από
τις κυβερνήσεις της Νέας ∆ηµοκρατίας του 1974, αλλά µε έν-
ταση και επίταση από της κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ, άλλαξε ένα
θεµελιώδες δόγµα: Ότι η χώρα διασφαλίζει τα συµφέροντά της
πριν από όλα µε τις δικές της δυνάµεις. Για αυτό και πράγµατι
µε τους κόπους και τις θυσίες του ελληνικού λαού, οικοδοµήθηκε
όχι µόνο µια πολύπλευρη εξωτερική πολιτική, οικοδοµήθηκε µια
ισχυρή άµυνα, ώστε οι ελληνικές ένοπλες δυνάµεις να αποτελούν
τον φύλακα των κυριαρχικών δικαιωµάτων και να είναι σαφές
προς όλους, ότι, αν κάποιος απλώσει δάχτυλο θα χάσει το χέρι,
όχι από κάποιους άλλους που θα έρθουν να βοηθήσουν την Ελ-
λάδα, αλλά από τις ελληνικές δυνάµεις αποτροπής. Και αυτό
είναι ένα σταθερό εδραίο κεκτηµένο που διαµορφώθηκε αυτά τα
χρόνια.

Όπως επίσης, είναι κεκτηµένο, για µας, το ΠΑΣΟΚ τουλάχι-
στον, ότι ασκούµε πάντα πολυεπίπεδη εξωτερική πολιτική. Και
ασκούµε εξωτερική πολιτική µε πρωτοβουλίες, µε δυναµισµό.
Μάλιστα, θα έλεγα ότι αυτήν τη στιγµή ήδη, σε επτά µήνες δια-
κυβέρνησης έχει υπάρξει µια κινητικότητα που µάλλον δεν
υπήρχε τα προηγούµενα έξι χρόνια. ∆ιότι κινητικότητα δεν είναι
να κάνεις πού και πού ταξίδια ή κουµπαριές. Κινητικότητα είναι να
δροµολογείς εκείνες τις εξελίξεις που θα είναι αποδοτικές στη
σφαίρα των δικών σου συµφερόντων, εντάσσοντας όλα αυτά
µέσα στο εκάστοτε πλαίσιο και στις αλλαγές του συσχετισµού
δυνάµεων.

Για παράδειγµα, δεν πήρε αµέσως ο Πρωθυπουργός της
χώρας τη πρωτοβουλία για τη «Νοτιοανατολική Ευρώπη 2014»,
θεωρώντας ένα συµβολισµό ότι από δω στα Βαλκάνια, που ξεκί-
νησε ο πιο αιµατηρός πόλεµος, πριν τουλάχιστον το Β’ Παγκό-
σµιο Πόλεµο, το 1914 δηλαδή, καλό είναι το 2014 να εξαλειφθούν
όλες οι εστίες έντασης µε την ένταξη όλων των χωρών στην Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση; ∆εν είναι πρωτοβουλία η κίνηση προς την Τουρ-
κία; Είναι πρωτοβουλία και θα ήθελα να τονίσω, όχι µόνο όσα είπε
εδώ ο Πρωθυπουργός στην επίσκεψη Ερντογάν, αλλά όσα ο κ.
∆ρούτσας ως αναπληρωτής Υπουργός Εξωτερικών τον Απρίλιο
στην Άγκυρα τόνισε σε ανοιχτό ακροατήριο, ότι «οι σχέσεις
καλής γειτονίας περιλαµβάνουν τρεις αρχές: το σεβασµό της
εδαφικής ακεραιότητας, το σεβασµό των κυριαρχικών δικαιωµά-
των και το σεβασµό του διεθνούς δικαίου». Εκεί µπήκε η βάση
των συναντήσεών µας και εκεί είναι οι καλοί λογαριασµοί που κά-
νουν τους καλούς φίλους.

Θα ήθελα, όµως, να πω, ότι όπως είναι φυσικό, κάθε κόµµα
έχει τη µατιά του, τις απόψεις του και εγώ θεωρώ ότι είναι πολύ-
τιµες, όταν ασκούνται µε µια κατεύθυνση ένταξης στο χειρισµό
της εξωτερικής πολιτικής ζητηµάτων που σου έχουν διαφύγει.

Βεβαίως, δεν βοηθά η γραµµή «αριστερότερα ή δεξιότερα Κου-
ροπάτκιν». Θα θυµάστε, ίσως, αυτό το µεγαλειώδες, ότι όταν
υπήρχε ο ρωσο-ιαπωνικός πόλεµος που έχασαν οι Ρώσοι, µε τον
περίφηµο στρατηγό Κουροπάτκιν, υπήρχε µια αθηναϊκή εφηµε-
ρίδα που καθηµερινά έδινε οδηγίες µε γιγαντότιτλους που έλεγε
«δεξιότερα Κουροπάτκιν». ∆εν άκουσε αυτή την εφηµερίδα ο
Κουροπάτκιν και ηττήθηκε.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ: Θα έλεγε, αν µας είχε ακούσει…
ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: ∆εν νοµίζω, αγαπητέ συνάδελφε, και δεν

φαντάζοµαι να διαφωνείτε ότι έχει νόηµα να δίνουµε εδώ οδη-
γίες, τι πρέπει να κάνει ο Πρόεδρος Οµπάµα, τι θα έπρεπε να
κάνει κάποια άλλη δύναµη που µας ενδιαφέρει, προκειµένου να
ωφεληθεί τελικά η ελληνική εξωτερική πολιτική.

Άρα, όταν θέλουµε να µιλήσουµε στο έδαφος του ρεαλισµού,
δεν έχει νόηµα να περιγράφουµε τι συµβαίνει αλλού, όσο να
εδραιώνουµε το τι εµάς εξυπηρετεί, τι µας συµφέρει, τι εµάς πρέ-
πει να µας προκαλεί την προσοχή.

Κι ένα τελευταίο θέλω να πω κύριε Ροντούλη, µε διαύγεια. ∆εν
υπάρχει για µας στο ΠΑΣΟΚ και για µένα προσωπικά, πιο ση-
µαντική έννοια από την έννοια του πατριώτη και του πατριωτι-
σµού.

Τη θεωρώ την κορυφαία έννοια, που πρέπει να συνέχει τους
πολίτες µιας πατρίδας. Και το εθνικό είναι σηµαντική έννοια, ει-
δικά αν τη δούµε από τη σκοπιά που τη προσδιόρισε ο Σολωµός,
ότι «Εθνικό είναι ό,τι είναι αληθινό». Αλλά, µετά υπάρχει η διολί-
σθηση. Μετά πάµε στον εθνικισµό, που είναι µία απόκλιση αξιακή,
που θεωρείς ότι εσύ, που είσαι ο,τιδήποτε, είσαι ανώτερος από
τους άλλους, ότι οι άλλοι είναι κατώτεροι.

Ακόµα χειρότερα, στον τόπο έχει εµφανιστεί ιστορικά η εθνο-
καπηλία, ότι κάποιοι είναι περισσότερο πατριώτες από τους άλ-
λους, µε την πίστη τους στο έθνος και τις αξίες που µόνο αυτοί
εκφράζουν και από εκεί και πέρα µπορούν να κρίνουν µε το δικό
τους µέτρο όλους τους υπόλοιπους και να τους µειώνουν.

Χρηµάτισα Υπουργός Παιδείας για τέσσερα χρόνια και θέλω
να πιστεύω ότι ποτέ µα ποτέ δεν έσπασε αυτό που έζησα εγώ,
ότι ο Υπουργός Παιδείας, ο εκάστοτε, το γνωρίζει ο Απόστολος
Κακλαµάνης κατά µείζονα λόγο….

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω αµέσως, κύριε Πρόεδρε.
∆εν έχω ακούσει ποτέ, ούτε µπορώ να φανταστώ ότι υπάρχει

Υπουργός Παιδείας, που «ξέρει τα θέµατα». Αν αυτό ποτέ απο-
δειχθεί, αυτός ο Υπουργός είναι ισάξιος κάποιων άλλων, που «βά-
λανε χέρι» στο δηµόσιο χρήµα. Είναι η ντροπή και το όνειδος,
γιατί αυτό σηµαίνει ότι οι εξετάσεις είναι διαβλητές. ∆εν µπορεί
να ξέρει ο Υπουργός τα θέµατα µε ένα σύστηµα, που έχει κατο-
χυρωθεί αδιάβλητα, πλην µιάς φοράς που έγινε µία αθλιότητα,
όχι στη γνώση των θεµάτων, αλλά στο µοίρασµά τους από τον
περίφηµο Ράµµο, τον Γενικό ∆ιευθυντή, που απίστησε προς το
δηµόσιο συµφέρον το 1978 ή 1979. Άρα, όχι απλώς η κ. ∆ιαµαν-
τοπούλου, αλλά κανείς στο Υπουργείο δεν γνώριζε ποιο θέµα Έκ-
θεσης θα µπει στις 19 Μαΐου.

∆εύτερον, το θέµα της Έκθεσης αναφέρεται σε ένα διήγηµα
του εξαίρετου πεζογράφου µας Γιώργου Ιωάννου, που δυστυχώς
δεν είναι πια µαζί µας, πέθανε από ασθένεια σε νεαρή ηλικία. Σας
διαβεβαιώνω ότι αν το διαβάσετε, η ρητορική, που ακούστηκε
εδώ, είναι στο κενό. Και θεωρώ –όσο θλιβερό κι αν είναι που το
λέω- ότι «ευτυχώς», για όσους ισχυρίζονται αυτά που ισχυριστή-
κατε, που έχει πεθάνει ο Ιωάννου. Το διήγηµα που θα έγραφε γι’
αυτήν την αντίληψη θα έµενε ως όνειδος για το επιχείρηµα, που
αναπτύχθηκε εν ονόµατι του διηγήµατός του.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Εγώ οφείλω να πω
ότι είστε δωρικός, ως αρµόζει και διπλωµατικότερος της εξωτε-
ρικής πολιτικής επιστήµης.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, αν µπορώ να έχω
δύο λεπτά, για να κλείσει µετά ο Υπουργός.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Ροντούλη, θα
έχετε το λόγο δευτερολογώντας. Θα πρέπει να δευτερολογή-
σουν και οι συνάδελφοι.
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Κύριοι συνάδελφοι, έχετε από τρία λεπτά.
Πρώτος έχει το λόγο ο κ. Κοραντής.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΡΑΝΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Είναι αργά, µείναµε λίγοι και το λέω µε µια δόση µελαγχολίας,

διότι αν γινόταν στη Μεγάλη Τουρκική Εθνοσυνέλευση µία συζή-
τηση περί εξωτερικής πολιτικής και µάλιστα επικεντρωµένη στα
ελληνοτουρκικά, σας διαβεβαιώνω ότι δεν θα έπεφτε καρφίτσα.
Το καταγράφω για ό,τι αξίζει.

Κύριε Υπουργέ, σας είχα πει πριν ότι θα ήθελα να µιλήσουµε
λίγο για την Κύπρο. Μας είπατε ότι γνωρίζατε εξαρχής και είχε κι-
νηθεί η Κυβέρνηση σχετικά µε τον κανονισµό για το εµπόριο µε
τα κατεχόµενα. Τότε γιατί καθυστέρησε η Κυβέρνηση τέσσερις
µήνες να αντιδράσει; Γιατί αντέδρασε µόνο, όταν υπήρξε αντί-
δραση από τη Λευκωσία; Εννοώ αυτήν την οποία γνωρίζετε ότι
υπήρξε, ότι δεν γνώριζε ότι περιείχε ένα έγγραφο, του οποίου
δεν είχε διαβάσει τη δεύτερη σελίδα κ.ο.κ.

∆εύτερον, τότε πώς δικαιολογείται ότι λίγες µέρες αργότερα,
δηλαδή εδώ και δύο-τρεις εβδοµάδες, υπεγράφη η συµφωνία αε-
ροπορικών µεταφορών µεταξύ Ευρωπαϊκής Επιτροπής και Άγ-
κυρας, στην οποία, όµως, η Άγκυρα φρόντισε να βάλει µία
δικλίδα ασφαλείας, δηλαδή να µην επιτρέπονται οι προσγειώσεις
αεροσκαφών κρατών-µελών, µε τα οποία δεν έχει ήδη υπογράψει
σχετική συµφωνία, δηλαδή, το εξής ένα, την Κύπρο. Συνεπώς,
εύλογα δεν προκύπτουν κάποια ερωτήµατα, τα οποία απαιτούν
κάποιες εξηγήσεις; Είµαι βέβαιος ότι θα µας τις δώσετε.

Μιας και είµαστε στο Κυπριακό, ετέθη κατά τη διάρκεια των
συνοµιλιών µεταξύ των δύο Πρωθυπουργών ή και των δύο
Υπουργών Εξωτερικών το θέµα της άνευ ετέρου τινός εφαρµο-
γής του πρωτοκόλλου της Άγκυρας;

Τρίτον, ετέθη από τον Πρωθυπουργό µας και από εσάς προς
τον οµόλογό σας το θέµα των αγνοουµένων στην Κύπρο; ∆ιότι
δεν έχει κλείσει νοµίζω αυτό το επώδυνο κεφάλαιο.

Έρχοµαι τώρα στο Προξενείο της Κοµοτηνής. Γνωρίζετε το βίο
και την πολιτεία αυτής της αρχής και ειδικά του γενικού προξέ-
νου. Γνωρίζετε ότι γνωρίζω και κάποιες λεπτοµέρειες. Τι έχετε
κάνει, για να περιοριστεί µέσα σε αυστηρώς διπλωµατικά καθή-
κοντα η δραστηριότητα του σηµερινού γενικού προξένου; Και
εννοώ συγκεκριµένα, κύριε Υπουργέ;

Τέλος, γιατί εξακολουθεί η Κυβέρνηση να επιµένει στη φόρ-
µουλα όσον αφορά στις διαπραγµατεύσεις για τα Σκόπια µόνο
για το όνοµα; ∆εν υπάρχει τίποτε άλλο; ∆εν υπάρχει θέµα γλώσ-
σας, θέµα εθνότητας, θέµα ταυτότητας; Γιατί επιτρέπεται αυτή η
διολίσθηση, η σαλαµοποίηση την οποία βεβαίως θα εκµεταλλευ-
τούν οι Σκοπιανοί; Ξέρετε πολύ καλά ότι θα γίνει αυτό το πράγµα.

Όσον αφορά στην ατζέντα 2014, ευχαριστώ πολύ γιατί µε προ-
µηθεύσατε µε ένα ενηµερωτικό σηµείωµα. ∆ιαπιστώνω ότι υπάρ-
χει η ιδέα, αλλά δεν έχω δει καµµία υλοποίηση. Λέγατε ότι θα
υπάρξει ένα road map. Αυτό έχει εκδηλωθεί; Τι περιµένετε, για να
γίνει η σχετική προετοιµασία; Μέχρι στιγµής είναι µια ιδέα την
οποία εσείς ο ίδιος είπατε θα την προχωρήσει η Ισπανική Προ-
εδρία σε µία ∆ιάσκεψη που θα γίνει στο Σεράγεβο τις προσεχείς
ηµέρες. Αυτά τα ερωτήµατα είχα, κύριε Υπουργέ. Ευελπιστώ ότι
θα θελήσατε να µας δώσετε συγκεκριµένες απαντήσεις, διότι µε
όλο το σεβασµό που σας τρέφω, πρέπει να πω ότι στα είκοσι δυό-
µισι λεπτά της παρουσίασής σας ήταν πολύ διπλωµατικές οι
απαντήσεις σας και σε ελάχιστα δώσατε κάποια απάντηση.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ο κ. Χρυσανθακό-
πουλος έχει το λόγο.

ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Όταν µια κυβέρνηση
θεωρεί ότι το έθνος είναι περιττή έννοια και ότι το κυρίαρχο ζή-
τηµα είναι να φτιάξουµε µια κοινωνία πολυπολιτισµική Βαβυλω-
νία, κατακερµατισµένη, µε αυτονοµηµένες περιφέρειες και αυτό
είναι πρότυπο, καταλαβαίνει κανείς ότι η εξωτερική της πολιτική
κινείται στα πλαίσια µιας µειονοτικής αντίληψης, όχι ανθρωπίνων
δικαιωµάτων, ατοµικών δικαιωµάτων, γιατί τα ανθρώπινα δικαιώ-
µατα είναι κάτι άλλο. Σ’ αυτήν τη λογική που κινείται το ΠΑΣΟΚ
στην ιστορική του µετάλλαξη που έχει χάσει το ιστορικό και πο-
λιτικό του σχέδιο και έχει πάψει να είναι µια δύναµη που δίνει ελ-
πίδα και προοπτική στον ελληνικό λαό, είναι επόµενο να
υπάρχουν αυτές οι εξελίξεις. ∆ηλαδή, η κ. ∆ιαµαντοπούλου να
βρίσκεται προ τετελεσµένου, µία επιτροπή έτσι αορίστως να έχει

φαεινή έµπνευση και να βάζει θέµα «Του Κεµάλ το σπίτι», προ-
κλητικά την ηµέρα της µνήµης της Γενοκτονίας των Ποντίων.

Θα έλεγε κανείς ότι µε αυτή την ανιστόρητη προσέγγιση του
ότι κάποιοι διορισµένοι σαν επιτροπή έχουν µια επιστηµοσύνη τέ-
τοιου τύπου που µπορούν να ψάχνουν τα πράγµατα µε αυτήν τη
λογική της απογραφής των ζηµιών, όπως έλεγε στο τέλος, τι κα-
τεστράφη, θέλω να πω ότι αυτό που κατεστράφη είναι η εθνική
ταυτότητα και συνείδηση. Είναι και αντισυνταγµατική η συµπερι-
φορά αυτής της επιτροπής που δεν ενεργεί για την καλλιέργεια
της εθνικής συνείδησης, όπως επιτάσσει το Σύνταγµα. Εάν,
όµως, θέλουµε να δούµε τα πράγµατα στο βάθος τους, θα πρέ-
πει να αναρωτηθούµε, πρόκειται για έγκληµα ή για λάθος το ζή-
τηµα ότι η Ελλάδα είναι αυτή που κάνει τα πάντα για να ανοίξει
το δρόµο, για να µπει η Τουρκία στην Ευρωπαϊκή Ένωση, αγνο-
ώντας την πληθυσµιακή µας κατάληψη; Είναι έγκληµα ή λάθος
το ότι παραχωρούν το όνοµα «Μακεδονία»; Ξέρουµε και τη θέση
στον ΟΗΕ που η γλώσσας τους αναγνωρίζεται ως «Μακεντόν-
σκι». Το είχα βάλει το θέµα στον Υπουργό. Πρέπει να πω ότι ο κύ-
ριος Υπουργός ουδέποτε µας έχει απαντήσει στα συγκεκριµένα
ερωτήµατα. Αυτή είναι µια αδυναµία πολιτική, η οποία καλύπτε-
ται από µία ποµφόλυγα ότι αυτά που λέµε τα εννοούµε, δηλαδή
ότι αυτή η Κυβέρνηση µου απαντάτε ότι δεν κάνει λάθος, ότι τα
πιστεύει αυτά. Αυτό είναι και η τραγωδία αυτής της Κυβέρνησης
ότι δυστυχώς αυτά που εµείς ονοµάζουµε «λάθος» είναι συνει-
δητές επιλογές της.

Θα µπορούσα να πω ότι περισσεύετε κιόλας. Αν είχαµε µια µε-
ταφραστική Υπηρεσία του State Department θα ήµασταν πιο σί-
γουροι ότι έγινε σωστή µετάφραση.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Είναι και το ζήτηµα των Ποµάκων στη Θράκη και τελειώνω µε
αυτό, κύριε Πρόεδρε. Είναι έγκληµα ή λάθος το ότι συνεχίζετε
το βίαιο εκτουρκισµό και αυτές τις µέρες που µιλάµε υπάρχουν
διαµαρτυρίες από τους ίδιους τους Ποµάκους;

Το σχέδιο Ανάν είναι έγκληµα ή λάθος, που επιµένετε ότι είναι
ο σωστός, ο ορθός δρόµος;

Η µη διεκδίκηση της έµπρακτης συγγνώµης, µε ό,τι αυτό συ-
νεπάγεται, για την εν ψυχρώ εκτέλεση δύο χιλιάδων αιχµαλώτων,
αµάχων και πολεµιστών στην Κύπρο, είναι ένα ζήτηµα. ∆εν το
έχετε θέσει ούτε αυτό.

Άρα, τι έχετε θέσει µέχρι τώρα; ∆εν έχετε θέσει τίποτα ουσια-
στικό απέναντι στην άλλη πλευρά, στις άλλες πλευρές. Και επαί-
ρεστε ότι κάνετε το ιστορικό και πολιτικό σας καθήκον! ∆εν το
πράττετε. Το λέµε µετά λύπης. Θα θέλαµε να επιχαίρουµε ότι γί-
νεται κάτι, για να πάµε µαζί σας. Και όταν επικαλείστε ότι έχετε
συναίνεση από άλλους πολιτικούς χώρους, να την πάρετε αυτήν
τη συναίνεση µαζί. Είναι η συναίνεση του 5% και του 10%, γιατί
το 90% του ελληνικού λαού συµφωνεί µαζί µας στα µεγάλα
εθνικά ζητήµατα!

Και να το πω λίγο κατηγορηµατικά. Όταν το λέω αυτό έχω γνώ-
ση: ∆εν έχω συναντήσει κανέναν του πάλαι ποτέ πατριωτικού ΠΑ-
ΣΟΚ που να συµφωνεί µε αυτήν την εξωτερική πολιτική. ∆εν ανη-
συχούν. Έχουν εξοργιστεί!

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ολοκληρώστε, κύριε
συνάδελφε τώρα.

ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ολοκληρώνω, κύριε
Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Αµέσως!
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Στο ερώτηµα, λοιπόν,

«έγκληµα ή λάθος;» εγώ απαντώ κατηγορηµατικά απέναντί σας:
Εγκληµατικό λάθος το ότι αυτή η Κυβέρνηση εξελέγη για να µας
σώσει την οικονοµία και θα µας καταστρέψει σαν εθνική οντό-
τητα!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον κ.
Χρυσανθακόπουλο.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το
λόγο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ορίστε, κύριε Κα-
κλαµάνη, έχετε το λόγο για δέκα λεπτά.
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ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Λιγότερο χρόνο θα χρειαστώ,
κύριε Πρόεδρε.

∆ιερωτάται ο πρώτος εκ των συναδέλφων γιατί εδώ στη Βουλή
απόψε δεν είναι παρόντες όλοι οι Βουλευτές κι ότι θα έπρεπε να
µην πέφτει καρφίτσα. Κι εγώ διερωτώµαι εάν αυτή η συζήτηση,
όπως τίθεται, αξίζει, πραγµατικά, του επιπέδου του εθνικού µας
Κοινοβουλίου, εάν δηλαδή εδώ θα είµεθα υποχρεωµένοι να
ακούµε ευθεία, υβριστική, συκοφαντική αµφισβήτηση των πα-
τριωτικών αισθηµάτων οποιουδήποτε σ’ αυτήν την Αίθουσα.

Επιτέλους, εάν το 90% του ελληνικού λαού έχει για τα εθνικά
ζητήµατα τις απόψεις του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού, διε-
ρωτώµαι: Αυτός ο λαός, παρά τις απόψεις του, δεν ψηφίζει αυτό
το κόµµα; ∆ιακατέχεται δηλαδή από προδοτικά, τελικά, αισθή-
µατα ο ελληνικός λαός; Τι παραλογισµοί είναι αυτοί; Και µε ποιο
δικαίωµα, κύριε Πρόεδρε; Οφείλουµε να γνωρίζουµε επιτέλους σ’
αυτήν την Αίθουσα ότι αλίµονο αν ο εκάστοτε Υπουργός Παιδείας
υπαγορεύει τα θέµατα των γενικών εξετάσεων. Όλοι γνωρίζουµε
ότι η επιτροπή, µε πάνω από είκοσι µέλη, συγκεντρώνονται από
τις 4 η ώρα τα χαράµατα, επιλέγουν θέµατα, τα βάζουν σε µια
κληρωτίδα και από εκεί βγάζουν αυτά τα οποία θα δώσουν.

Ένιωσα µεγάλη στενοχώρια, κύριε Πρόεδρε, διότι την ηµέρα,
πράγµατι, της µαύρης επετείου της Γενοκτονίας των Ποντίων -
που σ’ αυτήν τη Βουλή επί της προεδρίας µου οµοφώνως ψηφί-
στηκε ο σχετικός νόµος- κάποιοι υπερπατριώτες επωφελήθησαν,
χωρίς -είµαι βέβαιος- να γνωρίζουν, να έχουν διαβάσει καν το διή-
γηµα του Ιωάννου, που δεν έχει καµµία σχέση µε αυτά τα οποία
πατριδοκαπηλικά επικαλούνται ορισµένοι.

Αλίµονο, όπου ακούµε Κεµάλ… Μα, επιτέλους θα νοµίσουν ότι
έχουµε πάθει ψύχωση, ότι µας έχει καταλάβει πανικός, προ της
αναδυόµενης µεγάλης περιφερειακής δύναµης της Τουρκίας.
Προς Θεού!

Εκείνη την ηµέρα, κύριε Πρόεδρε, επετέθησαν κάποιοι υπερ-
πατριώτες εναντίον του Υπουργού ∆ικαιοσύνης, του κ. Καστα-
νίδη, τον προπηλάκισαν τον Καστανίδη, ο οποίος πρωτοστάτησε
στην ψήφιση του νόµου για τη Γενοκτονία των Ποντίων και στην
έκδοση από τη Βουλή των Ελλήνων του τόµου σε πέντε γλώσσες
–που εκκρεµεί στις άλλες γλώσσες- για τη Γενοκτονία των Πον-
τίων.

Επιτέλους, αυτό είναι καπηλεία! Πρέπει κάποτε να σταµατήσει
η καπηλεία για κάποια θέµατα, όταν έχουµε πικρή εµπειρία και
στην υπόθεση της Κύπρου. Εγώ σκέφτοµαι τη γενιά µου, πόσο
ξύλο τρώγαµε στα συλλαλητήρια. Γιατί; Γιατί πιστεύαµε ότι «εδώ
και τώρα, όλα ή τίποτε».

Φτάνουµε στην υπόθεση αυτή των χαµένων ευκαιριών που
λέµε για το Κυπριακό και για το «Μακεδονικό», την υπόθεση των
Σκοπίων. Η εξαλλοσύνη που φτάνει στο σηµείο να πούµε: «Και
ποιά γλώσσα θα µιλάνε αυτοί;» Αυτό που µας ενδιαφέρει, τί είναι,
κύριε Πρόεδρε; Πού είναι τα συλλαλητήρια, πού είναι οι ρασο-
φόροι και οι υπερπατριώτες ρήτορες, για τη µοναδική ευκαιρία
που είχε η χώρα, όταν οι Σκοπιανοί εκλιπαρούσαν να αναγνωρι-
στούν ως κράτος και όποια ονοµασία και αν τους δίναµε, θα τη
δέχονταν; Οι «υπερπατριώτες», φυσικά µας οδήγησαν µέχρις
εδώ.

Και ακούω σήµερα από πολύ ευρυµαθέστατο συνάδελφο να
λέει: «Η Βόρειος Κορέα και Νότιος Κορέα, παραπέµπουν στο
Κορέα». Μα, υπάρχει έθνος κορεατικό. Το «Βόρειος Μακεδονία»,
παραπέµπει σε τί; Αναγνωρίζεται έθνος µακεδονικό;

Σας παρακαλώ, έτσι οδηγείται κανείς σε αδιέξοδα λογικής. Και
ο Υπουργός, -που σπεύδετε να προεξοφλήσετε τη θέση της ελ-
ληνικής Κυβερνήσεως- τί λέει; Υπάρχει µία σειρά προτάσεων του
περίφηµου κ. Νίµιτς. Εκεί να πείτε πράγµατα, τα οποία και εγώ πι-
στεύω, για το τί ρόλο παίζουν όλοι αυτοί οι διαπραγµατευτές; Σε
αυτά όλα που είναι επάνω στο τραπέζι, κάποια αποκλείονται, κά-
ποια µπορούν να αποτελέσουν βάση συζήτησης. Ας αναλάβουµε
επιτέλους την ευθύνη καθένας µας του τί λέει εδώ και τί υπο-
στηρίζει, στα ζητήµατα ο χειρισµός των οποίων έχει άµεσες επι-
πτώσεις στην πορεία της χώρας, σε έναν τόσο επικίνδυνο κόσµο,
όπως έχει διαµορφωθεί.

Κύριε Πρόεδρε, θέλω να πω πολύ καθαρά το εξής: Παρακο-
λούθησα όλους τους εκπροσώπους των άλλων κοµµάτων. Πρέ-
πει να πω ότι η άποψη του κ. ∆ρίτσα, είναι µία άποψη πάνω στην

οποία µπορεί να συζητήσει κανείς. ∆ηλαδή τί µπορούµε να κά-
νουµε τώρα, πώς, πού µπορούµε να προχωρήσουµε, πού µπο-
ρούµε να σταµατήσουµε; Αυτό σηµαίνει νοµίζω πολιτική, και
ιδιαίτερα εξωτερική πολιτική. Η άποψη που λέει ότι επειδή η
χώρα µας βρίσκεται σε δυσχερή οικονοµική θέση να κλειστούµε
µέσα στο καβούκι µας, κλείστε πόρτες και παράθυρα. Σηµαίνει
ότι εµείς είµαστε γυµνοί στο έλεος οποιουδήποτε, µέχρις ότου
αναστηλωθεί η οικονοµία µας.

Θέλω να θυµίσω σ’ αυτούς που έχουν αυτήν την άποψη ότι το
πρόβληµα της χώρας δεν είναι οικονοµικό, δεν είναι καν πολιτικό,
όπως είχα πει ένα βράδυ, αν ήσασταν εδώ, κύριε Πρόεδρε, να µε
ακούσατε, είναι διττό πρόβληµα αξιών.

Αυτός ο λαός ήταν που έδωσε τη µάχη. Γυµνός, ξυπόλητος και
υπό δικτατορικό καθεστώς έδωσε τη µάχη για τις ελευθερίες του
και όταν έσπασε –µε τον τρόπο που έσπασε- το µέτωπο, το 1/3
των Αθηναίων το χειµώνα του ’41 πέθαναν από την πείνα, αλλά
αυτός ο λαός δεν έσκυψε το κεφάλι!

Ας αφήσουµε, λοιπόν, τα περί ασθενούς οικονοµίας ή τα περί
ιµπεριαλισµού που άκουσα από τον εκπρόσωπο του ΚΚΕ. ∆η-
λαδή, πρέπει να περιµένουµε πότε θα πέσει ο καπιταλισµός για
να ασκήσουµε εξωτερική πολιτική ή πότε η οικονοµία µας θα είναι
σε τέτοιο επίπεδο, να αναστηλωθεί πια τόσο, να είναι τόσο
ισχυρή, ώστε να επηρεάζει όλη την ευρύτερη περιοχή, για να συ-
ζητήσουµε, προκειµένου να βουλώσουµε το στόµα µιας διεθνούς
–όχι πάντοτε καλόπιστης- κοινότητας;

Θυµάµαι, όταν επισκεπτόµουν άλλα κοινοβούλια, κύριε Πρό-
εδρε, το πρώτο ερώτηµα ήταν: Γιατί δεν συζητάτε µε την άλλη
πλευρά; Είναι οι θέσεις σας αδύναµες;

Εγώ δεν το πιστεύω αυτό. Πιστεύω ότι έχουµε θέσεις σαφείς
και ξεκάθαρες. Τις ανέπτυξε γι’ άλλη µια φορά ο Υπουργός κ.
∆ρούτσας. Επιτέλους, εγώ νοµίζω ότι όπως ακριβώς έγινε η το-
ποθέτηση από τον κ. Ευθυµίου, σε ό,τι αφορά την πορεία της
χώρας τριάντα πέντε ολόκληρα χρόνια, είναι βέβαιο ότι όπου πα-
ρασυρθήκαµε από τις φωνές του απόλυτου, εκεί το πληρώσαµε!

Ναι, η πλειονότητα του πολιτικού κόσµου και ο λαός δεν είναι
λαός ανευθύνων πολιτών. Ασφαλώς, έχει τα συναισθήµατά του,
έχει τον πατριωτισµό του. Γι’ αυτό ορίζει εκπροσώπους του να
χειριστούν τα µείζονα θέµατα της εξωτερικής πολιτικής, στα
οποία θα έλεγα –και σε όσους από εµάς δεν υπάρχει σαφής
γνώση των λεπτοµερειών επί λεπτοµερειών- θα πρέπει να υπάρ-
χει επίδειξη απόλυτης –εδώ ταιριάζει ο όρος «απόλυτος»- συναί-
σθησης ευθύνης.

Ακούω ένα κατεβατό ερωτηµάτων «γιατί ο Υπουργός δεν είπε
τι θα κάνει εκεί και στην περίπτωση που υπάρχει αυτό, τι θα κάνει
εκείνος;». Ωραία, βγάλτε, λοιπόν, εδώ πάνω στο τραπέζι, στο
Βήµα της Βουλής όλα τα χαρτιά που έχει η εξωτερική µας πολι-
τική, όποιες εναλλακτικές λύσεις έχει.

Πείτε γι’ αυτό για το οποίο πρέπει να συγχαρούµε το Υπουρ-
γείο Εξωτερικών, γι’ αυτόν τον περίφηµο κανονισµό –που ξέ-
ρουµε ποια συµφέροντα πιέζουν, ώστε να ανοίξει το εµπόριο µε
τα κατεχόµενα, ουσιαστικά δηλαδή να νοµιµοποιηθεί αυτό που
de facto µε το στρατό κατοχής θέλει να επιβάλει η Τουρκία, τη δι-
χοτόµηση- ότι αυτό έχει παγώσει.

Γιατί να µην το αναγνωρίσουµε; Γιατί να µην αναγνωρίσουµε,
κύριε Πρόεδρε, ότι έπειτα από έξι χρόνια χαµόγελων χωρίς ση-
µασία ξαναρχίζει η Κυβέρνηση της χώρας –αφήστε το Γεώργιο
Παπανδρέου, αφήστε το ∆ρούτσα- και παίρνει ξανά το νήµα από
εκεί που ονειδιζόµενος ο τότε Υπουργός Εξωτερικών είχε κα-
τορθώσει –όταν η Ελλάδα έδινε τη µάχη στην Ευρώπη- να έχει
τουλάχιστον τα νώτα της όχι σε κατάσταση έκστασης και επικιν-
δυνότητας;

Όµως, κύριε Πρόεδρε, αυτό που κλείνοντας θέλω να πω, απευ-
θυνόµενος στον Υπουργό Εξωτερικών, είναι το εξής: Υπάρχει
όντως θέµα, πέραν των προσπαθειών αυτής της Κυβέρνησης. Η
Κυβέρνηση αυτή έχει θητεία έξι µηνών.

∆εν ξέρω πώς καταρτίστηκαν αυτές οι συµφωνίες για την οι-
κονοµική ζώνη, αλλά έχουµε τώρα το ανώτατο δικαστήριο της
Αλβανίας. Προφανώς, σε αυτά τα ζητήµατα υπάρχει µια πολιτική
της κάθε χώρας. Κάποιοι φαντάζονται ότι θα µπορούσε πριν
καλά-καλά αναλάβει ευθύνες αυτή η Κυβέρνηση να δώσει εντολή
στο ανώτατο δικαστήριο της Αλβανίας να µην ακούσει τον όποιο
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κ. Μπερίσα –όποιοι δίνουν εκεί τη γραµµή- και να πάρει µια άλλη
απόφαση.

Αυτό είναι άλλο θέµα.
Πρέπει να διαπιστώσουµε, όµως, ότι αυτές οι συµφωνίες και

ιδιαίτερα σε ό,τι αφορά την εγκατάσταση εκεί ναυτικών δυνά-
µεων της Τουρκίας, είµαι βέβαιος ότι απασχολούν σίγουρα και
τον Πρωθυπουργό και εσάς ως αρµόδιο Υπουργό Εξωτερικών.

Αυτό, όµως, δεν σηµαίνει -όπως άκουσα- ότι θα µπορούσαµε
να πούµε «εδώ είναι τόσοι Αλβανοί». Τι να κάνουµε, να τους διώ-
ξουµε;». Για πείτε το αυτό στους αγρότες µας, που κάποιοι τους
µάζευαν από το ακρότατο σηµείο της χώρας, στους Ευζώνους,
για να υποδέχονται τον γείτονα Βούλγαρο Πρωθυπουργό για να
λύσει τα ζητήµατα που δεν µπορούµε εµείς να τα λύσουµε µε
τους Πακιστανούς, τους Αλβανούς, που κατά τα άλλα δεν τους
χρειαζόµαστε.

Εδώ, κύριε Πρόεδρε, είναι ευχής έργον το ότι ψηφίστηκε
αυτός ο νόµος. Εγώ τον ψήφισα, διότι θα µάθει η Ευρώπη -που
αδιαφορεί για το τι γίνεται στα ελληνοτουρκικά σύνορα στο Αι-
γαίο- ότι έχει κόστος η εξασφάλιση των συνόρων, όχι µόνο της
χώρας µας αλλά και της Ευρώπης.

Εάν, λοιπόν, συνεχίζουν να µην το καταλαβαίνουν αυτό, αυτοί
οι µετανάστες που φτάνουν εδώ, εάν έχουν τις προϋποθέσεις µα-
κράς παραµονής στη χώρα, ως πολίτες της Ευρωπαϊκής Ένωσης
-και εµείς δεν είµαστε ούτε Ιταλία ούτε Ισραήλ να βουλιάζουµε
καράβια και να θερίζουµε αθώους ανθρώπους- θα πάνε µεθαύριο
στις υπόλοιπες χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Θέλω, επίσης, να σας συγχαρώ, κύριε Υπουργέ. Άκουσα τις
δηλώσεις σας µετά την κλήση στο Υπουργείο Εξωτερικών του
Πρέσβη του Ισραήλ. Ήταν τοποθέτηση αντάξια µιας Κυβέρνη-
σης, που πάνω από όλα σέβεται τα ανθρώπινα δικαιώµατα και σέ-
βεται το διεθνές δίκαιο. Και απαντήθηκε µε τον καλύτερο τρόπο
αυτή η βάρβαρη πράξη που στοίχισε τη ζωή ανθρώπων, αλλά
και που αποτελεί ένα πλήγµα στη διεθνή νοµιµότητα και θέτει σε
κίνδυνο και την ειρήνη σε αυτήν την περιοχή.

Επίσης, ήταν σωστή η απόφαση της Κυβέρνησης για τη µα-
ταίωση και των ελληνοϊσραηλινών γυµνασίων, καθώς και της επί-
σκεψης του αρχηγού της ισραηλινής αεροπορίας στην Ελλάδα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Πρόεδρε,

επειδή έχω ένα δίλεπτο δευτερολογίας, φαντάζοµαι ότι θα συµ-
φωνήσετε ότι πρώτα απ’ όλα µπορώ να πω ότι δεν διαφωνώ µε
αυτά που είπατε. Μακράν εµού το να κρίνω ή να πω ότι τα θέ-
µατα της εξωτερικής πολιτικής θα τα κουβεντιάσουµε ανοικτά
εδώ µέσα.

Θέλω, όµως, να σας πω ότι είστε ένα θαύµα των κατεχολαµι-
νών, δηλαδή ότι σε σας κάνει καλό η ένταση στο να υποστηρί-
ξετε αυτήν τη µεγάλη γνώση και εµπειρία που έχετε. Αλλά στην
επερώτηση, που συµµετείχα, γνωρίζετε ότι ο εχθρός του καλού
είναι το καλύτερο. Είναι σίγουρο ότι θα µπορούσαµε και µπο-
ρούµε να γίνουµε καλύτεροι.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Αυτό ελπίζω ότι θα γίνει.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαϊτσης Αποστολάτος): Μετά το Βυζάντιο

στην αυτοκρατορία οι βεζίρηδες ήταν Ρωµιοί, απ’ ότι θυµάµαι,
όπως και οι δραγουµάνοι.

Και νοµίζω ότι όπως και ο Υπουργός που ρώτησε «τι να έχουµε
εξωτερική πολιτική, ήλιο και θάλασσα;», εγώ θα πω «και το κρασί
και το αγόρι της;». Θα το πω κυριολεκτικά, όχι για πλάκα, για να
ξεφύγουµε και από την ψύχωση που λέγατε, ότι είµαστε αναρίθ-
µητοι αυτοί που ακούµε το τραγούδι «Κεµάλ» του Μάνου Χατζη-
δάκι και το απολαµβάνουµε χωρίς καµµία ενοχή και χωρίς καµµία
ψυχωτική διάθεση και µατιά.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: ∆εν µας καταλαµβάνει πανικός.
Αυτό ξέρετε είναι το πιο επικίνδυνο σύµπτωµα για ένα έθνος,
όπως και για ένα άνθρωπο. Αντί να ανοίξει την πόρτα, πάει στο
παράθυρο και γκρεµοτσακίζεται.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Λοιπόν, συνεχίζουµε
για να κλείσουµε αυτήν την πολύ ενδιαφέρουσα σήµερα επερώ-
τηση µε τον τελευταίο οµιλητή στη δευτερολογία του, τον κ. Άγ-
γελο Κολοκοτρώνη από την Α’ Θεσσαλονίκης.

Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ειλικρινά ήταν

το τελευταίο που θα επιθυµούσα να έρθω σε αντιπαράθεση µε
κοινοβουλευτικούς άνδρες κύρους, οι οποίοι έχουν κοσµήσει το
Κοινοβούλιο. Γι’ αυτό δεν θα χρησιµοποιήσω δικά µου λόγια,
αλλά θα καταφύγω πάλι σ’ αυτά που είπε ο Ανδρέας Παπανδρέου
γιατί θεωρώ ότι αυτή η συνεδρίαση έχει τη δική της ιστορική ση-
µασία και ας απαντήσουν σε αυτόν όσοι διαφωνούν.

Είχε πει: «Για µένα δεν υπάρχει καµµία δυνατότητα να δεχθώ
τον όρο «Μακεδονία» υπό οιανδήποτε µορφή αυτός περιέχεται
στην ονοµασία των Σκοπίων».

Και να πω κάτι που το παρέλειψα στην αρχή, γιατί υπάρχει και
ο χρυσούς κανών των εφεδρειών. Συνεχίζοντας ο Ανδρέας Πα-
πανδρέου το 1992 στη ∆ιεθνή Έκθεση Θεσσαλονίκης είχε πει: «Η
«Μεγάλη Μακεδονία» που θα περιέχει τη Μακεδονία του Πιρίν,
τα Σκόπια και την ελληνική Μακεδονία. Η προπαγάνδα είναι πο-
λύχρονη και καλά χρηµατοδοτηµένη. Αλλά για να πετύχει ένα τέ-
τοιο σενάριο –γιατί σενάριο είναι, δεν λέω ότι θα βγει πέρα-
χρειάζεται ένα όχηµα αλυτρωτισµού, όπως έχει ειπωθεί. Χρει-
άζεται να υπάρχει κάτι: ένα κράτος που να λέγεται «Μακεδονία».
Αυτή είναι η σηµασία του να µην υπάρχει στα σύνορά µας κράτος
που να λέγεται «Μακεδονία», διότι αποτελεί απειλή εν δυνάµει».

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον κ.

Άγγελο Κολοκοτρώνη.
Ο κύριος Υπουργός Εξωτερικών έχει το λόγο για δέκα λεπτά.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ∆ΡΟΥΤΣΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εξωτερι-

κών): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. Θα είµαι σχετικά σύντο-
µος.

Πρώτα απ’ όλα, κύριοι Βουλευτές του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού, να πω ότι βεβαίως ακούω πολύ καλά και ξέρω πάρα
πολύ καλά τι έχει πει και τι λέει ο Έλληνας Πρωθυπουργός. Αυτό
που θα ήθελα να επαναλάβω σε όλους τους τόνους είναι ότι η
Ελλάδα δεν είναι ανίσχυρη να υπερασπιστεί και να προωθήσει τα
εθνικά της συµφέροντα.

Αναρωτηθήκατε εάν το ΠΑΣΟΚ δίνει ελπίδα και προοπτική στον
ελληνικό λαό. Νοµίζω, κύριοι Βουλευτές, ότι ο ελληνικός λαός
έδωσε από µόνος του την απάντηση σ’ αυτό το ερώτηµά σας
µόλις πριν από λίγους µήνες, όταν τίµησε και πάλι το ΠΑΣΟΚ µε
την εµπιστοσύνη του και είµαι σίγουρος ότι θα συνεχίσει να τιµά
το ΠΑΣΟΚ µε την εµπιστοσύνη του, διότι όντως δίνουµε και ελ-
πίδα και προοπτική στον ελληνικό λαό.

Επίσης, ειπώθηκε ότι δεν υπάρχουν πρωτοβουλίες στην εξω-
τερική µας πολιτική, ότι η εξωτερική πολιτική της χώρας λει-
τουργεί αµυντικά. ∆εν ειπώθηκε αυτό µόνο από εσάς, αλλά και
από τον εκπρόσωπο της Νέας ∆ηµοκρατίας από ό,τι θυµάµαι.
Νοµίζω, κύριοι Βουλευτές, ότι ακριβώς το αντίθετο ισχύει. Προ-
σπάθησα να το αναδείξω αυτό και στην πρωτολογία µου, αλλά
νοµίζω ότι όλες οι δράσεις της Κυβέρνησης σε ό,τι αφορά την
ελληνική εξωτερική πολιτική αποδεικνύουν ακριβώς το αντίθετο.

Θα µου επιτρέψετε να πω ότι µέσα στους λίγους πρώτους
µήνες αυτής της θητείας µας στα λεγόµενα «εθνικά µας θέµατα»
µπορούµε να παρουσιάσουµε ήδη τις πρώτες επιτυχίες, αν θέ-
λετε. Και δεν διστάζω να τις αποκαλέσω «επιτυχίες», διότι παρα-
λάβαµε κάποια πράγµατα, τα οποία καταφέραµε –πιστεύω- µε
σωστές κινήσεις να τα βάλουµε πάλι σε µια σωστή βάση.

Σε ό,τι αφορά το Σκοπιανό είναι γνωστό το πόσο µεγάλη ήταν
η πίεση πάνω στην ελληνική πλευρά στο πρόσφατο παρελθόν.
Αυτό, ακριβώς, καταφέραµε να αποτρέψουµε και η πίεση έχει
φύγει από την Ελλάδα, επειδή έχει εκφράσει πολύ καθαρές και
σταθερές θέσεις σε αυτό το θέµα και έχει κατευθυνθεί πάνω στη
σκοπιανή ηγεσία.

Σε ό,τι αφορά την Κύπρο µας, νοµίζω ότι καταφέραµε και πάλι
να έχουµε µια αγαστή και πολύ στενή συνεργασία και συντονι-
σµό µε την κυπριακή Κυβέρνηση. Ο συντονισµός µας είναι από-
λυτος και αυτό έχει φανεί και στα αποτελέσµατα των τελευταίων
µηνών.

Σε ό,τι αφορά την Τουρκία, εδώ νοµίζω ότι οι πρωτοβουλίες
που πήρε η Κυβέρνηση είναι παραπάνω από εµφανείς. Ένα από
τα κύρια θέµατα συζήτησής µας σήµερα ήταν και η επίσκεψη του
Τούρκου Πρωθυπουργού Ερντογάν. Ακριβώς και αυτή η επί-
σκεψη του Τούρκου Πρωθυπουργού εντάσσεται σ’ αυτό το πλαί-
σιο των πρωτοβουλιών που έχει αναλάβει και συνεχίζει να
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αναλαµβάνει η ελληνική Κυβέρνηση.
Και θα µου επιτρέψετε να πω, ακριβώς επειδή έχει γίνει και

πολλή συζήτηση για το χρόνο της επίσκεψης του κ. Ερντογάν
εδώ στην Αθήνα, έχει εκφραστεί από διάφορους σε αυτήν την Αί-
θουσα και δηµοσίως η άποψη ότι ήταν άκαιρη αυτή η επίσκεψη,
ακριβώς επειδή η Ελλάδα, η χώρα είναι αδύναµη, περνάει µία
φάση αδυναµίας, όπως επιχειρηµατολογείται, ότι ακριβώς το αν-
τίθετο είναι η δική µας η άποψη. Ακόµα και αν παραδεχόµουν ότι
η χώρα είναι σε αδυναµία, ακόµα και τότε θα επιβάλλετο µία τέ-
τοια επίσκεψη. ∆ιότι νοµίζω ότι, όταν κάθεσαι απλώς και παρα-
κολουθείς, όταν παίζεις άµυνα και µόνο, είναι θέµα χρόνου να
δεχτείς και το γκολ. Γι’ αυτό εµείς είµαστε οπαδοί των πρωτο-
βουλιών και πιστεύω ότι και αυτή η χρονική στιγµή ήταν η πλέον
κατάλληλη για να δείξει η Ελλάδα προς όλο τον κόσµο ότι ακρι-
βώς δεν είναι αδύναµη.

∆ιότι, κύριοι Βουλευτές, ποιο θα ήταν το µήνυµα το οποίο θα
έστελνε η Ελλάδα, η χώρα, διεθνώς, αν έλεγε ότι «όχι, φοβάµαι
να δεχθώ τον οποιονδήποτε ηγέτη εδώ στη χώρα µας»; Θα µου
επιτρέψετε να πω ότι ακριβώς αντίθετο είναι το δικό µας το σκε-
πτικό και η δική µας η προσέγγιση.

Σε ό,τι αφορά την επίσκεψη του Τούρκου Πρωθυπουργού, για
άλλη µία φορά οι θέσεις της Ελλάδας -το έχω τονίσει επανει-
ληµµένως- είναι διαχρονικές και οι στόχοι της εξωτερικής µας
πολιτικής σε ό,τι αφορά την Τουρκία βασίζονται σε απόλυτες
αρχές οι οποίες αναπτύχθηκαν και σήµερα, σεβασµός των κυ-
ριαρχικών δικαιωµάτων της χώρας µας, σεβασµός τη εδαφικής
µας ακεραιότητας, σεβασµός του διεθνούς δικαίου.

Και να είστε σίγουροι και το τονίζω για άλλη µια φορά, όπως το
τόνισα και στη συζήτησή µας στην Επιτροπή Εξωτερικών Υποθέ-
σεων, ότι οι ελληνικές θέσεις τέθηκαν µε καθαρό και ευθύ τρόπο
σε όλες τις συνοµιλίες µε τον Τούρκο Πρωθυπουργό κατά την
επίσκεψή του εδώ από τον Έλληνα Πρωθυπουργό, είτε ήταν το
δηµόσιο σκέλος αυτών των συνοµιλιών είτε το σκέλος των κατ’
ιδίαν συνοµιλιών. Με καθαρό και ευθύ τρόπο όλες οι ελληνικές
θέσεις σε όλα τα θέµατα στα οποία έγινε αναφορά και σήµερα.
Σε όλα τα θέµατα, µε ευθύ και καθαρό τρόπο τέθηκαν οι ελληνι-
κές θέσεις.

Και ως προς τα θέµατα, όπως ειπώθηκε, αυτά που είπε ο κ.
Ερντογάν προς τα κόµµατα της Αντιπολίτευσης ή αυτά που είπε
ο κ. Ερντογάν προς τους Έλληνες δηµοσιογράφους-εκπροσώ-
πους των ελληνικών ΜΜΕ, το είπα και την τελευταία φορά και το
ξανατονίζω: Κακώς τα είπε ο κ. Ερντογάν και έλαβε τις απαραί-
τητες ξεκάθαρες απαντήσεις από τον Έλληνα Πρωθυπουργό.

Θέλω απλώς να πω µια τελευταία κουβέντα σε ό,τι αφορά την
επίσκεψη του κ. Ερντογάν και τις σχέσεις µας µε την Τουρκία.
Θα το ξαναπώ: Εµείς πιστεύουµε ότι υπάρχει µια δυνατότητα, µια
ευκαιρία, µια πιθανότητα να προχωρήσουµε σε κάποια θέµατα.
Λαµβάνουµε θετικά µηνύµατα από πλευράς της πολιτικής ηγε-
σίας της Τουρκίας και από τον ίδιο τον Τούρκο Πρωθυπουργό
και πάνω σ’ αυτό εµείς θέλουµε να χτίσουµε και πιστεύουµε ότι
οφείλουµε να χτίσουµε πάνω σ’ αυτό, για το µέλλον της χώρας
αυτής και για το µέλλον του ελληνικού λαού.

Όµως, θέλω να τονίσω και το εξής, ότι, βεβαίως, τα λόγια και
οι καλές προθέσεις δεν φθάνουν. ∆εν φθάνουν πια. Το έχουµε
πει και αυτό µε ξεκάθαρο τρόπο. Θέλουµε να δούµε και πράξεις
και αποτελέσµατα και άµεσα. Θα µου επιτρέψετε να αναφερθώ
σε ένα τελευταίο που είπα µόλις αυτό το Σαββατοκύριακο, σε µια
πρόσφατη συνέντευξή του σε κυπριακή εφηµερίδα, όπου είπα
και πάλι µε ξεκάθαρο και ευθύ τρόπο, ότι µπορεί να κάνει η Τουρ-
κία και ο ίδιος ο κ. Ερντογάν κάποιες κινήσεις, ώστε να µας απο-
δείξει ότι είναι αυτός ο ηγέτης ο οποίος µπορεί και θέλει να κάνει
τις απαραίτητες αλλαγές στη χώρα του.

Σε ό,τι αφορά το Κυπριακό, δύο είναι αυτές οι άµεσες κινήσεις
που µπορεί να κάνει: την απόσυρση των τουρκικών κατοχικών
στρατευµάτων και την επιστροφή της Αµµοχώστου και των Βα-
ροσίων προς τους νόµιµους κατοίκους. Γι’ άλλη µία φορά από τις
πράξεις, βεβαίως, όλοι µας θα κριθούµε. Θα κριθεί και ο κ. Ερν-
τογάν και η Τουρκία.

Θα ήθελα να τελειώσω –αν µου επιτρέπετε- µε το εξής: Θα πω
γι’ άλλη µία φορά ότι όλοι µας σε αυτήν την Αίθουσα -και όχι µόνο
σε αυτήν την Αίθουσα- µοιραζόµαστε τις ίδιες ανησυχίες για την

πατρίδα µας, για το µέλλον µας, για το µέλλον του ελληνικού
λαού. Θέλουµε όλοι µας το καλό και την προώθηση των συµφε-
ρόντων της Ελλάδας και του ελληνικού λαού. Νοµίζω ότι σε αυτό
δεν υπάρχει καµµία αµφισβήτηση.

Θα ήθελα να πω σε αυτό το σηµείο -επειδή έγινε κάποια ανα-
φορά- ότι η ενηµέρωση και συνεργασία µε όλες τις πολιτικές δυ-
νάµεις της χώρας, ιδιαίτερα σε ό,τι αφορά τα εθνικά θέµατα, για
εµάς -και για εµένα προσωπικά- είναι κάτι το αυτονόητο. Και επι-
τρέψτε µου να πω –νοµίζω ότι το έχω αποδείξει και αυτό- ότι οι
ελληνικές θέσεις στα εθνικά µας θέµατα είναι διαχρονικές. ∆εν
θα κουραστώ να το τονίζω αυτό. Οι θέσεις και οι στόχοι της ελ-
ληνικής, εξωτερικής πολιτικής είναι διαχρονικές. ∆εν διαφέρουµε
σε αυτό. Μπορεί να διαφέρουµε µόνο στην προσέγγισή µας και
πώς θέλουµε να υλοποιήσουµε αυτούς τους στόχους και να φθά-
σουµε σε αυτούς τους στόχους.

Είναι γνωστό ότι η Τουρκία θέτει κάποια θέµατα µονοµερώς.
Εµείς, όµως, δεν αρκούµαστε απλώς να καθόµαστε και να πα-
ρακολουθούµε και να ακούµε τη λίστα αυτών των θεµάτων, τα
οποία θέτει η Τουρκία µονοµερώς. ∆εν θα καθόµαστε απλώς να
τα παρακολουθούµε µοιρολατρικά. Η δική µας προσέγγιση είναι
εξωτερική πολιτική πρωτοβουλιών. Μέσα από αυτές τις πρωτο-
βουλίες, θέλουµε εµείς να προωθήσουµε µε τον καλύτερο, δυ-
νατό τρόπο τα συµφέροντα αυτής της χώρας και του ελληνικού
λαού.

Θα µου επιτρέψετε να τελειώσω µε ένα τελευταίο θέµα, επειδή
είναι και ο κ. ∆ρίτσας εδώ.

Ξέρω ότι δεν αναφερθήκατε, κύριε ∆ρίτσα, σε αυτό σήµερα
στην παρέµβασή σας και σας ευχαριστώ γι’ αυτό. Απλώς, επειδή
ενηµερώθηκα και άκουσα και διάβασα και κάποιες δηµόσιες το-
ποθετήσεις σήµερα, σε ό,τι αφορά το θέµα της Γάζας, ότι δήθεν
το ελληνικό Υπουργείο Εξωτερικών δεν ήταν στη διάθεσή σας
από το πρωί, δεν θέλω να µπω σε λεπτοµέρειες, πότε έγιναν οι
επαφές κ.λπ., θα ήθελα απλώς να παρακαλέσω να µην αδικείτε
και να µην αδικεί κανείς το ελληνικό Υπουργείο Εξωτερικών και
ιδιαίτερα, τους υπαλλήλους διπλωµάτες και όλους τους υπόλοι-
πους κλάδους του Υπουργείου Εξωτερικών, οι οποίοι, πραγµα-
τικά, κάνουν µε ιδιαίτερη αφοσίωση τη δουλειά τους. Και
γνωρίζετε πάρα πολύ καλά ότι οι υπηρεσίες του Υπουργείου Εξω-
τερικών είχαν ενεργοποιηθεί ήδη από την προηγούµενη εβδο-
µάδα και ήµασταν σε στενή επαφή γι’ αυτό το θέµα. Βρίσκονταν
οι υπηρεσίες µας σε ετοιµότητα για την αντιµετώπιση οποιουδή-
ποτε επεισοδίου θα προέκυπτε και παρακολουθούσαν όλες τις
εξελίξεις από την πρώτη στιγµή. Η αντίδραση του Υπουργείου
Εξωτερικών και των στελεχών του υπήρξε ακαριαία.

Θα µου επιτρέψετε -και από το Βήµα της Βουλής- να συγχαρώ
όλους τους συνεργάτες µου στο Υπουργείο των Εξωτερικών για
τα ανακλαστικά τους και για όλη την αφοσίωση επάνω στο έργο
τους.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε ιδιαι-

τέρως τον Υπουργό Εξωτερικών.
Ο κ. Ροντούλης έχει το λόγο.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα µπορούσα να έχω

το λόγο;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε ∆ρίτσα, δεν γί-

νεται να έχετε το λόγο αυτήν την ώρα. Έχω δώσει το λόγο στον
κ. Ροντούλη.

Ορίστε, κύριε Ροντούλη, έχετε το λόγο.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, διατυπώσατε το µέγα επιχείρηµα, ότι εµείς

εδώ δεν θα πρέπει να µιλάµε καθόλου –έτσι το αντιλήφθην- διότι
το ΠΑΣΟΚ υπερψηφίστηκε -και µάλιστα µε µεγάλα ποσοστά- από
τον ελληνικό λαό.

Όσον αφορά τα ποσοστά, εγώ θα συνοµολογήσω ότι έτσι
είναι. Αλλά, πείτε µου σας παρακαλώ πολύ, αυτά που κάνετε
τώρα τα είπατε και προεκλογικά στον ελληνικό λαό, προκειµένου
να έχετε και να επικαλείστε τη νοµιµοποίηση του; Προφανώς και
όχι. Και δεν αναφέροµαι µόνο στο επίπεδο της εξωτερικής πολι-
τικής, αλλά και στην εν γένει πολιτική που ασκείτε. Άρα, λοιπόν,
αφήστε το επιχείρηµα αυτό, γιατί προκαλεί τη θυµηδία.

Έρχοµαι τώρα, να αποκαταστήσω τα πράγµατα, διότι δεχθή-
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καµε µία επίθεση και από τον αξιότιµο πρώην Πρόεδρο της Βου-
λής, κ. Κακλαµάνη και από τον κ. Ευθυµίου. Κατ’ αρχάς, κύριε
Ευθυµίου, να σας πω το εξής: Ποτέ, εµείς δεν λέµε ότι έχουµε το
µονοπώλιο του πατριωτισµού, όπως και κανείς άλλος µέσα σ’
αυτήν την Αίθουσα δεν έχει το µονοπώλιο της κοινωνικής ευαι-
σθησίας. Αυτά είναι ξεκαθαρισµένα σ’ αυτήν την Αίθουσα. Αλλά
θα µας επιτρέψετε να πούµε ότι στην πολιτική ατζέντα, στην πο-
λιτική πλατφόρµα του Λαϊκού Ορθοδόξου Συναγερµού, τόσο
προεκλογικά όσο και µετεκλογικά, εµείς –και έχουµε δικαίωµα να
το κάνουµε αυτό- πάντα προτάσσουµε τα εθνικά µας θέµατα, τα
ζητήµατα της εξωτερικής πολιτικής, όχι, για να κάνουµε φθηνή
πατριδοκαπηλία, αλλά διότι θεωρούµε –και αυτό που θα πω είναι
και αυτονόητο- ότι οτιδήποτε επισυµβεί -κάποια εξέλιξη στα ζη-
τήµατα της εξωτερικής µας πολιτικής- δύσκολα αλλάζει, δύσκολα
µεταβάλλεται. Κάποιο νοµοθέτηµα που έχει σχέση µε την οικο-
νοµική πολιτική της χώρας βρε αδερφέ, έρχεται ένας άλλος
Υπουργός, µια άλλη κυβέρνηση και το αλλάζει, αλλάζει τη φορο-
λογία. Αν όµως συµβεί κάποια εξέλιξη δραµατική στην Κύπρο,
παραδείγµατος χάριν -που απευχόµεθα όλοι- αυτό αλλάζει µόνο
µε αίµα.

Άρα λοιπόν, προτάσσουµε τα εθνικά µας ζητήµατα. ∆εν είναι
ότι θέλουµε να έχουµε το µονοπώλιο επί αυτών ή αµφισβητούµε
τον πατριωτισµό άλλων.

Έρχοµαι τώρα, στις δηλώσεις που έκανε ο αξιότιµος Υπουρ-
γός στην εφηµερίδα «ΦΙΛΕΛΕΥΘΕΡΟΣ» της Κύπρου. Πολύ σωστά
ζητήσατε την απόσυρση των κατοχικών στρατευµάτων και την
επιστροφή των Βαροσίων. Κάνατε «µπου» στην Τουρκία. Φοβή-
θηκε τώρα η Τουρκία, που κάνατε αυτές τις τόσο µεγάλες δηλώ-
σεις.

Κοιτάξτε να δείτε, κύριε Υπουργέ, εγώ ξέρετε τι θα ήθελα να
ακούσω από έναν Έλληνα Υπουργό Εξωτερικών, σε σχέση µε το
Κυπριακό; Να µιλήσει για την αναζωογόνηση του ενιαίου αµυντι-
κού χώρου Ελλάδας- Κύπρου. Να, τα αντίβαρα που λέµε στην
εξωτερική πολιτική, για την οποία δεν µιλάτε καθόλου.

Πράγµατι, αυτά που λέτε είναι ευσεβείς πόθοι που διατυπώ-
νετε. Να είστε ρεαλιστές, πραγµατιστές, να το καταλαβαίνετε.
Πρέπει να προηγηθούν κάποια άλλα βήµατα, προκειµένου να
έχουµε αυτό το επιθυµητό αποτέλεσµα που λέτε, δηλαδή την
απόσυρση των κατοχικών στρατευµάτων κ.λπ..

Γιατί να κάνει τέτοιες χειρονοµίες ο κ. Ερντογάν; Επειδή το εί-
πατε εσείς; Το είπαν και άλλοι είκοσι Έλληνες Υπουργοί Εξωτε-
ρικών. Το αποτέλεσµα ποιο είναι; Η διχοτόµηση της Κύπρου
συνεχίζει να υφίσταται, η πληθυσµιακή αλλοίωση του κυπριακού
προϊόντος στο χρόνο συνεχίζει να υπάρχει και όλα τα συµπαρο-
µαρτούντα. Άρα, λοιπόν, τι θέλω να πω;

Λείπει αυτή η εργασία υποδοµής που θέλουµε εµείς, προκει-
µένου να επισυµβούν στη συνέχεια αυτά που λέτε. Και αυτό το
δόγµα σας θυµίζω του ενιαίου αµυντικού χώρου, που τόσο το τα-
λαιπωρήσατε και εσείς και η Νέα ∆ηµοκρατία, είναι έµπνευση του
Ανδρέα Παπανδρέου, εν έτει 1994 και του Γεράσιµου Αρσένη
τότε, ως Υπουργού Αµύνης. Άρα, λοιπόν, αυτό θα θέλαµε να
ακούσουµε.

Έρχοµαι τώρα στην επίθεση που δεχθήκαµε από τον κ. Κα-
κλαµάνη.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Όχι και επίθεση.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Επίθεση, γιατί µεµφθήκατε ένα ολό-

κληρο κόµµα.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Το µπερδέψατε µε την περί-

πτωση του Ισραήλ.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Εγώ σας εκτιµώ, σας άκουσα µε

ιερή προσοχή και σεβασµό.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΡΑΝΤΗΣ: Μάλλον δεν πρέπει να κάνουµε ερω-

τήσεις!
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Εγώ κατάλαβα τώρα το εξής και απ’

αυτά που είπε ο κ. Ευθυµίου. Ειπώθηκε στην Αίθουσα «Κύριε
Υπουργέ, µην τα βγάζετε όλα στη φόρα, δεν θα πρέπει να µας
πείτε εδώ για τα ζητήµατα της εξωτερικής πολιτικής τώρα». Κοι-
τάξτε να δείτε. Αυτό παραπέµπει στη λεγόµενη µυστική διπλω-
µατία του 19ου αιώνα.

Η κοινή γνώµη τη σήµερον θέλει ενηµερωµένο τον πολίτη και
για τα ζητήµατα εξωτερικής πολιτικής. Γιατί; Για να στηρίξει ή να

αµφισβητήσει τις κινήσεις που κάνει η Κυβέρνηση ή να συµβάλ-
λει σε ένα γόνιµο, εποικοδοµητικό διάλογο. Άρα, λοιπόν, εµείς εί-
µαστε κατά της µυστικής διπλωµατίας.

Βεβαίως, η Κυβέρνηση θα κρατήσει για τον εαυτό της αυτό
που θεωρεί ότι πρέπει να µείνει «κρυφό» -εντός εισαγωγικών-
αλλά όσον αφορά τη θέση της σε ουσιώδη ζητήµατα, θα πρέπει
να είναι διαυγής και κρυστάλλινη, για να ξέρουν και οι άλλες πο-
λιτικές δυνάµεις, αλλά και η ελληνική κοινή γνώµη πού το πάει η
Κυβέρνηση.

Είπε ο αξιότιµος πρώην Πρόεδρος της Βουλής κ. Κακλαµάνης
να πούµε στους αγρότες αυτά τα περί Αλβανών, λαθροµετανα-
στών κ.λπ..

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, δώστε µου µισό λεπτό, σας παρακαλώ.
Θέλω, λοιπόν, να τον πληροφορήσω κάτι. Πριν από δύο µέρες

στη Λάρισα από την οποία και κατάγοµαι –και ακούστε το αυτό,
κύριε Πρόεδρε, γιατί είναι σηµαντικό- βγήκε µε παρρησία, µε
θράσος, ο πρόεδρος της εκεί κοινότητας των λαθροµεταναστών,
όπως λέµε εµείς, µεταναστών, όπως λέτε εσείς –θα το κάνω
δεκτό, όπως και να το πείτε- και είπε το εξής καταπληκτικό: «Τα
ψέµατα τελείωσαν και από εδώ και πέρα οι Έλληνες πρέπει να
αντιληφθούν ότι εµείς πλέον θα βγάζουµε τις δηµοτικές αρχές
και εµείς θα ρυθµίζουµε από εδώ και πέρα το αποτέλεσµα στην
Τοπική Αυτοδιοίκηση της χώρας».

Ποιος µας έφερε σ’ αυτήν την κατάσταση; Το «λαθρονοµο-
σχέδιο» Ραγκούση µας έφερε! Για να βγαίνουν κάποιοι στη Λά-
ρισα, στα Τρίκαλα και εδώ και εκεί και να δηλώνουν µε θαυµαστό
θάρρος –θα πω- ότι εµείς είµαστε πλέον αυτοί που θα καθορί-
ζουµε τη µοίρα σε µια πρώτη φάση της ελληνικής Τοπικής Αυτο-
διοίκησης και σε µια µεταγενέστερη φάση της κεντρικής
ελληνικής πολιτικής σκηνής!

Άρα, λοιπόν, ρωτήστε, κύριε Κακλαµάνη, τον ελληνικό λαό πώς
ακούει αυτές τις δηλώσεις των µεταναστών, λαθροµεταναστών –
όπως το πείτε, θα το δεχτώ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ολοκληρώστε,
όµως, κύριε Ροντούλη, γιατί έχετε και τριτολογία!

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, µε δυο
κουβέντες, γιατί πρέπει να απαντηθούν κάποια ζητήµατα.

Και βεβαίως, έρχοµαι τώρα στο ζήτηµα που ετέθη, σχετικά µε
το µάθηµα της Νεοελληνικής Λογοτεχνίας της 19ης Μαΐου. Το
θέµα ήταν «Στου Κεµάλ το σπίτι».

Κύριε Κακλαµάνη και κύριε Ευθυµίου, πρέπει να σας πω ότι
είµαι φιλόλογος και έχω διαβάσει και το διήγηµα του Ιωάννου και
ξέρω πώς γίνονται οι εξετάσεις χρόνια τώρα.

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Έβαλε το θέµα η κ. ∆ιαµαντοπούλου;
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Επιτρέψτε µου, σας παρακαλώ!
Στην επιτροπή επιρρίπτονται οι ευθύνες τώρα! Αυτό γίνεται

τώρα! Γίνεται µεταβίβαση ευθυνών. ∆εν φταίει η Υπουργός, δεν
φταίει η πολιτική ηγεσία, αλλά η επιτροπή! Αυτό ακούστηκε σ’
αυτήν την Αίθουσα! Έβαλε τα θέµατα µέσα σε µια κληρωτίδα!

Το ερώτηµα, όµως, που τίθεται είναι το εξής: ∆εν υπήρχαν
άλλα θέµατα; Τη 19η Μαΐου πρέπει να µπει στην κληρωτίδα το
θέµα «Στου Κεµάλ το σπίτι»;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Ροντούλη, δεν
είναι αυτό το θέµα µας σήµερα!

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Και επιτέλους, κύριε Πρόεδρε, να
ακουστεί µέσα σ’ αυτήν εδώ την Αίθουσα. Ποιος επιλέγει αυτήν
την κεντρική επιτροπή των εξετάσεων που βάζει στην κληρωτίδα
µια τέτοια µέρα, σε µια τέτοια επέτειο, αυτά τα επαίσχυντα θέ-
µατα που προκαλούν τον ποντιακό Ελληνισµό, ωσάν να µην
υπήρχαν άλλα ζητήµατα;

Και καταλήγω λέγοντας το εξής. Μας µέµφθηκε…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Καταλήξτε, κύριε

Ροντούλη!
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. Αυτό

είναι το τελευταίο θέµα.
Μας µέµφθηκε ο κ. Ευθυµίου λέγοντας ότι είναι ατυχής ο τίτ-

λος. ∆υσµενείς εξελίξεις, λέει, δεν υπήρχαν. Άρα, λοιπόν, γιατί
βάζετε «δυσµενείς εξελίξεις»; ∆εν έγινε κάποια καταστροφή.

Μα, κύριε Ευθυµίου, απορώ. ∆εν βλέπετε τη διολίσθηση των
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εθνικών µας ζητηµάτων σε όλα τα µέτωπα; Την περικύκλωσή µας
δεν τη βλέπετε. Τη «γκριζοποίηση» και την προϊούσα «Κυπροποί-
ηση» της Θράκης δεν τη βλέπετε! Το ότι το Αιγαίο µάς το έχουν
κάνει «σουρωτήρι» δεν το βλέπετε! Τη ζοφερή πραγµατικότητα
που έχει δηµιουργηθεί στην Κύπρο δεν την αντιλαµβάνεστε!

Άρα, λοιπόν, περιµένετε να συµβεί, πράγµατι, κάποια εθνική
καταστροφή, για να πείτε ότι ήταν επιτυχηµένη η επερώτηση του
Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού; Προληπτικά θέλουµε να λει-
τουργήσουµε. ∆εν θέλουµε να ακούµε εκ των υστέρων οιµωγές
και κλάµατα και θρήνους για καταστροφές! Θέλουµε να προλά-
βουµε και να συµβάλουµε σε ένα γόνιµο διάλογο.

Άρα, λοιπόν, αφήστε τα αυτά. Πράγµατι οι εξελίξεις στα εθνικά
µας µέτωπα είναι δυσµενείς. Και ο Υπουργός απέφυγε και να
απαντήσει στα ουσιώδη, επιλέγοντας να απαντήσει στα επου-
σιώδη.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Σας έθεσα αλλεπάλληλα σωρεία ερωτηµάτων για τα χωρικά
ύδατα και δεν…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Ροντούλη,
έχετε τριτολογία σε λίγο.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Τελείωσα, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Μα επιτέλους! ∆έκα

λεπτά µιλάτε.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Και σας ρώτησα για το ζήτηµα των

Σκοπίων «θα κάνετε δηµοψήφισµα;». Ο Γκρουέφκσι είπε «δηµο-
ψήφισµα». Εσείς που σας ακολουθεί η πλειονότητα του ελληνι-
κού λαού, γιατί δεν τολµάτε να κάνετε; Θα καταλήξετε σε µια
συµφωνία, φέρτε το σε δηµοψήφισµα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ορίστε, έχετε το

λόγο.
ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, αναφέρθηκα µε σαφή-

νεια σε ένα γεγονός, ότι όλα όσα ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσω-
πος του ΛΑΟΣ ο κ. Ροντούλης µόλις ανέφερε, όπως ο άνθρωπος
που ανακαλύπτει έκπληκτος αυτά τα θέµατα, όσα θέµατα ονο-
µάτισε, είναι πάγια και σταθερά ζητήµατα της εξωτερικής πολιτι-
κής της χώρας, πάνω στα οποία έχουν οικοδοµηθεί σταθερές
πολιτικές, σταθερές πολιτικές που τα αντιµετώπισαν µε επιτυχία
στις προηγούµενες φάσεις και θα τα αντιµετωπίσουν µε επιτυχία
και στο µέλλον.

Αυτό που δεν επιτρέπει κανείς στο ΠΑΣΟΚ και δεν επιτρέπω
και εγώ προσωπικά στον κ. Ροντούλη, είναι να θεωρηθεί ότι είτε
το κόµµα του ΛΑΟΣ είτε ο ίδιος, µπορεί να θέτει κριτήριο το δικό

του µέτρο, τη δική του αντίληψη για τον πατριωτισµό ως προς
την επάρκεια είτε των πολιτικών του ΠΑΣΟΚ είτε των πολιτικών αν
τους αισθάνεται αντιπάλους µέσα στη Βουλή. Είναι πολύ µικρό το
µέγεθος της ιστορίας του ΛΑΟΣ σε σχέση µε το µέγεθος της
ιστορίας του ΠΑΣΟΚ για να θέτει θέµατα…

(∆ιαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Είναι πολύ µικρό το µέγεθος της ιστορίας του κόµµατός σας

για να πιστοποιήσετε τη συνέπεια έργων και λόγων σας, ενώ το
ΠΑΣΟΚ έχει µια ιστορία την οποία φέρει µε περηφάνια στα εθνικά
θέµατα σε όλη του τη διαδροµή ως πατριωτική δύναµη ουσίας,
πράξης και όχι λόγων. Εποµένως, να βρείτε το µέτρο των πραγ-
µάτων.

Και σίγουρα η παράταξή µας δεν δέχεται σε καµµία περίπτωση
ούτε αυτόν τον τόνο ούτε αυτά τα υπονοούµενα που χρησιµο-
ποιείτε. Και σε σας δεν απαντούν τα λόγια µας, απαντούν τα έργα
µας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Υπουργέ,
έχετε κάτι να συµπληρώσετε;

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ∆ΡΟΥΤΣΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εξωτερι-
κών): Όχι, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε
πολύ.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Θα βγούµε εκτός θέ-

µατος, αγαπητέ φίλτατε, κύριε ∆ρίτσα.
Κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της υπ’ αριθ-

µόν34/27/19.4.2010 επίκαιρης επερώτησης Βουλευτών του ΛΑΟΣ
προς τον Υπουργό Εξωτερικών, σχετικά µε τις εξελίξεις στην ελ-
ληνική εξωτερική πολιτική.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά
της Παρασκευής 14 Μαΐου 2010 και της ∆ευτέρας 17 Μαΐου 2010
και ερωτάται το Σώµα αν τα επικυρώνει.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Συνεπώς τα Πρα-

κτικά των συνεδριάσεων της Παρασκευής 14 Μαΐου 2010 και της
∆ευτέρας 17 Μαΐου 2010 επικυρώθηκαν.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-
σουµε τη συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 23.10’, λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Τρίτη 1η Ιουνίου 2010 και ώρα 18.00’, µε
αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: α) κοινοβουλευτικό έλεγχο,
συζήτηση αναφορών και ερωτήσεων και β) νοµοθετική εργασία,
σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί.
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Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ


